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اقتدار ، اعتبار ما ، در سال 1400 

»تولید؛پشتیبانیها،مانعزداییها«

رهبر معظم انقاب اســامی سال 1400 را »تولید ؛ 
پشــتیبانی ها ، مانع زدایی ها« نام نهادند .

در آغاز سخن و توجه به رعایت ، هشدارها ) ویروس 
جهــش یافتــه کرونا ( به امید آنکه بحران پیش آمده را 
با همت و برنامه ریزی عملی کنترل کنیم و همان شعار 
ماسک بزنیم ، ضمن رعایت فاصله گذاریها که باید بعد 
از یکسال و اندی دست از لجبازی ها برداشته و نسبت 
به شکســت این ویروس بیش از پیش هوشــیار باشیم ، 
کادر پزشکی درمانی کشور مرتبا” از مردم گایه مندند، 
در برابر فوت خاموش هموطنانتان چاره ای جزء ماندن 
در خانــه را ندارنــد تا بلکه بتوانند در مقابل این ویروس 

مرگبار قدرت مبارزه و زنده ماندن را داشــته باشند.
البته نا گفته نماند همراهی و همدلی ایرانیان مقتدر 
را نباید فراموش کرد که می توانند در این امتحان ســر 

بلند شوند.
و اما شــعار ســال 1400 برون رفــت از معضات و 
مشکات تولید ، استمرار رونق تولید ، با پشتیبانی ها،  
مانع زدایی ها ، به ثمر خواهد نشســت ، با اقدام و عمل 

نه شعار ؟!
باریــک اندیشــی در باب معماری تفکــر و ترکیب 
واژگانی »تولید ؛ پشتیبانی ها ، مانع زدایی ها« در وهله 
نخســت اذهــان عمومی را به این نکتــه در خور تأمل 
معطــوف مــی کند که در عرصه یک کارزار بزرگ و فرا 
ملی اقتصاد تولید به عنوان یکی از ســتون ها و ارکان 
اصلی نظام ، مورد تهاجم قرار گرفته و به سبب تخریب 
خواســته یا نا خواســته بنیانهای آن ، لزوما” باید شکل ، 
درون مایه و بعد از چهل و سه سال که از انقاب اسامی 
شکوهمند می گذرد. چرا بازارهای ما مملو از کالاهای 
بی کیفیت خارجی باشــد ، دلالان و واســطه ها و تجار 
مال اندوز و طماع کالای بی کیفیت و با ارتباطات ننگین 

خــود در بازار نود میلیونی ایران جولان می دهند. 
ادامه در صفحه 3

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله

مجمع عمومی فوق العاده و مجمع عمومی عادی به طور 
فوق العاده شــرکت فولاد مبارکه در تاریخ 25 اسفندماه با 
حضور بیش از ۷2 درصد از ســهامداران با توجه به شــیوع 
بیماری کرونا و لزوم رعایت پروتکل های بهداشتی به صورت 
آناین و از طریق ســایت شــرکت فولاد مبارکه برگزار شد. 
به گزارش خبرنگار ایراســین، در این دو مجمع »عمومی 
فوق العاده« و »عمومی عادی به طور فوق العاده« شرکت 
فولاد مبارکه غامرضا روزبهانی به نمایندگی از ســازمان 
توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( و 
دارندگان سهام عدالت و در سمت رئیس مجمع، مصطفی 
زه تابیان به نمایندگی از شــرکت توســعه سرمایه رفاه و با 
ســمت ناظر اول مجمع، غامعلــی اکوان به نمایندگی از 
شــرکت ســرمایه گذاری صدرتامین و در سمت ناظر دوم 
مجمع، حامدحسین ولی بیک به عنوان دبیر مجمع و یزدان 
خدیبی به نمایندگی از سازمان حسابرسی و به عنوان بازرس 
قانونی و حسابرس مستقل شرکت انتخاب شدند. بنابراین 
گزارش در مجمع عمومی فوق العاده، حمیدرضا عظیمیان، 
مدیرعامل فولاد مبارکه، با اشاره به عملکرد درخشان این 
شرکت در سال جاری گفت: میزان درآمد این شرکت طی 
یک سال اخیر ۸1 درصد رشد کرده است. همچنین آمارها 
از رشد ۹1 درصدی سود هر سهم فولاد مبارکه در ۹ ماهه 
۹۹ نســبت به مدت مشــابه سال گذشته حکایت دارد. وی 
همچنین با اشــاره به بازدهی 1۹0 درصدی ســهام فولاد 
مبارکه در مقایسه با بازدهی ۷0 درصدی سکه امامی و ۶4 
درصدی یورو )ارز( از ابتدای ســال جاری، اظهار کرد: این 
شرکت در نظر دارد در صورت نهایی شدن افزایش سرمایه 
این شــرکت، از آن در اجرای طرح نورد گرم 2 و ســرمایه 
گذاری در شــرکت هایی نظیر الکترود اردکان، تأمین آب 
اصفهان، فولاد زاگرس، فولاد سفیددشت، فولاد هرمزگان، 
شــرکت صنایــع معدنی چادرملو و مــواردی از این قبیل 

استفاده کند.
بنابر این گزارش، در نهایت پس از استماع گزارش هیئت 
مدیره و حســابرس و بازرس قانونی شــرکت درخصوص 
پیشنهاد افزایش سرمایه، مجمع با افزایش سرمایه ۸400 
میلیارد تومانی )معادل 40 درصد از محل ســود انباشــته و 
ســایر اندوخته ها( فولاد مبارکه موافقت کرد. ضمن اینکه 
مجمع به هیئت مدیره تفویض اختیار کرد تا در مدت زمان 
حداکثر ۶ ماه و با رعایت دستورالعمل های سازمان بورس 
نسبت به عملی کردن افزایش سرمایه و ثبت در دفاتر رسمی 
اقدام شود تا این شرکت پس از ثبت افزایش سرمایه خود، 

به عنوان دومین شرکت بورسی ایران معرفی شود.
این گزارش حاکی است، در مجمع عمومی عادی به طور 
فوق العاده که به منظور تصمیم گیری درباره تغییر روزنامه 
های کثیرالانتشار و »کمک های باعوض فولاد مبارکه با 

موضوع کرونا« برگزار شد، روزنامه های ایران، صمت، دنیای 
اقتصاد، تعادل و اطاعات به عنوان روزنامه های کثیرالانتشار 
شــرکت انتخاب شــدند. از میان روزنامه های فوق روزنامه 
اطاعــات در ایــن مجمع به جمع روزنامه های رســمی و 

پیشین شرکت فولاد مبارکه اضافه شد.
تصویب افزایش سرمایه 8400 میلیارد تومانی 

فولاد مبارکه
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در مجمع عمومی فوق 
العاده این شــرکت از صدور مجوز افزایش ســرمایه ۸400 
میلیارد تومانی و تصویب آن در مجمع عمومی فوق العاده 
فولاد مبارکه خبر داد. به گزارش خبرنگار ایراسین، مهندس 
حمیدرضا عظیمیان در مجمع عمومی فوق العاده شرکت 
فــولاد مبارکه با بیان اینکه امیدواریم برگزاری این مجمع 
نشــانه مثبتی در جهت افزایش امید به ســودآوری و ارزش 
افزوده سهامداران باشد، اظهار کرد: مجوز افزایش سرمایه 
۸400 میلیارد تومان فولاد مبارکه توســط سازمان بورس 
صادر شد. وی افزود: افزایش سرمایه شرکت فولاد مبارکه 
از ۸400 میلیارد تومان )مجموع افزایش ســرمایه معادل 
40 درصد(، ۸۳55 میلیارد تومان از محل ســود انباشــته 
سهامداران، حدود 44۶2 میلیارد تومان از سایر اندوخته ها 
تأمین می شــود. ضمن اینکه کل افزایش ســرمایه شرکت 
11 هزار میلیارد تومان پیش بینی شد، اما سازمان بورس 

با ۸4 هزار میلیارد ریال آن موافقت کرده است.
مدیرعامــل فولاد مبارکــه درباره محل مصرف افزایش 
سرمایه این شرکت نیز یادآورشد: افزایش سرمایه ذکرشده 
عمدتا در پروژه نورد گرم 2 و سرمایه گذاری هایی در سایر 
شرکت های فولادی و معدنی )1500 میلیارد تومان( صرف 

می شود.
 سهم 43 درصدی فولاد مبارکه از تولید

 فولاد خام کشور
عظیمیان در این مجمع با اشــاره به مشــکات و چالش 
های کشور ازجمله کرونا و تحریم در سال ۹۹ افزود: شرکت 
فولاد مبارکه با تولید 5 میلیون و ۸۹۳ هزار تن فولاد خام 
در 10 ماه ســال ۹۹، حدود ۳1 درصد از ســهم بازار و گروه 

فولاد مبارکه با تولید ۸ میلیون و 24۶ هزار تن فولاد خام 
ســهم 4۳ درصدی را از بازار فولاد کشــور در اختیار داشته 
است. مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه اظهار کرد: این شرکت 
در 11 ماهــه ۹۹ بیــش از ۷ میلیــون و ۶2 هزار تن از انواع 
محصولات فولادی تولید کرده درحالی که بر اساس آخرین 
آمار )22 اسفندماه( به عدد ۷ میلیون و 5۷5 هزار تن تولید 

انواع محصولات دست یافته است.
عظیمیــان خاطرنشــان کرد: در حــوزه فروش نیز این 
شــرکت در 11 ماه ســال جاری، ۶ میلیون و ۹۹0 هزار تن 
فروش به ثبت رسانده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 
1.۷ درصد کاهش داشــته اســت اما بر اساس آخرین آمار 
)22 اســفند( فروش داخلی به ۶ میلیون و ۳۳۶ هزار تن و 
فــروش صادراتــی یک میلیون و 111 هزار تن )مجموعا ۷ 

میلیون و 44۷ هزار تن بوده( رسیده است.
وی اظهار کرد: عملکرد حاصل از این فروش در 11 ماه 
سال جاری، ۶۶ هزار میلیارد تومان بوده که نسبت به مدت 
مشــابه ســال قبل به میزان 2۹ هزار و ۷00 میلیارد تومان 
معــادل ۸1 درصد افزایش داشــته اســت. این رقم تا 22 
اســفندماه ســال جاری به ۷۳ هزار میلیارد تومان افزایش 
یافته که همه حاکی از عملکرد خوب فولاد مبارکه در سال 

۹۹ است.
 افزایش ۹1 درصدی سود هر سهم فولاد

 در سال جاری
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه اضافه کرد: در بخش 
سودآوری نیز سود هر سهم در بازه زمانی منتهی به ۳0 آذر 
۹۹ مثبت ۹۹1 ریال بوده که نسبت به سال گذشته )51۹ 
ریال( افزایش ۹1 درصدی داشــته اســت. سود خالص این 
شرکت در ۹ ماهه سال جاری نیز به  20 هزار و ۷0۷ میلیارد 
تومان رســیده اســت. عظیمیان ادامه داد: در ابتدای سال 
جاری ارزش بازار فولاد مبارکه ۹2 هزار میلیارد تومان بود 
درحالی که هماکنون به 2۶۳ هزار میلیارد تومان رســیده 
اســت. وی درباره اقدامات این شــرکت جهت حفظ ارزش 
 سهام فولاد مبارکه در دوره اصاحی بازار سرمایه اظهارکرد:با 
پیگیری های انجام شده مجوز سازمان بورس جهت خرید 

اوراق خزانه به منظور حمایت سهام شرکت دریافت شد و 
با این اقدام اجازه ندادیم که سهام شرکت شاهد هیجانات 
به ویژه در هفته پایانی سال جاری باشد. این اقدامات ضمن 
حفظ ارزش سهام فولاد مبارکه، بر کل بورس تأثیر مثبت 

گذاشت.
بازدهی 1۹0 درصدی فولاد مبارکه در سال ۹۹

مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه درباره بازدهی ســهام 
شــرکت فولاد مبارکه از ابتدای ســال جاری و تفاوت آن با 
ســایر بازارها اظهار کرد: بازدهی سهام این شرکت تاکنون 
1۹0 درصد بوده است درحالی که در حوزه طا و سکه ۷0 
درصد بوده و در یورو )ارز( ۶4 درصدی بوده است. این آمار 
به خوبی نشان می دهد سرمایه گذاری روی سهام شرکت 
فولاد مبارکه به مراتب بازدهی بیشتری برای سرمایه گذاران 

نسبت به سایر بازارهای مالی به ارمغان داشته است.
 تلاش فولاد مبارکه برای خودکفایی کشور 

در تولید ورق فولادی
عظیمیان افزود: میزان واردات ورق در کشــور ســالیانه 
بین ۳00 تا 500 میلیون یورو است که هم کشور را وابسته 
می کند و هم صنایع کشور را با مشکات تحریم مواجه می 
سازد. فولاد مبارکه به جهت تأمین ورق موردنیاز صنایع و 
حفظ ارزش افزوده ناشی از تبدیل فولاد خام به انواع ورق، 
از سال ۸۹ به دنبال اجرای پروژه نورد گرم 2 بوده و در سال 
۹۶ نیز قراردادهای لازم منعقد شده اما متأسفانه به دلیل 

بدعهدی طرف های اروپایی اجرایی نشده است.
وی ادامه داد: علیرغم این بدعهدی ها و تحریم ها، شرکت 
فولاد مبارکه بیکار ننشسته و درصدد است تا آن را اجرایی 
کند. اجرای این پروژه عاوه بر ایجاد خودکفایی برای کشور، 
اشتغالزایی خوبی نیز به همراه دارد. مدیرعامل فولاد مبارکه 
اظهار کرد: حدود 1500 میلیارد تومان از کل افزایش سرمایه 
نیز در شرکت هایی نظیر الکترود اردکان، تأمین آب اصفهان، 
فولاد زاگرس، فولاد سفیددشت، فولاد هرمزگان، شرکت 
صنایع معدنی چادرملو و مواردی از این قبیل سرمایه گذاری 
می شود. عظیمیان با بیان اینکه که موفقیت فولاد مبارکه 
به تنهایی رخ نداده و حاصل همکاری این شرکت با سازمان 
هایی نظیر ســازمان بورس، خصوصی سازی و حسابرسی 
است، گفت: در حال حاضر حدود ۳0 درصد از سهام شرکت 
فولاد مبارکه در اختیار 40 میلیون نفر از دارندگان ســهام 
عدالــت و نزدیــک به 25 درصد از ســهام آن نیز در اختیار 
ســهامداران خصوصی اســت. به عاوه بخشی از سهام این 
شــرکت نیز در اختیار صندوقهای بیمه، وزارت رفاه و در 
نهایــت جامعــه وســیعی از مردم )بهصورت مســتقیم و 
غیرمســتقیم( است. وی در پایان خاطرنشان کرد: به خود 
می بالیم که برای پمپاژ امید در جامعه به صورت شــبانه 

روزی تاش می کنیم.

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

مشارکت بالا و انتخاب 
رئیس جمهور قوی 
ضدفساد، جهادی

 و امیدوار
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رهبر انقلاب در دیدار اعضای شورای عالی فضای مجازی: 

دستگاه تولید محتوا را تقویت کنید
حضرت آیت الله العظمی خامنه ای در دیدار اعضای شورای عالی فضای مجازی با بیان اینکه  ما در زمینه محتوا نمی  توانیم به تصادفات و آنچه پیش می آید، اطمینان کنیم، فرمودند: 
دستگاه تولید محتوا را تقویت کنید؛  ما به این مسئله احتیاج داریم.بخشی از بیانات حضرت آیت الله  العظمی خامنه ای در دیدار اعضای شورای عالی فضای مجازی در تاریخ سوم بهمن ماه 
۹۶، برای نخستین بار از سوی هفته نامه خط حزب الله منتشر شد. به گزارش فارس، معظم له در این دیدار خطاب به اعضای این شورا فرموده اند: »ما در زمینه تولید محتوا نمی توانیم 
اطمینان کنیم به تصادفات و آنچه پیش می  آید؛  باید بنشینید روی این مسئله ـ تولید محتوا ـ طراحی کنید. ما البته جوان های خوش فکر متدین داریم؛ افراد به  دردبخور برای تولید 
محتواهای اجتماعی داریم؛  حوزه های علمیه را داریم که دست شان در این زمینه واقعا باز است. برخی دانشگاهی ها را داریم. البته بانک های اطلاعاتی را هم داریم. از اینها باید استفاده 

کنید. دستگاه تولید محتوا را تقویت کنید؛  ما به این مسئله احتیاج داریم.«

دستگاه
تولیدمحتوارا
تقویتکنید

www.etebar.net

به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطاع رسانی دفتر 
مقام معظم رهبری انقاب اســامی، حضرت آیت الله 
خامنه ای رهبر معظم انقاب اســامی در اولین روز از 
ســال نو در ســخنرانی زنده تلویزیونی خطاب به ملت 
شریف ایران، با تبیین وظایف اساسی دستگاهها و مردم 
برای تحقق شعار سال و حمایت تولید و رفع موانع آن، 
سیاســت اعامی در قضیه برجام یعنی لغو تحریم ها و 
راســتی آزمایی آن قبل از بازگشــت ایران به تعهدات 
برجامــی را تخطی ناپذیر خواندند و در ادامه، انتخابات 
ریاست جمهوری در خرداد 1400 را در ابعاد داخلی و 
خارجی بسیار مهم برشمردند و با اشاره به نقشه و تاش 
گسترده دشمنان برای ناامید کردن مردم از حضور در 
انتخابات تأکید کردند: ریاســت جمهوری با اختیارات 
بسیار وسیع، مهمترین و مؤثرترین مدیریت کشور است 
و مردم برای ناامید کردن دشــمن و نوســازی دستگاه  
اجرایی، در انتخــاب رئیس جمهور خصوصیاتی مانند 
مردمــی بــودن، کفایت، قــدرت مدیریــت، ایمان، 
عدالت خواهــی، ضد فســاد بودن، عملکــرد انقابی و 
جهادی، اعتقاد به توانمندی های داخلی، امیدواری به 

آینده و اعتقاد به جوانان را مورد توجه قرار دهند.
رهبر انقاب در آغاز سخنانشــان با اشــاره به ورود به 
قرن جدید از نگاه عرفی، مقایسه ای کوتاه میان اوضاع 
ایران در ســال 1۳00 و 1400 کردند و گفتند: ســال 
1۳00 ســال کودتای انگلیســی به دســت رضاخان و 
اســتقرار حکمرانی وابســته و دیکتاتوری بود اما سال 
1400 ســال انتخابات اســت یعنی حکمرانی متکی بر 
استقال و آرای مردم و مبتنی بر اتکاء و اعتماد به نفس 

ملی.
ایشــان با اشــاره به محقق نشــدن کامل شعار سال 
گذشته یعنی جهش تولید افزودند: البته در بخش های 
مهمی از تولید پیشرفت هایی حاصل شد که در برخی 
مــوارد می تــوان به آن جهش نیز اطاق کرد که همین 

روند باید با قوت بیشتری ادامه یابد.
حضرت آیت الله خامنه ای در بحث ضرورت رفع موانع 
تولید به مواردی همچون واردات بی رویه، قاچاق کالاو 
رفع مقررات زائد اشــاره کردند و افزودند: موانع تولید 
بســیار بیشتر اســت که باید در صداوسیما تبیین، و با 

کمک دستگاهها و مردم رفع شود.
ایشــان، ورود مواد اولیه یا تجهیزات مورد نیاز تولید 
را ضروری خواندند و افزودند: افزایش قدرت خرید مردم، 
قطع دست واسطه ها، مبارزه با فساد و اصاح نظام بانکی 
و گمرکی از دیگر اقدامات لازم برای تحقق شــعار سال 
است که اگر این کارها با جدیت دنبال شود، یقیناً امسال 

تحولی در اقتصاد کشور ایجاد می شود.
رهبر انقاب با اشــاره به سوء اســتفاده و منفی بافی 
برخی ها با بزرگنمایی مشکات موجود به خصوص در 
فضای مجازی وتبلیغات خارجی دشمنان گفتند: برخی 
آیه یأس می خوانند و راه را بن بست نشان می دهند اما 
اصــاً این طور نیســت و ایران می تواند با اســتفاده از 
ظرفیت های مختلف داخلی از شکوفاترین اقتصادهای 

منطقه و حتی جهان باشد.
ایشــان افزودند: استفاده از این ظرفیت ها احتیاج به 
معجــزه ندارد بلکــه مدیریتی قوی، دارای احســاس 
مســئولیت، ضد فســاد و دارای برنامه جامع اقتصادی 

می خواهد.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای با اشــاره بــه اذعان 
کارشناســان بانک جهانی درباره رتبه هجدهم اقتصاد 
ایــران در میــان حــدود 200 کشــور افزودند: همین 
کارشناســان معتقدند ظرفیت های سرزمینی و انسانی 
زیــادی در ایــران وجود دارد که در صورت اســتفاده از 
آنها، رتبه اقتصادی ایران به رتبه 12 می رسد که بسیار 

مهم است.
رهبــر انقــاب در بحث ظرفیت های ســرزمینی، 
»وسعت کشور، همسایگان متعدد، قرار گرفتن در مسیر 
ترانزیت شرق به غرب و شمال به جنوب« و در موضوع 
ظرفیت های انســانی »جمعیت جوان، تحصیل کرده و 
آمــاده کار« را از جملــه واقعیاتــی خواندند که در کنار 
منابع طبیعی سرشــار، ثروت های خدادادی زیرزمینی 
و زیرســاخت های مهم ایجاد شــده در ۳0 ســال اخیر 
می تواند ایران را به کشــوری پیشــرفته تبدیل کند که 

هیچ گونه تحریمی بر آن اثر نداشته باشد.
ایشــان رفع مشــکات موجــود را نیازمند همدلی 
خواندند و افزودند: کســانی که ســرمایه لازم را دارند و 
آحاد مردم که می خواهند مانند کمک مؤمنانه به کمک 
تولیــد بیایند، می توانند در این زمینه فعال شــوند که 
خیریه های مردمی، نهادهای انقابی و امنای مســاجد 
فعال باید برای ساماندهی این مسئله مهم برنامه ریزی 

کنند.
رهبر انقاب به تناســب موضــوع مورد بحث یعنی 
اقتصاد کشــور، بــه بیان نکاتی در بــاب تحریم ها نیز 
پرداختند. ایشان محاصره اقتصادی و تحریم ملت ها و 

مانع تراشــی در دســتیابی آنها به دارو و مواد غذایی را 
جنایت حقیقی آمریکا برشمردند و افزودند: ملت ایران 
به فضل الهی، گلیم خود را از این آب بیرون کشــیده 

است اما برخی ملت ها نمی توانند مقابله کنند.
رهبر انقاب در تبیین دو راه ممکن برای مواجهه با 
تحریم هــا افزودند: یــک راه، خواهش از تحریم کننده 
برای کاهش یا برداشــتن تحریم اســت که طبعاً او نیز 
خواســته های اســتکباریش را روی میــز می گذارد و 
می گوید باید انجام دهید که این همان راه ذلت و انحطاط 
و عقب ماندگی اســت اما راه دوم، استفاده از ظرفیتها و 
نیروهای داخلی برای تولید کالاهای تحریمی و کاهش 
و بی اثر کردن تحریم هاســت که ملت ایران راه دوم را 

انتخاب کرده و ادامه می دهد.
حضــرت آیت الله خامنه ای تــاش ملت ایران برای 
تبدیل تحریم به فرصت را دارای نتایج تحسین برانگیز 
خواندند و با اشــاره به مواردی از جمله تأمین وســایل 
بهداشــتی مقابله با کرونا در داخل، افزایش توان علمی 
و افزایش حیرت انگیز قدرت دفاعی کشور گفتند: این 
واقعیات نشان می دهد که می توان تحریم را به فرصت 

تبدیل کرد.
رهبــر انقاب در همین زمینه به مســئولان حال و 
آینده کشور تأکید کردند: اقتصاد ایران را به تحریم گره 
 نزنیــد و فــرض را بــر این بگذارید کــه تحریم ها باقی 

خواهد ماند.
ایشان افزودند: در این چند سال مکرر گفته شد که 
اگر تحریم برداشته یا اگر سرمایه گذاری خارجی شود، 
چنین و چنان خواهد شد، در حالی که این »اگر، اگرها« 
اقتصاد کشور را معطل و سردرگم می کند و باتکلیفی 

ضرر بزرگی برای اقتصاد است.
رهبر انقاب در بخش دیگری از سخنانشان به موضوع 
بســیار مهم انتخابات ریاســت جمهــوری و انتخابات 
شوراها پرداختند و با اشاره به »اهمیت بالای انتخابات 
از بعُــد داخلــی و از بعُد بین المللی« گفتند: انتخابات از 
لحاظ داخلی یک نوسازی و یک نفََس تازه برای بخش 
اجرایی اســت زیرا افراد تازه نفََس و پرُانگیزه وارد کار 

می شوند و این موضوع بسیار مبارک است.

حضرت آیت الله خامنه ای حضور و مشــارکت مردم 
در انتخابات را از لحاظ بین المللی نشــان دهنده اقتدار 
ملــی دانســتند و افزودند: آنچــه بیش از توان دفاعی و 
قدرت دیپلماســی زمینه ســاز اقتدار کشور است، خودِ 
مردم و هوشــیاری و پرُانگیزه و ســرپا بودن آنها است و 
 مظهــر ایــن حضــور و اقتــدار از همــه مهمتــر در

 انتخابات است.
ایشان اصلِ مشارکت مردم و همچنین میزان حضور 
مردم در انتخابات را از عوامل اصلی تاثیرگذار در اقتدار 
ملی برشــمردند و گفتند: همه حتی کسانی که ممکن 
اســت رهبری را نیز قبول نداشــته باشند، ایران قوی را 
به عنوان راه مقابله با دشــمنی ها قبول دارند که یکی از 
راههای مهم قوی شــدن ایران، مشــارکت در انتخابات 

است.
رهبر انقاب اســامی تأکید کردند: دســتگاههای 
جاسوســی برخی کشورها و از همه بدتر آمریکا و رژیم 
صهیونیستی تاش دارند تا انتخابات را بی رونق کنند 
و بــه همیــن دلیل یا برگزارکنندگان را به مهندســی 
انتخابــات، و یا شــورای نگهبــان را متهم می کنند و یا 
تــاش دارند با القــای بی اثر بودن رأی مردم در بهبود 

اوضاع، مردم را دلسرد کنند.
حضــرت آیــت الله خامنه ای با اشــاره به اســتفاده 
حداکثری از فضای مجازی برای دلسرد کردن مردم و 
همچنیــن از رونق انداختن انتخابات، از نحوه مدیریت 
فضای مجازی در کشــور انتقــاد کردند و گفتند: همه 
کشــورهای دنیــا، برفضای مجازی اعِمــال مدیریت 
می کننــد اما در کشــور ما، برخی بــه رها بودن فضای 
مجــازی افتخــار می کننــد درحالی که این شــیوه به 

هیچ وجه افتخار ندارد.
رهبر انقاب اسامی تأکید کردند: مردم باید از فضای 
مجازی که وســیله آزادی اســت، استفاده کنند اما این 

فضا را نباید در اختیار دشمن قرار داد.
ایشــان خاطر نشــان کردند: دشــمن تاش دارد با 
شیوه های روانی مشارکت مردم در انتخابات را کاهش 
 دهــد کــه امیدواریم مردم با پاســخ رد، دشــمنان را 

نا امیدکنند.
نکته دوم که رهبر انقاب اسامی به آن اشاره کردند 
»اهمیت جایگاه ریاســت جمهــوری« بود که گفتند: 
جایگاه ریاســت جمهــوری، مهمتریــن و مؤثرترین 
مدیریت کشور است و طرح برخی مسائل همچون اینکه 
رئیس جمهــور اختیاراتی ندارد یا تدارکاتچی اســت، 
خــاف واقــع و از روی بی مســئولیتی یا بی اطاعی یا 

غرض ورزی است.
ایشــان بــا تأکید بــر اینکــه ریاســت جمهوری 
پرُمشغله ترین و پرُمسئولیت ترین مدیریت کشور است، 
افزودنــد: تقریباً همه مراکــز مدیریتی و اکثر امکانات 
حکومتی در اختیار رییس جمهور اســت و مدیریت ها 
در بخش هایی مثل قضایی و نظامی در قبال ریاســت 

جمهوری، ناچیز است.
رهبر انقاب اســامی گفتند: همه ما باید به هنگام 
رأی دادن متوجه مســئولیت بزرگ و ســنگینی باشیم 

که بر عهده رییس جمهور است.
حضــرت آیت الله خامنه ای خطاب به افرادی که می 
خواهند داوطلب انتخابات شــوند، گفتند: انتظار داریم 
ســنگینی کار را متوجه شــوید و بدانید چه مسئولیت 
سنگینی را می خواهید بر دوش بگیرید. اگر دیدید که 
می توانید این مســئولیت را بعهده بگیرید، آن گاه وارد 

کارزار انتخاباتی شوید.
رهبرانقاب اســامی تأکید کردند: مشکات اصلی 
کشــور را بدانید و برای آنها برنامه و راه حلِ ولو اجمالی 
داشته باشید. اقتصاد کشور و مسائل مهم آن مانند رشد 
تولید ملی، رشــد ســرمایه گذاری، تقویت پول ملی و 
مســئله تــورم، موضوع امنیت کشــور، آســیب های 
اجتماعی، نحوه مواجهه با سیاست های پیچیده دنیا و 

مسئله بسیار مهم فرهنگ را بشناسید.
ایشان با تأکید به آحاد مردم مبنی بر دقت در انتخاب 
خــود، در بیــان ویژگی های یک رئیس جمهور مطلوب 
گفتنــد: رییس جمهور مطلوب باید با کفایت، با ایمان، 
عدالت خــواه و ضد فســاد، دارای عملکــرد انقابی و 
جهــادی، معتقد به توانمندی هــای داخلی، معتقد به 
جوانان به عنوان پیشران حرکت عمومی کشور و امیدوار 

به آینده باشد.
حضــرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: اگر چنین 
فردی بر سر کار بیاید، کشور را به نقطه مطلوب خواهد 
رساند و مردم باید فردی با این خصوصیات را پیدا کنند 
که البته پیدا کردن آن شــاید برای آحاد مردم آســان 
نباشــد و باید به افراد مطلــع و مورد اطمینان مراجعه 
کنند. رهبر انقاب اسامی در پایان بحث انتخابات، به 
لزوم حفظ وحدت و انسجام ملی اشاره کردند و افزودند: 
انتخابات باید نماد وحدت ملی باشد نه نماد دودستگی 

و تفرقه و دوقطبی گری.

ایشان با تأکید بر اینکه تقسیم بندی های غلط چپ 
و راســت باید کنار گذاشــته و فقط آینده کشور و نظام 
اسامی در نظر گرفته شود، خاطر نشان کردند: اختاف 
در ســلیقه و بینش سیاســی و قومیت و مذهب اشکالی 
ندارد اما این مسائل نباید برهم زننده وحدت ملی باشند.

بخش پایانی سخنان رهبر انقاب اسامی به موضوع 
برجام و مسائل منطقه اختصاص داشت.

حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به شکست سیاست 
فشــار حداکثریِ آمریکا، گفتند: آن احمق قبلی، فشار 
حداکثــری را بــرای ضعیف کردن ایران طراحی و اجرا 
کــرد تــا ایران ضعیــف را پای میز مذاکره بکشــاند و 
خواســته های مســتکبرانه خود را تحمیل کند اما هم 
خودش با آن فضاحت از قدرت کنار رفت و هم آمریکا 
را مفتضــح کــرد و جمهوری اســامی با قدرت و عزت 

همچنان ایستاده است.

ایشان تأکید کردند: فشار حداکثری شکست خورده 
و اگر دولت جدید آمریکا بخواهد همان سیاست را ادامه 
دهد، آنها نیز با شکست مواجه خواهند شد و ایران روز 

به روز قوی تر می شود.
رهبر انقاب اســامی سیاست اعامی ایران درباره 
برجــام و تعامل با طرفهــای برجامی را تخطی ناپذیر و 
مــورد اتفاق همــه خواندند و تأکید کردند: آمریکا باید 
همه تحریم ها را لغو کند، بعد ایران راستی آزمایی خواهد 
کرد و در صورت لغو واقعی تحریم ها، بدون هیچ مشکلی 

به تعهدات برجامی خود بازخواهیم گشت.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: قول آمریکایی ها 
معتبر نیست که بخواهند تحریم ها را روی کاغذ بردارند 
بلکه باید در عمل تحریم ها را بردارند و جمهوری اسامی 

آن را راستی آزمایی کند.
ایشان با اشاره به اظهارات برخی مسئولان آمریکایی 
مبنی بر لزوم تغییر برجام به علت تغییر شرایط گفتند: 
بله، شرایط نسبت به سال ۹4 تغییر کرده اما این تغییر 

به نفع ایران بوده نه آمریکا.
ایشــان، ایرانِ امروز را بسیار قوی تر و خود اتکاءتر از 
آن روز توصیــف کردنــد و افزودنــد: در مقابل، آمریکا 
ضعیف تر شــده زیرا دولتی بر ســر کار آمد که با حرف و 
کار و کنار کشیدنش، آمریکا را مفتضح کرد و مشکات 
اقتصــادی نیــز آن را فرا گرفته اســت. البته امروز هم 
سرنوشت رئیس جمهور آمریکا معلوم نیست چه خواهد 

شد.
رهبر انقاب اسامی تأکید کردند: بنابراین در صورت 
تغییــر، برجــام باید به نفع ایــران تغییر کند. البته ما با 
ابتکار جوانان و شرکتهای دانش بنیان، تحریم ها را بی اثر 

کرده ایم و این راه را با قوت ادامه خواهیم داد.
ایشــان با تأکید بر عجله نداشــتن ایران در خصوص 
راه حل ارائه شــده برای برجام، گفتند: برخی می گویند 
نباید فرصت ســوزی کرد. این حرف درســت است اما 

عجله هم نباید کرد.
ایشان با اشاره به اینکه در مواردی ضرر عجله بیشتر 
از فرصت ســوزی است، گفتند: بعنوان نمونه، در قضیه 
برجام عجله شد و در حالی که ما همه تعهدات خود را 
انجام دادیم، طرف های مقابل، تعهداتِ روی کاغذِ خود 

را انجام ندادند.
رهبر انقاب اســامی تأکید کردند: صبر و حوصله 
ایران زیاد اســت و اگر آنها سیاســت اعامی ما را قبول 
کردند، کار درســت می شــود و اگر هم قبول نکردند 

شرایط به همین شکل ادامه خواهد یافت.
حضرت آیت الله خامنه ای اظهارات برخی سیاسیون 
را مبنی بر اینکه در پیشقدم شدن برای عمل به تعهدات 
فرقــی وجــود ندارد، این موضوع را به علت ســابقه بد 

آمریکایی ها قابل قبول ندانستند و گفتند:
 بحث »اول من، اول تو« نیست بلکه ما به تعهد آنها 
اطمینانی نداریم زیرا در زمان اوباما به آنها اعتماد و به 
تعهدات خود عمل کردیم اما آنها در حالی که روی کاغذ 
از برداشته شدن تحریم ها سخن می گفتند، به تعهدات 
خود عمل نکردند و عوامل شان هر شرکتی را که قصد 
کار کردن با ایران داشت، از سرمایه گذاری می ترساندند.
ایشان سیاست آمریکا در برخورد با ایران و قضایای 
منطقه از جمله حمایت از رژیم صهیونیســتی، حضور 
غاصبانه در سوریه، همراهی با دولت سعودی در حمله 
به مردم مظلوم یمن و قضیه فلسطین را اشتباه خواندند 
و گفتند: امت اسامی هرگز قضیه فلسطین را فراموش 
نخواهد کرد و دل بســتن به عادی ســازی روابط رژیم 
اشــغالگر با چند دولت حقیر، کاماً بی ارزش و اشــتباه 
است.  رهبر انقاب اسامی با اشاره به چراغ سبز دولت 
دموکرات اوباما به دولت سعودی برای آغاز جنگ یمن 
و حمایــت تجهیزاتی از بمبــاران مردم افزودند: آنها با 
گذشت شش سال نتوانستند مردم یمن را تسلیم کنند 
و امروز این ســؤال از آمریکایی ها وجود دارد که آیا از 
روز اول می دانســتید دولت ســعودی را در چه باتاقی 
گرفتــار می کنیــد که امروز، هم خارج شــدن از جنگ 

برایش ضرر دارد هم ادامه دادن آن؟
ایشــان قضیه یمن و درماندگی دولت ســعودی را 
نمونه ای از نتایج اعتماد به آمریکا از طرف متحدان آن 
دانســتند و گفتنــد: آمریکایی ها این منطقه و ملتها را 

نمی شناسند و دائماً اشتباه می کنند.

رهبر انقلاب با تأکید بر اصل مشارکت در انتخابات، ویژگی های رئیس جمهور مطلوب را تبیین کردند؛

مشارکت بالا و انتخاب رئیس جمهور قوی 
ضدفساد، جهادی و امیدوار

 در آستانه سالروز ولادت حضرت ولی عصر)عج(
 و سالروز جمهوری اسلامی ایران انجام شد؛
موافقترهبرانقلاباسلامیباعفویا
تخفیفمجازاتتعدادیازمحکومان

در آســتانه ســالروز ولادت با ســعادت منجی عالم 
بشــریت حضرت حجت بن الحســن العســکری و 12 
فروردین ســالروز جمهوری اســامی ایران، حضرت 
آیــت الله خامنه ای با عفو یا تخفیف مجازات یک هزار و 
۸4۹ تن از محکومانِ محاکم عمومی و انقاب، سازمان 
قضایی نیروهای مســلح و تعزیرات حکومتی موافقت 

کردند.
حجت الاسام والمسلمین رئیسی رئیس قوه قضائیه 
به مناســبت فرارسیدن این ایام فرخنده، در نامه ای به 
رهبر انقاب اســامی پیشنهاد عفو یا تخفیف و تبدیل 
مجازات این محکومان را که از سوی کمیسیون مرکزی 
عفو و بخشودگی قوه قضائیه واجد شرایط لازم تشخیص 
داده شــده اند، ارائه کرد و این پیشــنهاد در اجرای بند 
11 از اصل 110 قانون اساســی مورد موافقت حضرت 

آیت الله خامنه ای قرار گرفت.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار 
دست اندرکاران کنگره چهار هزار شهید استان یزد:
پیاممهمشهیدانبهادامهدهندگانراهشان

درامانبودنازترسواندوهاست
متــن بیانات رهبر معظم انقاب اســامی در دیدار 
دست اندرکاران کنگره چهار هزار شهید استان یزد که 
در تاریخ 25 اسفند 1۳۹۹ برگزار شده بود، صبح امروز 

در محل برگزاری این همایش منتشر شد.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، با تحســین 
برنامه هــای زیبا و ابتکاری کنگره شــهدای یزد مانند 
کاشــت نهــال، تهیــه جهیزیه، درمان رایــگان، تهیه 
بسته های معیشتی و فرهنگی، ختم قرآن و نامگذاری 
موالیــد به نیابت از شــهیدان، مــردم یزد را اهل ابتکار 
خواندنــد و افزودنــد: در دفــاع مقدس نیــز یزدی ها 
ابتکارهــای زیادی همچون کَندن کانالهای زیرزمینی 
در عملیــات بــا اســتفاده از هنر حفر قنــات و یا ایجاد 
خیاط خانه های پرشمار و مشارکت زنان در تهیه لباس 

برای رزمندگان از خود نشان دادند.
رهبر انقاب اسامی، برگزاری اربعین شهدای قیام 
تبریز بوسیله مردم یزد در 10 فروردین 5۷ را نمونه ای 
دیگر از نقش آفرینی عظیم یزدی ها در مقاطع حساس 
برشــمردند و گفتنــد: البته نقش شــهید صدوقی در 
تحولات انقاب و رهبری حرکت مردم یزد و همچنین 
در دوران دفاع مقدس فراموش نشــدنی اســت و پس از 
ایشــان نیز مرحوم خاتمی با ســامت نفس همان راه را 

ادامه دادند.
ایشــان با تأکید بر زنده نگه داشــتن پیام شهیدان، 
خاطرنشــان کردند: شــهیدان در عالم بزرخ، زندگی 
مخصوصی دارند و پیام مهم آنها به کسانی که راهشان 
را ادامه دهند، بشارت به در امان بودن از ترس و اندوه 

است.
حضــرت آیت الله خامنه ای این پیام امیدآفرین را در 
نقطه مقابل وسوسه های دنیاطلبان دانستند و افزودند: 
انگیزه شــهیدان از حضور در میدان جهاد همچنان که 
در وصیت نامه های آنها موجود است، حمایت از انقاب، 
امام بزرگوار، حجاب، دفع شرّ دشمن و هموار شدن راه 
نظام برای دســتیابی به اهداف آن بود که باید مراقبت 
کرد این آرمانها به دســت برخی افراد نفی و مخدوش 
نشود. رهبر انقاب اسامی با اشاره به وجود هزار شهید 
دانش آموز در بین شــهدای یزد، گفتند: چهره های پر 
افتخــار شــهیدان بایــد بــه جوانان معرفی شــود تا 
دانش آموزان امروز از هنر و کار بزرگ نسل قبل از خود 
آگاه شوند. ایشان با اشاره به برنامه مستمر دشمن برای 
مأیوس یا منحرف کردن جوانان از خط انقاب، تأکید 
کردند: نباید اجازه داد وسوســه دشــمن در جوانان اثر 
بگــذارد و آنــان را به خدمت بگیــرد. حضرت آیت الله 
خامنــه ای همچنین با تأکید بر ثبت خاطرات والدین و 
همســران شــهدا افزودنــد: خصوصیــات و فضــای 
خانواده هایــی کــه فرزندان خود را با این انگیزه و ایمان 
بالا پرورش دادند، باید ثبت شود. رهبر انقاب اسامی 
در پایان با ابراز تأسف از افرادی که زیر سایه جمهوری 
اســامی و به برکت مجاهدت شهیدان و رزمندگان در 
امنیت و آزادی زندگی، اما بر خاف اهداف آن خونهای 
پاک فعالیت می کنند، گفتند: در مقابل این تاشــها، 

کار و تاش در راه حق و شهیدان را مضاعف کنید.

پیام

حضرت آیت الله خامنه ای خطاب به 
افرادی که می خواهند داوطلب انتخابات 
شوند، گفتند: انتظار داریم سنگینی کار 
را متوجه شوید و بدانید چه مسئولیت 

سنگینی را می خواهید بر دوش بگیرید. 
اگر دیدید که می توانید این مسئولیت 

را بعهده بگیرید، آن گاه وارد کارزار 
انتخاباتی شوید

ورود مواد اولیه یا تجهیزات مورد نیاز 
تولید را ضروری خواندند و افزودند: 

افزایش قدرت خرید مردم، قطع دست 
واسطه ها، مبارزه با فساد و اصلاح نظام 
بانکی و گمرکی از دیگر اقدامات لازم 

برای تحقق شعار سال است که اگر این 
کارها با جدیت دنبال شود، یقیناً امسال 
تحولی در اقتصاد کشور ایجاد می شود

 ماهنامه ای برای هر شهروند
و

منتشــر شد
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رهبر انقلاب اسلامی سال 1400 را سال »تولید؛ پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« نامگذاری کردند؛

شعار انقلابی جهش تولید باید با حمایت همه جانبه
 و رفع موانع کاملًا محقق شود

فرماندهکلسپاه:ملتایرانبا
مقاومتوپیرویازرهبرمعظم
انقلابازتحریمهارهاییمییابد

فرمانده کل ســپاه پاسداران انقاب اسامی با بیان 
اینکه دشمن در خواب هم به فکر جنگ با ایران نیست، 
افزود: در عرصه نظامی کاما قدرتمند و آماده هستیم.

ســردار حسین ســامی در اجاسیه پایانی دومین 
کنگره ملی چهارهزار شــهید اســتان یزد افزود: امروز 
ایران اسامی در اصل، سرزمین عزت، اقتدار، مقاومت، 
شگفتی ســازی ها، آزادگی و سرزمین شکست دشمن، 

ناکامی ها و قتگاه متجاوزان است.
بــه گزارش اعتبــار به نقل از روابط عمومی ســپاه 
پاسداران انقاب اسامی، وی تاکید کرد: این که رهبر 
معظم انقاب فرمودند:» نه جنگ می شود و نه مذاکره 
می کنیم«؛ واقعیتی انکار ناپذیر و یک حقیقت و جهتی 

واقع بینانه و دقیق محسوب می شود.
سامی با بیان این که ملت ایران با مقاومت و پیروی 
از رهبــر معظــم انقاب و با حرکت در مســیر اهداف و 
آرمان شــهیدان از فشــار تحریم های ظالمانه دشمنان 
انقاب اســامی رهایی می یابد، تاکید کرد: ملت ما به 
تداوم تحریم های اســتکبارجهانی بی اعتناســت چون 
ملت و نظام انقابی راه اســتقال را به خوبی آموخته و 
در ادامه راه، قلب ها را به هم گره زده اســت و دســت در 
دست برای ساختن ایران و تمدن بزرگ اسامی تاش 

می کنیم.
وی ادامه داد: تاریخ انقاب اسامی با رهبری حضرت 
امــام )ره( و مقام معظم رهبری گویای این مطلب مهم 
است که هرچه دشمنان بر فشارهای اقتصادی و روانی 
خود بیفزایند ملت با ایستادگی و ولایتمداری در برابر 

توطئه ها پیروز شده است.
فرمانده کل ســپاه پاســداران با بیان این که شرایط 
فعلی کشور به گونه ای است که هیچ تاثیری از توطئه ها 
ندارد و هرچه آنها بر فشارهای خود می افزایند بر قدرت 
ملت و کشــور افزوده می شود، تاکید کرد: ما در مرحله 
کاهش فشــار و اثرات تحریم ها هســتیم و این به خاطر 
ایســتادگی است. اگر دشمنان دست از توطئه و جنگ 
اقتصــادی و تحریم هــای خود بــر ندارند با همکاری و 
ایســتادگی مردم و مســئولان کشور را می سازیم و به 

استقال کامل می رسیم و قدرت بزرگ می شویم.
ســامی ادامه داد: دشــمنان در سال های گذشته با 
انــواع توطئه های نظامی، روانــی و اقتصادی به دنبال 
تســلیم و شکســت نظام بودند ولی با رهبری های مقام 

معظم رهبری تمامی دسیسه ها نقش بر آب شد.
فرمانده سپاه گفت: ملت قهرمان ایران تاکنون جنگ 
روانی و جنگ اقتصادی دشمن را با همه فشارها خنثی 
کرده اســت و همچنان با گامی اســتوار و قلبی مملو از 
عشــق و ایمان به نظام و شــهیدان به حرکت خود ادامه 

می دهد.
ســامی ادامه داد: ملت ایران در ســایه ایمان محکم 
و آمادگــی دفاعــی و نظامی خود با تکیه بر ارزش های 
دینی و انقابی با همدلی و ولایتمداری به راه عزت بخش 
خود در بخش های مختلف ادامه می دهد .باید راه و مرام 
شــهیدان والامقام انقاب اسامی و تمامی اهداف نظام 
و مقام معظم رهبری را تا رسیدن به تمامی آرمان های 
والای این کشور با قدرت و قوت و همدلی ادامه دهیم.

تدبر و دوراندیشی رهبر معظم انقاب
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه یزد هم در 
این مراســم با گرامیداشــت یاد و خاطره شهدای دهم 
فروردین ماه گفت: در این روز تاریخی، مردم یزد چهلم 
شــهدای تبریز را گرامی داشــتند و این مراســم نقطه 

عطفی در پیروزی انقاب اسامی بود.
آیت الله ناصری به نقش تاثیرگذار

شــهید آیت الله صدوقی در قیام دهم فروردین ماه 
ســال 5۷ اشــاره کرد و افزود: قیام مردم یزد به رهبری 
شــهید صدوقی شــکل گرفت و ایشان با همراهی مردم 

علیه حرکت های نابخردانه رژیم طاغوت ایستادند.
امام جمعه یزد از رهبر معظم انقاب و پیامشــان به 
کنگره ملی چهار هزار شــهید استان یزد قدردانی کرد 
و افزود: طی یکســال گذشته برای برگزاری این کنگره 

زحمات زیادی کشیده شد که جای تشکر دارد.
ناصری با اشاره به نقش تاثیرگذار رهبر معظم انقاب 
در عرصه های مختلف انقاب اســامی، ادامه داد: اگر 
تدبر و دوراندیشــی ایشــان نبود،نمی توانستیم جلوی 
دشمن بایستیم.نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه 
یزد گفت: توکل به خدا، تفکر و تعقل و همت بلند سه 
راهکار اصلی است که مسئولان باید آن را به کار گیرند 

تا نتیجه مطلوب حاصل شود .

در پی کسب موفقیت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در سه حوزه دولت الکترونیک، شفافیت و دسترسی آزاد به اطلاعات ؛رئیس جمهور از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
تقدیر کرد، حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی در پی کسب موفقیت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در سه حوزه دولت الکترونیک، شفافیت و دسترسی آزاد 
به اطلاعات، در جسله شورای ملی فناوری اطلاعات که امروز سوم فروردین برگزار شد، در لوح تقدیری از خدمات و تلاش های سیدعباس صالحی و وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی تقدیر کرد. به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، در پیام رئیس جمهور خطاب به وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی آمده است:
»جناب آقای سیدعباس صالحی، وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی، دولت الکترونیک و هوشمند یکی از برنامه های اولویت دار دولت تدبیر و امید بوده است و برای تحقق 
این هدف، اقدامات مناسبی در ایجاد زیرساخت و سکوهای خدماتی به منظور تسریع در خدمت رسانی به مردم و شفافیت انجام شده است.بدین وسیله از تلاش های 
مجدانه جنابعالی در توسعه دولت الکترونیک و ارتقای شفافیت و دسترسی آزاد به اطلاعات تقدیر و تشکر به عمل می آید. امید است در سایه حضرت ولی عصر )عج( و 

اهداف دولت تدبیر و امید همچنان در خدمت به نظام جمهوری اسلامی ایران و کسب رضایت مندی مردم عزیز موفق و موید باشید.«

رئیسجمهوراز
وزارتفرهنگو
ارشاداسلامی

تقدیرکرد

رهبر معظم انقاب اســامی در پیامی به مناسبت آغاز 
ســال 1400 هجری شمســی، با تبریک عید عید نوروز به 
هم میهنان بویژه خانواده های معظم شــهیدان و جانبازان 
و همــه ملت هایــی که نــوروز را گرامی می دارند، و با ابراز 
امیدواری به کســب برکات مادی و معنوی از تقارن ســال 
جدید با اعیاد شعبانیه و متبرک شدن سال 1400 به دو 
عید نیمه شــعبان و جشن ولادت حضرت ولی عصر)عج(، 
ســال جدید را سال »تولید؛ پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« 

نامگذاری کردند.
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطاع رســانی دفتر 
مقــام معظــم رهبری انقاب اســامی، حضرت آیت الله 
خامنه ای سال ۹۹ را آمیخته با حوادث گوناگون و بی سابقه 
بخصوص پدیده ناآشــنای کرونا خواندند و افزودند: کرونا 
زندگی مردم از جمله کســب وکارها، محیطهای درســی، 
اجتماعات دینی، ورزش و ســفرها را تحت تأثیر قرار داد 

و ضربه سختی به اشتغال در کشور زد.
رهبر انقاب اسامی، جان باختن دهها هزار تن از مردم 
عزیز در اثر کرونا را تلخ تر از همه حوادث ۹۹ دانســتند و 
بــا طلب رحمــت و مغفرت الهی بــرای جان باختگان، با 

خانواده های داغدار آنان ابراز همدردی کردند.
ایشــان سال ۹۹ را در عین حال سال بروز توانایی های 
ملــت ایــران در مقابله با آزمون بزرگ کرونا و همچنین در 
مقابله با فشار حداکثری دشمن توصیف کردند و گفتند: 
ملت عزیز ما از مجموعه های درمانی و بهداشتی، تا محققان 
و دانشمندان، گروههای جهادی و خدمتگزار و آحاد مردم 
با وجود تحریم و مسدود بودن راههای استفاده از امکانات 
خارج از کشور، توانایی و تجربه بزرگی از خود برای مدیریت 

این حادثه تلخ نشان دادند.
حضرت آیت الله خامنه ای به شکســت کشــاندن فشار 
حداکثری دشمن را درخشش دیگری از توانایی های ملی 
در سال ۹۹ برشمردند و افزودند: دشمنان ایران و در رأس 
آنها آمریکا درصدد به زانو درآوردن ملت ایران بودند. البته 
ما می دانستیم که ملت می ایستد و آنها شکست می خوردند 
اما امروز به اعتراف خود آمریکایی ها و رفقای اروپایی شان، 
فشــار حداکثری شکســت خورده است. حضرت آیت الله 
خامنه ای در ادامه به ارزیابی میزان تحقق شعار سال ۹۹ 

یعنی جهش تولید پرداختند و گفتند: بر اساس گزارشهای 
متعــدد مردمــی و دولتی، جهش تولید تا حدّ قابل قبولی 
در بخش هایی از کشور تحقق یافت. رهبر انقاب افزودند: 
البته این میزان جهش در حدّ انتظار نیست چراکه با وجود 
تحقــق در کارهــای زیربنایی و ســازندگی، نتیجه آن در 
اقتصاد عمومی و معیشت مردم مشهود و محسوس نشد، 
در حالی که انتظار بود جهش تولید گشایشــی در زندگی 
مردم به وجود آورد. ایشان شعار جهش تولید را یک شعار 
کاماً انقابی خواندند و خاطرنشان کردند: تحقق جهش 
تولید هم تأثیرات عمیق اقتصادی در کشــور از جمله در 
مســئله ارزش پول ملی دارد و هم موجب اعتماد به نفس 
ملــی، رضایتمنــدی عمومی و تضمین کننده امنیت ملی 
است. حضرت آیت الله خامنه ای علت تحقق نیافتن کامل 
جهش تولید در سال ۹۹ را وجود موانع و همچنین حمایت 
نشدن تولید در همه بخش ها دانستند و با اشاره به معضل 
واردات و قاچاق، گفتند: ضعفهای قانونی و واردات رقیب 
خارجــیِ محصولــی که در داخل با همت جوانان در حال 
تولید اســت، و یا قاچاق آن از طریق دســتهای خیانتکار، 

مانع تولید است و موجب شکست خوردن آن می شود.
رهبــر انقاب اســامی، ایجاد مشــوّق هایی از جمله 
مشوّق های سرمایه گذاری را لازمه جهش تولید خواندند 
و افزودند: اوضاع کسب وکار در کشور باید به گونه ای باشد 
که افراد به ســرمایه گذاری در تولید تشــویق شــوند و از 
افزایــش هزینه هــای تولید جلوگیری شــود. ایشــان 

مشــوق های اندک در بخش تولید و همچنین بالاتر بودن 
شــاخص هزینه تولید کننــده از هزینه مصرف کننده در 
برخی ســالها را مانع پیشــرفت تولید دانســتند و گفتند: 
حرکت انقابیِ جهش تولید در سال ۹۹ آغاز و با استقبال 
مردم مواجه شد و این حرکت باید در سال 1400 که در 

واقع آغاز یک قرن جدید است، ادامه پیدا کند.
حضــرت آیت الله خامنه ای ســال 1400 را به علت در 
پیش بودن انتخابات و همچنین وجود زمینه مناسب برای 
شــکوفایی جهش تولید، ســالی حساس و مهم خواندند و 
افزودنــد: انتخابــات خــرداد 1400 و روی کارآمــدن 
مدیریتهای جدید و احتمالاً تازه نفس و با انگیزه های قوی، 
امســال را سالی بسیار مهم، حساس و تأثیرگذار در آینده 

کشور کرده است.
رهبر انقاب اسامی افزودند: عاوه بر این، در سال ۹۹ 
جهــش تولید حرکتی در کشــور به جــود آورد که زمینه 

خوبی برای شکوفایی آن در سال جدید است.
ایشان افزودند: چه دولت کنونی و چه دولت آینده، باید 
بــا حمایتهای همه جانبــه ی قانونی، دولتی و حکومتی از 
تولید و رفع موانع آن، همت کنند که امسال جهش تولید 
بــه معنــی واقعی تحقق یابد. حضــرت آیت الله خامنه ای 
خاطرنشان کردند: بر این اساس شعار سال 1400، »تولید؛ 
پشــتیبانی ها، مانع زدایی ها« اســت که در خصوص آن و 
همچنین درباره انتخابات در ســخنرانی روز اول ســال 

مطالبی بیان خواهد شد.

تسلیترهبرانقلابدرپیدرگذشت
همسرحجتالاسلاموالمسلمین

ناصریدولتآبادی

درگذشتتهیهکنندهخلاق
سینمایانیمیشن

اقتدار ، اعتبار ما ، در سال 1400 

»تولید؛پشتیبانیها،مانعزداییها«

حضــرت آیت الله العظمــی خامنــه ای در پیامــی 
درگذشــت همســر مکرمه حجت الاسام والمسلمین 

ناصری دولت آبادی را تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقاب اسامی به این شرح است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم
حضرت مستطاب حجهًْ الاسام والمسلمین آقای حاج 
شیخ محمد ناصری دولت آبادی دامت برکاته درگذشت 
همســر مکرمه تان را به جنابعالی و آقازادگان محترم و 
سایر بازماندگان تسلیت می گویم و دوام عزت و توفیقات 
بــرای جنابعالــی و رحمت و غفران و رضوان الهی را برای 

آن مرحومه از خداوند متعال مسئلت می نمایم.
سیّدعلی خامنه ای
8 فروردین 1400

پیامتسلیترهبرانقلابدرپیدرگذشت
همسرحجتالاسلاموالمسلمین

محمدیریشهری
حضــرت آیت الله العظمــی خامنــه ای رهبر معظم 
انقاب اســامی در پیامی درگذشــت همســر گرامی 
حجت الاسام والمسلمین ری شهری را تسلیت گفتند.
 متــن پیام تســلیت رهبــر معظم انقــاب به این

 شرح است:
بسم  الله الرحمن الرحیم

جناب حجهًْ  الاسام و المســلمین آقــای محمّدی 
ری شهری دامت برکاته

درگذشــت تاسف انگیز همسر گرامی را به جنابعالی و 
فرزندان محترم و دیگر بازماندگان آن مرحومه تســلیت 
عرض می کنم و صبر و تساّ و اجر الهی برای شما و رحمت 

و مغفرت پروردگار را برای ایشان مسألت مینمایم.
والسام علیکم و رحمهًْ الله

سیّدعلی خامنه ای   
   ۹۹/12/2۹

محمــد ابوالحســنی، تهیه کننــده و ایده پــرداز اولیــه 
انیمیشــن های »دیرین دیرین« و تهیه کننده فیلم سینمایی 
»تهــران 1500« بــه علت ابتا به کرونا درگذشــت. محمد 
ابوالحســنی، شــنبه هفتم فروردین دار فانی را وداع گفت. 
ابوالحسنی از چهره های برجسته حوزه کارآفرینی نیز بود که 
فعالیت های گســترده ای در این حوزه داشــت. »شــوخی 
شــوخی« که این شــب ها و به تهیه کنندگی ابوالحسنی روی 
آنتن شبکه ۳ می رود، یکی از آخرین فعالیت های او در حوزه 
عروسک و انیمیشن بود. بسیاری از مدیران و مسؤولان حوزه 
فرهنگ، هنر و کارآفرینی پیام های تســلیتی به مناســبت 
درگذشــت ابوالحسنی منتشر کردند. در پیام رئیس سازمان 
صداوسیما در پی درگذشت این تهیه کننده سینمای انیمیشن 
اینطور آمده است: »ویروس کرونا در نخستین روز های بهار، 
داغ عزیز هنرمندی را بر دل ها گذاشــت که نام آشــنایی در 
عرصه پویانمایی کشــور بود. درگذشت محمد ابوالحسنی، از 
تهیه کنندگان با سابقه هنر پویانمایی را تسلیت عرض می کنم. 
آن هنرمند همواره نقشــی پویا در تولیدات پویانمایی داشت 
و آثار ماندگار فراوانی خلق کرد که عاوه بر خنده و نشــاط، 
مخاطب را به تفکر فرو می برد. »شــوخی شــوخی« شبکه ۳ 
ســیما که هم اکنون روی آنتن رســانه ملی است، جدیدترین 
اثر ابوالحســنی عزیز بود که در آن با اســتفاده از تجربیات 
پویانمایــی، کاری متفــاوت در حوزه عروســکی تولید کرد و 

توانست مخاطب را با خود همراه کند«.

هفتهنامهاقتصادیایران

پیام

خبر
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خبر

معاون مطبوعاتی وزیر فرهنگ و ارشــاد  اســامی 
جمهوری اسامی ایران که در وبینار بررسی رویکردهای 
فرهنگی رسانه های افغانستان صحبت می کرد، با اشاره 
به این که خبرگزاری صدای افغان)آوا( در کنار ســایر 
رســانه های افغانســتان پل ارتباطی بسیار خوبی برای 
مفاهمــه و تبــادل اطاعات، برای دانســتن آنچه که 
نمی دانیم و یا آن چه که ممکن است نسبت به آن شبهه 
و ابهام وجود داشــته باشد، بوده و هست، اولین وظیفه 
رسانه را خدمت به انسان ها و انعکاس صدای محرومان 

یک جامعه دانست.
وی بــا بیان این که مناســبت نوزدهمین ســالگرد 
تأسیس خبرگزاری صدای افغان)آوا( مناسبت میمون 
و مبارکی اســت، گفت: “تولد هر رسانه فرصت گفتگو، 
تبادل اطاعات، درک و فهم و آشنایی بیشتر را چه در 
داخل یک کشور و چه در ارتباطاتی که با سایر کشورها 
دارد، فراهم می کند”.این فعال شناخته شده رسانه ای 
در ایران در ادامه با اشاره به این که “مهمتر، ارتباط بین 
انسان هاست”، خاطرنشان کرد: “باقی انسان ها در نیل 
به معرفت است و معرفت هم تنها در بستر دانایی شکل 
می گیرد که فرصت بهتر اندیشــیدن را برای انسان در 

مورد صفات انسانی فراهم می آورد”.
وی افزود: خبرگزاری صدای افغان در حدود نزدیک 
به دو دهه در کنار ســایر رســانه های افغانستان تاش 
بسیار موثری داشته و طبیعتا پل ارتباطی بسیار خوبی 
برای مفاهمه و تبادل اطاعات، برای دانستن آنچه که 
نمی دانیم و یا آن چه که ممکن است نسبت به آن شبهه 
و ابهام وجود داشته باشد، بوده و هست.خدادی با بیان 
این که “دنیای امروز، دنیای قرائت هاست” ابراز تأسف 
کــرد که جریان های رســانه ای ثالثــی در راه اهداف 
سیاســی و منافع قدرت ها و شــرکت ها قرائت سازی 
می کنند ، که در این میان، قربانی اصلی آن مردم مظلوم 
و بی گناه و بعضا محروم کشــورها هستند که در جهت 
تشدید منازعه در آن کشور در راستای طمع اقتصادی 
قدرت ها، دچار القائات عجیب و غریبی می شــوند. وی 
تأکید کرد که ســهم بســیاری از کشورهای قدرت مند 
کسب سود از وجود منازعه و جنگ، از فروش ساح تا 
شــاخص های دیگر در ســایر کشورهاست؛ به همین 
خاطر صدای افغان و همه رســانه باید تاش کنند که 
صدای صلح، دوستی و صدای انسان ها را منعکس کنند.

 رسانه ها برای مقابله با کرونا همه ظرفیت 
خود را به میدان آوردند

معاون مطبوعاتی و اطاع رســانی وزارت فرهنگ و 

ارشاد اسامی با تبریک فرارسیدن نوروز 1400 گفت: 
رســانه ها و خبرنگاران در ســالی که گذشت ماموریت 
آگاهی رسانی به جامعه، برای مقابله با کرونا را به عهده 
گرفتند و در این مســیر همه ظرفیت خود را به میدان 

آوردند.
 محمد خُدادی روز شــنبه در گفت وگو با خبرنگار 
فرهنگی ایرنا، سال ۹۹ را سال بسیار متفاوتی در تاریخ 
زندگــی همه انســان هایی که در کــره خاکی زندگی 
می کنند دانست و افزود: در این سال اندوه و اضطراب، 
سایه اش را بر سر همه ابعاد زندگی انسان ها گسترده 
بــود. این اندوه شــامل حال همه انســان هایی که در 
بیمارســتان ها بودند و بیماران و متوفیانی که عیادت 

کننده و تشییع کننده نداشتند می شد.
معــاون مطبوعاتی و اطاع رســانی وزارت فرهنگ 
تاکید کرد: در کنار این مســائل اما به اهمیت انســان و 
انسانیت و این موضوع که ما انسان ها چقدر به هم نیاز 
داریم پی بردیم. خدادی ادامه داد: در این گذر همکاران 
رســانه ای ما بیشــترین تاش را انجام دادند. با اینکه 
بســیاری از مشاغل تعطیل شده بودند کار خبرنگاران 
بیشتر از قبل شد. رسانه ها کار  آگاهی رسانی به جامعه، 
بــرای مقابله با کرونــا را به عهده گرفتند و خبرنگاران 
همــه ظرفیــت خود را به میدان آوردند. اگر این آگاهی 
رســانی که رســانه ها انجام دادند نبود، آمار مبتایان و 

متوفیان کرونا کاهش پیدا نمی کرد.

 معاون مطبوعاتی وزارت ارشاد درگذشت
 مادر شهید صارمی را تسلیت گفت

  معاون مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسامی 
درگذشــت مادر خبرنگار شهید خبرگزاری جمهوری 

اسامی را تسلیت گفت.
در بخشی از پیام تسلیت محمد خدادی آمده است: 
خبر درگذشــت بانوی مکرمه والیه معظمی گودرزی  
مــادر گرامی مجاهد اهل قلم، شــهید محمود صارمی 

موجب تاثر فراوان شد.
وی در این پیام درگذشــت این اسوه ماندگار ایثار و 

فداکاری را که روح بلندش اکنون از قفس تن رها شده 
و به فرزند شــهیدش پیوســته است را به مردم سرافراز 
ایران اســامی و به ویژه خانواده معزز شــهدا و اصحاب 
ارجمند رسانه تسلیت گفت. معاون مطبوعاتی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسامی در این پیام تسلیت از خداوند 
متعال برای این بانوی مومنه محشــور شــدن با اولیاء 
صالحین و فرزند گرانقدرش و برای بازماندگان بزرگوار 
صبر و اجر مســالت کرد. به گزارش ایرنا، حاجیه خانم 
والیــه معظمی گودرزی مادر شــهید خبرنگار محمود 
صارمی صبح چهارشــنبه چهارم فروردین ماه در سن 
۸۸ سالگی بر اثر سندروم حاد تنفسی به فرزند شهیدش 
پیوست. محمود صارمی خبرنگار ایرانی و مسوول دفتر 
خبرگزاری جمهوری اســامی ایران در افغانستان بود 
که در سال 1۳۷۷ در شهر مزار شریف به فیض شهادت 
رســید. وی در ســال 1۳4۷ در روســتای چهاربــره 
شهرســتان بروجرد از توابع استان لرستان متولد شد. 
از آن جایی که خانواده به کار کشاورزی مشغول بودند 
و پدر خانواده گاه وبیگاه برای یافتن کار راهی کشــور 
کویت می شد پس لازم بود کودکان از همان سال های 
نخســتین زندگی دوشــادوش خانواده مشغول به کار 

شوند، و محمود هم از این قاعده مستثنی نبود.
دوره ابتدایی را در همان روستا به پایان رساند و برای 
ادامــه تحصیــل روانه شــهر بروجرد شــد و در منزل 
خواهرش ســکونت کــرد. پس از شــرکت در کنکور 
سراســری و پذیرفته شــدن در رشته جغرافیا به تهران 
مهاجرت کرد. خانواده محمود هم به شــهر مهاجرت 
کردنــد و بعــد از گذرانــدن چند ترم از طریق بســیج 
دانشجویی دانشگاه تهران راهی جبهه های نبرد شد و 
مدت 1۷ ماه را در آن جا گذراند. مجدداً به دانشــگاه 

بازگشت و به ادامه تحصیل پرداخت.
 وی در سال 1۳۷0 مشغول به همکاری با خبرگزاری 
جمهوری اســامی )ایرنا( شد. صارمی سال 1۳۷5 به 
عنوان مســوول دفتر خبرگزاری جمهوری اسامی در 
مزار شریف افغانستان انتخاب شد و 2 سال بعد در 1۷ 
مرداد ۷۷ در شــهر مزار شــریف به همراه هشت نفر از 
کارکنان سرکنسولگری ایران در این شهر توسط عوامل 
گروه طالبان به شــهادت رسید. تا مدت ها از سرنوشت 
این ۹ نفر گزارشــی منتشــر نشد، تا این که پیکرهای 
آنان در یک گور جمعی در خرابه های پشت کنسولگری 
به دســت آمد. پیکر آنان 22 شــهریور 1۳۷۷ به تهران 
منتقل و به خاک ســپرده شد. شورای فرهنگ عمومی 
کشــور در اولین سالگرد شهادت صارمی، 1۷ مرداد را 

به پاس قدردانی از این مقام »روز خبرنگار« نامید.
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این کشور متمدن از دیر هنگام تولید کننده متبحر بوده 
، چه به سر مان آمده که باید کالاهای بی کیفیت یا بونجول 
خارجی را مصرف کنیم ، آیا کارآفرینان و متخصصین ما که 
با عملکرد مثبت و دور از ذهن بلوک شرق و غرب به تولیدات 
مرغوب و قابل دفاع و قابل تحسین رسیده ، نباید این ملت 
غیور از تولید داخلی حمایت و کشور را از این وضعیت نجات 
دهند . چرا مدیران مراکز مهم اقتصادی تصمیم قاطعانه نمی 
گیرند و خارج از هر گونه ارتباط ، مبادرت به  حمایت عملی 
و صادقانه از تولید کالای با کیفیت ایرانی  اهتمام نمی ورزند 
البته در این مسیر »تولید ؛ پشتیبانی ها ، مانع زدایی ها« راه 
حل مشــکل معیشت مردم هست که مسیرهای مختلفی و 
موارد زیادی در ارتباط با این شعار قابل بررسی است که در 

آینده بیشتر خواهیم نگاشت .



به فکر صادرات خودروی “تارا” باشید
معاون قضایی دادســتان کل کشور با 
تجلیــل از اقدامات ایران خودرو عنوان 

کرد:
بــه فکر صــادرات خــودروی “تارا” 
باشــید/ برای حمایت از تولید آمادگی 

کامل داریم
سعید عمرانی معاون قضایی دادستان 
کل کشــور در نخستین بازدید خود در 
ســال 1400 از صنایع خودروســازی 
کشــور، ضمــن تجلیــل از طرح های 
توســعه ای گروه صنعتی ایران خودرو و 
داخلی ســازی قطعات بــا فناوری بالا، 
تولیــد خودروی ملی در صنعت را مانند 
تولید موشک در امنیت کشور دانست و 
اظهار کرد: ایران خودرو فعالیت های در 
خور توجهی در راســتای جهش تولید 

انجام داده است.
بــه فکر صــادرات خــودروی “تارا” 
باشــید/ برای حمایت از تولید آمادگی 

کامل داریم
ایکوپــرس- ســعید عمرانی، ضمن 
تمجید از خاقیت مهندســان ایرانی در 
طراحی خودروی جوان پســند تارا، این 
محصــول را با کیفیــت و دارای قابلیت 
صادرات به بازارهای منطقه دانســت و 
گفــت: باید برای صادرات این محصول 

برنامه ریزی شود.
وی بــا بیان این که وظیفه دســتگاه 

قضایی تسهیل اجرای شعار سال تولید، 
پشتیبانی ها و مانع زدایی ها است، گفت: 
قوانین مزاحمی که از مشکات تولید و 
صنعت خودروی کشــور هســتند باید 
شناسایی شده و نسبت به رفع آن اقدام 
کرد. معاون قضایی دادستان کل کشور 
تصریــح کرد: بــا اســتفاده از قوانین، 
مقــررات و ظرفیت های موجود در قوه 
قضاییــه، برای حمایت از تولید آمادگی 

کامل داریم.
عمرانی از صنعت خودرو و قطعه سازی 
به عنوان صنایع مهم در خط مقدم جنگ 
اقتصادی نام برد و گفت:  قطعه سازی از 
راهبردی تریــن مراحــل تولید در روند 

خودکفایی و جهش تولید است.
وی یــادآور شــد: در بازدید از ایران 
خــودرو نمونه بــارزی از جهش تولید و 
عرضــه محصولات جدیــد برای جلب 

رضایت مشــتریان را مشاهده کردم؛ در 
این شــرکت اســتعداد و ظرفیت های 
بالایــی وجود دارد و می تواند نقطه قوت 
و نوید بخشی برای سایر صنایع در مسیر 
خودکفایــی کامــل در تولید خودرو در 
آینده نزدیک باشد. در ادامه این دیدار، 
فرشاد مقیمی مدیر عامل گروه صنعتی 
ایــران خــودرو، بــه تشــریح آخرین 
دســتاوردهای ایــن گــروه صنعتی در 
جهــش تولید و اجــرای منویات مقام 
معظــم رهبــری در موضــوع تولیــد 

خودروهای کم مصرف پرداخت.
وی در زمینــه اقدامات ایران خودرو 
در تولیــد و عرضه محصولات با کیفیت 
و استاندارد با بهره مندی از فناوری های 
نوین اظهار کرد: صنعت خودروی کشور 
برای توســعه نیازمند هم افزایی دانش 
فنی عملیاتی اســت و اگر چه ســرمایه 

انســانی توانمند و متعهد ایران خودرو 
توفیقــات ارزشــمندی را در عرصــه 
خودکفایی و تولید محصول داشــته  اما 
تداوم و توسعه این امر با هدف دستیابی 
به اهداف بلندی که مورد نظر حاکمیت 
اســت، نیازمند مشارکت و توسعه سایر 
مراکز علمی و فنی در این بخش است.

مقیمــی ضمن قدردانی از حمایت ها 
و نــگاه ویژه قوه قضاییه به تولید و گروه 
صنعتی ایران خودرو، گفت:  تمام ســاز 
و کارهــا و تمهیــدات لازم برای تحقق 
رهنمودهای مقام معظم رهبری در سال 

1400 فراهم شده است.
مدیــر عامل گــروه صنعتــی ایران 
خــودرو، یکــی از مهم ترین برنامه های 
ایران خودرو در ســال جدید را افزایش 
25 درصــدی تولید نســبت به ســال 
گذشته، توسعه محصول، افزایش سهم 
برند ایران خودرو در ســبد محصولات 
عنوان و خاطرنشــان کرد: افزایش تولید 
خودروهــای تجــاری و تولید محصول 
کشــنده جدید، اتوبوس آمبولانســی و 
اتوبوس برقی در ســال جدید در دستور 
کار قرار دارد. گفتنی است، در ادامه این 
نشســت، معاون قضایی دادســتان کل 
کشور از روند تکمیل کاری خودروهای 
دارای کسری قطعه و محصولات جدید 

ایران خودرو بازدید کرد.
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آمادگیوزارتصمتبرایتعاملباسایر
دستگاههادرراستایتحققشعارسال

وزیر صنعت، معدن و تجارت در جلسه ستاد فرماندهی 
اقتصاد مقاومتی استان تهران با تاکید بر آمادگی وزارت 
صمت در تعامل با ســایر دســتگاه ها برای رونق تولید، 
بسته پیشنهادی وزارت صمت را در رونق تولید اثرگذار 
توصیف کرد. به گزارش شــاتا، علیرضا رزم حســینی در 
جلســه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان تهران، 
که بعدازظهر سه شنبه )10 فروردین 1400( به ریاست 
معاون اول رئیس جمهور و با حضور اســتاندار تهران و 
دیگر مســئولان، در اسامشــهر برگزار شد با تاکید بر 
اهمیــت حوزه تولید و اشــاره بــر اقدامات و برنامه های 
وزارت صمت در خصوص حمایت و مانع زدایی از بخش 
تولید گفت: یکی از مهم ترین مطالبات اســتان، مربوط 
به واحد های صنعتی واقع در شعاع 120 کیلومتری بود؛ 
در این خصوص کارشناســان وزارت صمت جلســات 
متعددی را با کارشناسان سازمان محیط زیست برگزار 
کردند و به توافقات خوب و ارزشمندی دست پیدا کردند 
کــه در صــورت تایید و تصویب در هیئات دولت قابلیت 
اجرایی شدن را دارند. وزیر صنعت، معدن و تجارت در 
ادامه با تاکید بر توسعه واحد های تولیدی و صنعتی توام 
با رعایت مســائل محیط زیســت و ضرورت حفظ آن، 
تصریح کرد: در صورتی که از طرف استاندار و فرمانداران، 
زمین مناسب را برای ایجاد واحد های تولیدی تامین و 
در اختیار ما قرار داده شود، وزارت صمت آمادگی لازم 
را برای احداث شــهرک های صنعتی دارد. وی در ادامه 
از آمادگی ســتاد ملی تســهیل و رفع موانع تولید برای 
تعامل با استانداری در راستای رفع مشکات واحد های 
صنعتــی خبر داد و افزود:اختیاراتی در این خصوص به 
استانداری ها داده شده است اما در کنار آن و در صورت 
نیاز، ستاد تسهیل آمادگی دارد تا با برگزاری جلسات و 
نشســت  با مسئولان استانداری، تصمیمات لازم جهت 
رفع مشــکات واحد های صنعتی را به تصویب برساند. 
وی در پایان به بسته پیشنهادی وزارت صمت در راستای 
تحقق شــعار ســال اشاره کرد و گفت: در آینده نزدیک، 
بخشی که مربوط به وزارت صمت است را اعام خواهیم 
کرد؛ وزارت صمت مشــوق  های بســیار خوبی را به ویژه 
برای طرح های که در کوتاه مدت به بهره داری می رسند 
در نظــر گرفته اســت؛ همچنین در حــوزه مانع زدایی، 
موضوعاتی که مربوط به برخی دستگاه های دیگر است 
را نیــز مطــرح کردیــم و در صورت تصویب در ســتاد 
 اقتصــادی دولــت، می تواند در حوزه تولید گشــایش

 ایجاد کند.

۱۱ابربدهکاربانکی
رئیس کل بانک مرکزی از بدهکاری ۶0 هزار میلیارد 

تومانی 11 بدهکار بزرگ به سیستم بانکی گفت.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی 
دکتر عبدالناصر همتی، رئیــس کل بانک مرکزی گفت: 
بخش اول فعالیت بانک مرکزی اعتبارسنجی است که از 
طریق سامانه سمات انجام می شود و پس از این تمام بانک ها 
باید اعتبارات خود را در سامانه سمات ثبت کنند تا مشخص 

شود تا چه مقدار اعتبار به چه شخصی اعطا شده است.
عاوه بر سامانه سمات؛ کمیته مرکزی بانک که در حال 
پیگیری بدهکاران بزرگ و معرفی آن ها به دستگاه قضا است
به گفتــه رئیس کل بانک مرکزی؛ 11 بدهکار بزرگ 
بانکی با ۹0 هزار میلیارد تومان بدهی در کشور وجود داشت 
که بانک مرکزی در مدت کوتاهی توانست حدود ۳0 هزار 

میلیارد تومان این بدهی را از آن ها پس بگیرد.

تجارت۱۹میلیارددلاری
ایرانباچین

سخنگوی گمرک گفت: چین، اولین شریک تجاری 
ایران در ســال گذشــته بود که ۳0 میلیون و 12۸ هزار 
تن کالا به ارزش 1۸ میلیارد و ۷15 میلیون دلار با آن 
تبادل کالای غیرنفتی داشتیم، صادرات ایران به چین 
پارســال، 2۶ میلیون و 5۸5 هزار تن به ارزش هشــت 
میلیارد و ۹54 میلیون دلار بوده است که از لحاظ وزنی 
2۳.۶ درصــد و از لحــاظ ارزش 2۶ درصد کل صادرات 
ایران در این ســال به چین بوده اســت، به گفته لطیفی 
سخنگوی گمرک در سال گذشته، سه میلیون و 54۳ 
هزارتــن کالا بــه ارزش ۹ میلیارد و ۷۶1 میلیون دلار از 
چیــن کالا به ایران وارد شــده کــه این میزان از لحاظ 
وزنــی 10.۶ درصــد و از لحاظ ارزش 25.۳ درصد کل 
 واردات کشــور در ســال گذشــته را به خود اختصاص

 داده است.

اعلامبرنامهتولیدخودرودر۱۴۰۰

وزارت صمت از برنامه تولید خودرو در سال 1400 رونمایی 
کرد. بر اساس اظهارات محسن صالحی نیا معاون وزیر و رئیس 
هیات عامل ســازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران )ایدرو( 
تولید یک میلیون و 250 هزار دستگاه خودرو برای سال جاری 
هدف گذاری شــده اســت.  به گزارش روابط عمومی سازمان 
گسترش و نوسازی صنایع ایران )ایدرو( آن طور که صالحی نیا 
گفته از این تعداد سهم دو خودروساز بزرگ کشور یعنی ایران 
خودرو و ســایپا، یک میلیون و 100 هزار دســتگاه و الباقی آن 
یعنی 150 هزار دستگاه نیز سهم خودروسازان خصوصی است. 
اعام برنامه تولید خودرو از سوی وزارت صمت در شرایطی به 
سنتی همه ساله تبدیل شده و در ابتدای هر سال وزارت نشینان 
از آن رونمایی می کنند که این مساله در دنیا مرسوم نیست. در 
عرصه بین المللی مدیران ارشد هر شرکت خودروسازی با توجه 
به شرایط حاکم بر بنگاه تحت مدیریت خود برنامه تولید را اعام 
می کنند بنابراین اگر قرار است برنامه تولید خودرو اعام شود 
به طور طبیعی این مساله  در حیطه اختیار مدیران خودروساز 
است. آنچه مشخص است برنامه تولید خودرو باید توسط مدیران 
عامل دو خودروســاز بزرگ کشــور و همچنین مدیران عامل 
شرکت های خودروساز خصوصی با توجه به وضعیت حاکم بر 
این شــرکت ها اعام شــود نه اینکه وزارت صمت برنامه تولید 
خودرو را به نوعی به مدیران خودروساز دیکته کند. اما مدیران 
ارشد وزارت صمت فارغ از شرایط حاکم بر شرکت های خودروساز 
در قامت سیاست گذار خودرویی هر ساله برنامه تولید خودرو را 
به خودروسازان دیکته می کنند. با این حال بسیاری از کارشناسان 
و دست اندرکاران صنعت خودرو با توجه به مذاکرات برجامی 
و همچنین پایان دوره دوازدهم ریاست جمهوری، ابهامات زیادی 
را در مورد تعداد تولید محصولات خودرویی مطرح می کنند. 
به طوری که اگر مذاکرات برجامی نتیجه بخش و منجر به رفع 
تحریم ها شود به طور حتم تاثیر زیادی در تعداد تولید خودرو 
در شرکت های خودروساز به خصوص بخش خصوصی خواهد 
داشــت.  اما مقایســه آمار تولید خودرو در ســال گذشــته با 
هدف گذاری صورت گرفته برای ســال 1400 رشــدی حول و 
حوش 25 درصد را نشان می دهد. رئیس هیات عامل ایدرو عدد 
تولید خودرو در ســال گذشــته را  حدود یک میلیون دستگاه 
عنوان می کند. تولید حدود یک میلیون دستگاه خودرو در سال 
گذشته در شرایطی محقق شده است  که در ابتدای سال ۹۹ 
وزارت صمــت تولیــد  یک میلیون تا یک میلیون و 200 هزار 
دستگاهی را هدف گذاری کرده بود. هر چند آمارها از رشد 21 
درصدی تولید خودرو در سال گذشته به نسبت سال پیش از 
آن حکایت دارد با این حال شاهد هستیم که به رغم این رشد 
تولید باز هم هدف گذاری صورت گرفته برای سال گذشته محقق 
نشده است.  وزارت صمت در سال ۹۸ هم تولید حول و حوش 
یک میلیون تا یک میلیون و 200 هزار دستگاهی را هدف گذاری 
کرده بود که در نهایت خودروسازان توانستند عددی در حدود 
۸00 هزار دستگاه را محقق کنند. چنانچه خودروسازان بخواهند 
بر خاف دو سال گذشته در سال جاری هدف گذاری اعام شده 
توســط وزارت صمت را به طور کامل محقق کنند باید از پس 
برخی چالش هایی که در مســیر تولیــد آنها قرار دارد برآیند. 
بی تردیــد اصلی تریــن چالش این چند ســاله شــرکت های 
خودروساز بازگشت تحریم های صنعت خودرو و خروج شرکای 
بین المللی است. بی شک اگر تحریم ها لغو شود، موانعی که در 
حال حاضر خودروسازان با آن دست به گریبان هستند از مسیر 
تولید این شرکت ها برداشته می شود بنابراین تحقق تولید یک 
میلیون و 250 هزار دستگاه خودرو در سال جاری دور از دسترس 
نخواهد بود. اما اگر همچنان در روی همین پاشــنه بچرخد و 
تحریم های صنعت خودروی کشــور ادامه داشته باشد تحقق 
رشد تولید 25 درصدی در پایان سال 1400 در قیاس با سال 

گذشته با اما و اگرهایی همراه خواهد بود.

لبیک گروه ســایپا به پیام نوروزی رهبر معظم 
انقاب/ طلیعه تولد »سایپای نوین« در سال 1400

لبیک گروه ســایپا به پیام نوروزی رهبر معظم 
انقاب/ طلیعه تولد »سایپای نوین« در سال 1400

همزمان با فرارســیدن سال 1400 و نامگذاری 
آن به عنوان سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 
از ســوی رهبر معظم انقاب اســامی، مدیرعامل 
گروه خودروســازی سایپا در پیامی ضمن تبریک 
ســال نو به هموطنان، به پیام رهبر معظم انقاب 
لبیک گفته و آمادگی این گروه خودروسازی را برای 
ادامه حرکت جهادی در مسیر دو سال گذشته پس 
از تحقــق »رونــق تولید« و »جهش تولید« و ادامه 
آن بــا اهتمــام به موضوع بســیار مهم »رفع موانع 

تولید« اعام کرد.
متن کامل پیام ســیدجواد سلیمانی به شرح زیر 

است:
ســال 1۳۹۹ به عنــوان یکی از ســخت ترین و 
بی ســابقه ترین ســال های تاریخ صنعت و اقتصاد 
کشــور به ویــژه در بخــش تولید خــودرو، با همه 
تجربیات خاص و پیچیده ناشــی از تحریم و کرونا، 
سپری شد و جوانان متخصص، غیور و متعهدِ شاغل 
در صنعت خودرو و گروه ســایپا، با رقم زدن جلوه 
جدیدی از توانمندی و خودباوری ملی، شــگفتی و 
خشــم ِ تحریم کننــدگانِ ملــت بزرگ ایــران را 
برانگیختنــد و با تاش و همت جهادی خود ضمن 
حفظ روند تولید و افزایش آن، با خروج خودروهای 
بــا تکنولوژی قدیمی، تولیــد و عرضه محصولات 
جدید، به روز و مدرنی را آغاز کردند که طلیعه تولد 
»سایپای نوین« در سال آینده را به رخ می کشید.

در ســالی که گذشــت، اهتمام جــدی و اصلی 
مدیران ســایپا بر تحقق اهداف حفظ جریان تولید 
و جهــش آن قرار داشــت تــا حرکت این مجموعه 
صنعتــی با راهبردها و  منویات رهبر معظم انقاب 
پیوند خورده و بر اســاس توصیه ها و رهنمودهای 

معظم لــه، نقش صحیح خــود را در عرصه صنعت 
کشور ایفا کند.

همچنین با راهبری دولت و حمایت، پشتیبانی 
و برنامه ریزی وزارت صنعت، معدن و تجارت، علی 
رغم وجود ســخت ترین و مســتحکم ترین موانع 
ایجاد شــده از سوی دشمنان ملت ایران، اقداماتی 
ماندگار و فراموش نشــدنی در گروه خودروســازی 
سایپا رقم خورد که هر یک به تنهایی جلوه ای ویژه 
از توان و ظرفیت جوانان ایرانی در بی اثر ســاختن 

تحریم ها محسوب می شود.
حفظ رونق تولید و افزایش تولید خودرو نسبت 
به سال های گذشته علی رغم محدودیت های ناشی 
از تحریــم و کرونــا، اقدام تاریخی برای توقف تولید 
پراید، آغاز تولید انبوه و عرضه سه  محصول جدید 
»شاهین«، »ساینا.اس« و »کوییک.اس«، معرفی 
خودرو »آریا« به عنوان یک محصول کاما متفاوت 
و جدید در تاریخ صنعت خودرو ایران، برنامه عرضه 
10 محصول جدید در سه  سال آینده، استقرار نظام 
جدیــد کیفیــت و ارتقاء ســطح کیفــی تمامی 
محصــولات، تداوم پویش بومی ســازی قطعات با 
همکاری نیروهای مســلح و مشارکت شرکت های 
دانش بنیــان، کاهــش حجــم تعهــدات معوق و 
به روزرســانی تحویــل خودروهــای مشــتریان، 
اطاع رســانی مســتمر و شفافیت و پاسخگویی در 
عرصه رســانه و ارتباط  بــا مخاطبان و نیز چندین 
دستاورد مهم دیگر در حوزه مالی و اداری، کارنامه 

گروه سایپا را در سال ۹۹ پربار و ماندگار کرد.
نامگذاری ســال 1400 از ســوی رهبر معظم 
انقــاب به نــام ســال “تولیــد، پشــتیبانی ها و 
مانع زدایی ها”، نشــان دهنده آن اســت که نگاه به 
جریان تولید ملی در کشــور، به درستی و به شکلی 
اصولی همچنان راهبرد اصلی در مســیر توســعه 
محسوب می شود و راهکار رشد و پیشرفت اقتصادی 
جامعه از ســوی رهبر معظم انقاب، کسب جایگاه 

ممتاز در عرصه تولید کالای باکیفیت ایرانی با تکیه 
بر امکانات موجود در کشور و قابلیت حضور رقابتی 
در بازارهــای مختلف داخلی و بین المللی اســت؛ 
بی تردید چنین رویکردی حاکی از مسئولیت مهم 
و جایگاه بی بدیل فعالان، دست اندرکاران، مدیران 
و کارکنان عرصه تولید کشور و در رأس آن صنعت 
خودرو به عنوان یک صنعت پیشــرو و بنیادین در 
کشــور است تا با نقش آفرینی به موقع و دلسوزانه، 

به وظیفه خود عمل کنند.
گروه خودروســازی ســایپا همان گونه که در دو 
ســال گذشــته موفق به تحقق دو رویکرد »رونق 
تولید« و »جهش تولید« شــد، از بدو ورود به ســال 
1400، از تمــام تجربیــات و ظرفیت هــای خود 
اســتفاده خواهد کرد تا مســیر تولید را پشتیبانی 
کرده و موانع موجود را به طور کامل از سر راه خود 
بردارد. بی شــک در این مســیر لازم است که همه 
ارکان مختلف کشور نیز دست  به  دست هم داده تا 
اهداف کان منطبق با شــعار ســال 1400 را رقم 
بزنند. در پایان اینجانب به  عنوان عضوی از خانواده 
بــزرگ تولیــد و صنعت ایران، ضمن عرض تبریک 
نوروز 1400 و سال نو، آمادگی گروه سایپا را برای 
ادامه حرکت استوار در مسیر پرافتخار شکوفایی و 
بلــوغ تولید ملی در دورانِ »ســایپای نوین« اعام 
کــرده و توفیق روزافــزون همه هموطنان گرانقدر 
به ویژه مدافعان ســامت را از درگاه خداوند متعال 

مسئلت می نمایم.

سایپابارفعموانع،جهشتولیدراادامهمیدهد

ایران بیست و دومین اقتصاد بزرگ دنیا
نشریه استاتیستیکس تایمز اعام کرد ایران با پیش 
بینی رشــد اقتصادی بیش از ۳ درصدی در رتبه بیست و 

دومین اقتصاد بزرگ دنیا قرار دارد.
به گزارش پایگاه اطاع رسانی شبکه خبر،

 به نقل از استاتیستیکس تایمز، پیش بینی می شود که 
حجم تولید ناخالص داخلی ایران امســال معادل ۶51.۷1 
میلیارد دلار باشــد که این مساله، ایران را پس از سوئیس، 
عربستان، تایوان و ترکیه و بالاتر از لهستان، سوئد، بلژیک و 

تایلند به بیست و دومین اقتصاد بزرگ دنیا تبدیل می کند.
 رشد اقتصادی امسال ایران ۳.1۶ درصد پیشبینی شده 
است.  همچنین سهم اقتصاد ایران از کل اقتصاد جهانی 0.۷1 
درصد عنوان شده است.  ارقام فوق بر حسب تولید ناخالص 
داخلی اســمی بیان شده اند.  بر اساس این گزارش، امسال 
همه 50 اقتصاد بزرگ جهان رشد مثبت خواهند داشت که 

هند با رشــد ۸.۸ درصدی پیشتاز خواهد بود و پس از این 
کشور نیز چین با رشد ۸.24 درصدی قرار خواهد داشت. از 
طرف دیگر کمترین رشد اقتصادی مربوط به پاکستان با 1.02 

درصد و امارات با 1.۳5 درصد خواهد بود.
 رتبه بندی:

1- امریکا: حجم تولید ناخالص داخلی پیش بینی شده 
در سال 2021: 21 تریلیون و ۹21 میلیارد و 5۹ میلیون دلار

سهم این کشور از کل اقتصاد جهانی: 24.1 درصد
2- چین: حجم تولید ناخالص داخلی پیش بینی شده 
در سال 2021: 15 تریلیون و 222 میلیارد و 1۶ میلیون دلار

سهم این کشور از کل اقتصاد جهانی: 1۸.5 درصد
۳- ژاپن: حجم تولید ناخالص داخلی پیش بینی شده 
در سال 2021: چهار تریلیون و ۹10 میلیارد و 5۸ میلیون 

دلار

سهم این کشور از کل اقتصاد جهانی: 5.۶1 درصد
4- آلمان: حجم تولید ناخالص داخلی پیش بینی شده 
در سال 2021: سه تریلیون و ۷۸0 میلیارد و 55 میلیون دلار

سهم این کشور از کل اقتصاد جهانی: 4.۷4 درصد
5- فرانسه: حجم تولید ناخالص داخلی پیش بینی شده 
در سال 2021: دو تریلیون و 551 میلیارد و 45 میلیون دلار

سهم این کشور از کل اقتصاد جهانی: ۳.21 درصد
۶- انگلیس: حجم تولید ناخالص داخلی پیش بینی 
شده در سال 2021: دو تریلیون و 5۳۸ میلیارد و ۳0 میلیون 

دلار
سهم این کشور از کل اقتصاد جهانی: ۳.14 درصد

۷- هند: حجم تولید ناخالص داخلی پیش بینی شده 
در سال 2021: 21 تریلیون و 5۹2 میلیارد و 5۸ میلیون دلار

سهم این کشور از کل اقتصاد جهانی: ۳.11 درصد
۸- ایتالیا: حجم تولید ناخالص داخلی پیش بینی شده 
در سال 2021: دو تریلیون و ۸4۸ میلیارد و 22 میلیون دلار

سهم این کشور از کل اقتصاد جهانی: 2.۳2 درصد
۹- کانادا: حجم تولید ناخالص داخلی پیش بینی شده 
در ســال 2021: یک تریلیون و ۶00 میلیارد و 2۶ میلیون 

دلار
سهم این کشور از کل اقتصاد جهانی: 1.۹4 درصد

10- کــره جنوبی: حجم تولید ناخالص داخلی پیش 
بینی شده در سال 2021: یک تریلیون و 5۸۶ میلیارد و ۷۹ 

میلیون دلار
سهم این کشــور از کل اقتصاد جهانی: 1.84 

درصد
دیگر کشور ها در این رتبه بندی همچنین استرالیت در 
رده دوازدهم، برزیل در رده چهاردهم و امارات در رده سی و 

ششم بزرگ ترین اقتصاد های جهان جای گرفته اند.
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خبر خبر

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به ۳۰ میلیارد دلار منابع ارزی بلوکه شده کشور در عراق و کره جنوبی گفت: این کشورها جهت آزادسازی این منابع متعهد شده اند.
سیدعلی آقازاده در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در رشت ، درباره اقدامات انجام شده جهت آزادسازی منابع ارزی بلوکه شده ایران اظهار داشت: ۳۰ میلیارد دلار از منابع ارزی ایران در کشورهایی 
اعم از عراق و کره جنوبی بلوکه شده که مذاکراتی در جهت آزادسازی آن انجام شده است. عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه ما می توانستیم برای تحویل منابع 
ارزی بلوکه شده تعهدات بهتری را از این کشورها بگیریم گفت: این موضوع یکی از برنامه های اصلی ما بوده و مجلس و دولت در این راستا رایزنی هایی را انجام دادند همچنین کشورهایی 
همچون عراق و کره جنوبی نیز تعهداتی را داده اند.  عضو مجمع نمایندگان گیلان در مجلس با بیان اینکه در لایحه بودجه 14۰۰ توسعه مناطق محروم لحاظ شده تصریح کرد: در اجرای این موارد 
نیز مجلس شورای اسلامی نظارت و پیگیری های دقیقی را انجام می دهد تا همسان سازی خدمات در مناطق مختلف کشور به خوبی انجام گیرد.  وی گفت: ارتقای روابط بین المللی، امنیت 
منطقه ای و ارتقای همکاری هایی که در ایجاد امنیت منطقه ای نقش دارند، ارتقای بنیه دفاعی جمهوری اسلامی ایران، حمایت موثر از اقدامات پشتیبانی نیروهای مسلح و ارتقای امنیت در کشور 

از اولویت هایی است که امسال در کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس دنبال می شود.



فولاد مبارکه روی خط رکورد شکنی
عبورازیکرکورددوسالهوکسب

رکوردهایجدیددرواحدنوردسرد
فولادمبارکه

در واپسین روزهای سال جهش تولید، جهادگران واحد 
نورد سرد موفق شدند رکورد متعددی را به ثبت برسانند. 
ثبت رکورد تولید سالیانه ۸۹5 هزار تن در واحد اسیدشویی 
یک، تولید ســالیانه 11۶ هزار تن محصول قلع اندود در 
واحد اسید شویی یک، تولید یک میلیون و ۳۹0 هزار تن 
ورق درخــط نــورد تاندم و تولید ســالیانه 1۳۷ هزار تن 
محصول قلع اندود در واحد نورد دو قفســه حاصل تاش 

این جهادگران است.
مرتضی اکبری رئیس واحد اسید شویی یک نورد سرد 
در گفت و گو با خبرنگار فولاد اظهار داشــت: در واپســین 
روزهای سال ۹۹، جهادگران واحد اسیدشویی یک موفق 
به ثبت رکورد تولید سالیانه ۸۹5 هزار تن شدند و با عبور 
از رکورد ۸۹1 هزارتن سال ۹۷، این رکورد را ارتقاء دادند. 
وی افزود: همچنین در تولید ســالیانه محصول قلع اندود 
در اسید شویی یک با تولید 11۶ هزار تن رکورد جدیدی 
به ثبت رســید که نســبت به رکورد قبلی در ســال ۹۸ به 
میزان 11 هزار تن افزایش داشــته اســت.  رئیس واحد 
اسیدشویی یک نورد سرد تصریح کرد: این واحد در تولید 
محصول فروش در خط اسید شویی یک با تولید ۹1 هزار 
و ۷50 تن رکورد جدیدی به ثبت رســید که نســبت به 
رکورد قبلی در سال ۹۸ به میزان 4 هزار تن افزایش داشته 
اســت. گفتنی است که ثبت رکورد محصولات قلع اندود 
و فــروش بــا توجه به انتظارات مشــتریان و میکس های 

ابعادی مورد انتظار بازار، کاری بسیار با ارزش است.
رکورد یک میلیون و 3۹0 هزار تنی ورق درخط 

نورد تاندم مداوم/  137هزارتن محصول ورق قلع 
اندود در نورد دو قفسه ای

همچنیــن محمــود رضا قرمــزی رییس خطوط نورد 
فولادمبارکــه نیــز در گفت و گو با خبرنگار فولاد گفت: در 
پــی روند افزایشــی تولید درخط نــورد تاندم مداوم طی 
چندســال گذشــته برای تحقق عملی »جهش تولید«؛ با 
تولیــد یک میلیون ۳۹0هزارتن ورق ضمن عبور از برنامه 
پیش بینی شــده برای ســال ۹۹، رکورد تولید سال ۹۸ به 
میزان یک میلیون ۳۷0 هزارتن پشت ســر گذاشــته شد. 
همچنین در واحد نورد دو قفسه ای، رکورد تولید سالیانه 
محصول قلع اندود به میزان 1۳۷ هزار تن ایجاد شــد که 
تولید این محصول را به میزان 10 درصد نســبت به ســال 
۹۸ افزایش داد. وی دستیابی به این رکورد را در تاش و 
همت پرســنل تولید و تعمیــرات واحد و اقدامات برنامه 
ریزی شده و منسجم و پیگیری همه جانبه مدیریت ناحیه 

و بهبود قابل توجه در زمینه کاری برشمرد.

شناسایی۱۵۰هزارکیلومترذخایرآهن
پارسال ذخایر آهن در 150 هزار کیلومتر مربع از پهنه 
کشور شناسایی شد،مدیرکل دفتر برنامه ریزی، فن آوری 
و بودجه سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور 
گفت: ســال گذشته در طرحی مشارکتی با حضور بخش 
خصوصی حدود 150 هزار کیلومتر مربع از پهنه کشــور 
مــورد شناســایی به روز و دقیق ذخایــر آهن قرار گرفت. 
جدیدی افزود: این طرح با نگاهی دقیق در ســال جدید 
وارد فاز تکمیلی شده و مواد معدنی دیگری از جمله مس، 
طــا، منگنــز و بوکســیت را در برخواهد گرفت. به گفته 
مدیرکل سازمان زمین شناسی، رونق بخشیدن به بخش 
معدن در گرو شناســایی و کشــف ذخایر معدنی اســت و 
مشــارکت با بخش خصوصی در مولدســازی این بخش 

تاثیرگذار است./ شبکه خبر

تأییداسامی۱۹۵هزارمتقاضی
طرحملیمسکن

احمد اصغری مهرآبادی معاون وزیر راه و شهرسازی 
با اشــاره به تأیید نهایی 1۹5 هزار متقاضی طرح ملی 
مسکن گفت: سازمان ملی زمین و مسکن تاکنون 2۸۶۹ 
هکتار زمین برای طرح ملی مسکن تأمین کرده است.

بر اســاس آمار، یک میلیون و 15۶ هزار نفر در طرح 
ملی مســکن ثبت نام کردند که از این تعداد 1۹5 هزار 
نفر واجد شرایط تأیید نهایی شدند، از 1۹5 هزار متقاضی 
تأیید نهایی شده تاکنون حدود 120 هزار نفر واریز وجه 
کرده اند، برای تأمین زمین حدود 11 هزار نفر کســری 
وجود دارد و عمدتا از طریق الحاق اراضی ســازمان به 
محدوده شــهر ها در حال رفع کســری زمین هســتیم. 
مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن گفت: در مجموع 
سازمان ملی زمین و مسکن تاکنون 2۸۶۹ هکتار زمین 

را برای طرح ملی مسکن تأمین کرده است./ ایبنا

 صنعت، معدن
 وتجارت
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افزایش40درصدی
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تاسیسصنعتیدر11
ماههسال99

مهمترینموانعتولیدمربوطبه
سیاستهایکلاناقتصادیاست

وزیر صنعت معدن و تجارت با اشاره هماهنگی و تعامل خوب 
بین دســتگاه های حاکمیت در راســتای رشد تولید در کشور، 
مهم ترین موانع بخش تولید را مربوط را به سیاســت های کان 
اقتصادی دانست و گفت: عاوه بر تولید در بخش های صنعتی و 
معدنی، رشد و رونق تولید در بخش های مختلف کشاورزی، نفت 
و خدمات بازرگانی نیز باید مورد توجه قرار گیرد. به گزارش شاتا، 
علیرضا رزم حسینی در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، 
ضمــن قدردانــی از مقام معظم رهبری انتخاب شــعار »تولید، 
پشتیبانی ها و موانع زدایی ها« گفت: بیش از 11 سال است که 
موضوعات مرتبط با اقتصاد در شعار سال مورد توجه قرار گرفته 
و در سه سال اخیر موضوع تولید به طور ویژه در شعار سال اشاره 
شــده اســت.وزیر صنعت معدن و تجارت با تاکید بر اینکه حوزه 
تولید تنها مربوط به وزارت صمت نیســت و ســایر دستگاه ها و 
وزارتخانه ها نیز در این حوزه نقش کلیدی دارند، گفت: عاوه بر 
تولید در بخش های صنعتی و معدنی، رشد و رونق تولید در حوزه 
فعالیت وزارت خانه های دیگر مانند جهاد کشــاورزی و نفت و 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی نیز باید مورد توجه 
قرار گیرد.رزم حســینی در ادامه با تاکید بر تاش وزارت صمت 
در راســتای تحقق شــعار سال، افزود: وزارت صمت در خصوص 
مواردی که دارای اختیارات قانونی است و می تواند مستقیما ورود 
کند، اقدامات اولیه را انجام داده است و به زودی تصمیمات مربوط 
به حمایت  از تولید، مشوق ها و همچنین اقدامات مربوط به رفع 
موانع تولید به بخش های زیرمجموعه وزارتخانه اباغ خواهد شد.
وی با یادآوری ضرورت همکاری و تعامل بین دســتگاه ها و 
بخش های مختلف، از اقدامات و برنامه های دولت در راســتای 
تسهیل تصویب و اجرای طرح های پیشنهادی برای رونق تولید 
خبر داد و تصریح کرد: بخشی از کار مربوط به قوانین است که 
دو مسیر در این خصوص مطرح است؛ اول آنکه پیشنهادات ستاد 
تســهیل و رفع موانع تولید مستقیما به مجلس محترم شورای 
اســامی ارجاع داده شــود و نمایندگان در یک اقدام انقابی و 
هوشمندانه در کوتاه ترین زمان، پیشنهادات را تصویب کنند که 
خوشــبختانه در این خصوص تعامل خوبی بین ستاد و مجلس 
شورای اسامی شکل گرفته است و یا مسائل مربوط به قوانین 

تولید، در شورای عالی هماهنگی سران قوا مطرح شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه به نظرســنجی انجام 
شده از نخبگان صنعتی و تولیدکنندگان بزرگ کشور اشاره کرد 
و گفت: حدود ۹00 نخبه صنعتی کشور در این نظرسنجی شرکت 
کردند و نتایج به دست آمده نشان می دهد که بیشترین و مهم ترین 
موانع در حوزه تولید مربوط به فضای کسب و کار، مسائل کان 
اقتصادی و تورم هســتند؛ مســائلی که در حیطه اختیارات و 
تصمیمات وزارت صمت نیستند و مربوط به سایر دستگاه ها و 

وزارتخانه ها ست.
رزم حسینی در بخش دیگر صحبت های خود با اشاره به نقش 
بخش خصوصی در رونق تولید، مطالبه گری جدی و هوشمندانه 
بخش خصوصی و تشکل ها به ویژه اتاق بازرگانی و خانه صنعت، 
معدن و تجارت را برای رفع موانع در بخش تولید را مهم دانست 
و بیان داشت: مواردی که در اختیار وزارت صمت است و ستاد 

تسهیل است، به طور جدی پیگیری خواهد شد.
وی با اشاره به همکاری و حمایت خانه ملت از بخش تولید، 
اقدامات قوه قضائیه را نیز در این زمینه مثبت توصیف کرد و ادامه 
داد: شــعار دســتگاه قضا در حال حاضر تولید و اقتصاد اســت و 
رویکردی متفاوت و مثبت نسبت به بخش تولید دارد و فضا را به 
سمتی می برد که باعث ایجاد امنیت اقتصادی و سرمایه گذاری 
شود؛ اینکه هیچ واحد تولیدی نباید با حکم قضایی تعطیل شود 

یک اتفاق خوب در حوزه رفع موانع تولید است.
وزیر صمت در ادامه با مهم خواندن استفاده از تمام ظرفیت 
دستگاه ها برای تحقق شعار سال، تاکید کرد: تمام تاش ما در 
ســتاد تســهیل در راستای رونق و رشــد تولید است و اقدامات 
مناســبی که در این چندماه پایانی دولت انجام خواهد شــد، 
ریل گــذاری بــرای آینده خواهد بود و می تواند در دولت بعد نیز 
ادامه و مورد پیگیری قرار گیرد.وی با استناد به فرمایشات مقام 
معظم رهبری، رشد و جهش تولید در برخی از بخش های تولیدی 
کشور را یادآور شد و افزود: نتیجه حاصل شده با چیزی که مورد 
نظر بود، فاصله داشت ولی همانطور که مقام معظم رهبری نیز 
به آن اشاره کردند، اتفاقات خوبی در بخش تولید کشور افتاد؛ در 
حال حاضر، واحد های تولیدی زیادی هستند که بصورت چند 
شــیفت مشــغول فعالیت هستند و نتیجه آن رشد تولید و رونق 

صادرات کشور است.
رزم حسینی در پایان با بیان اینکه دشمنان نظام سعی کردند 
با بزرگ نشــان دادن مشــکات و محدودیت ها، موفقیت های 
اقتصادی کشور به ویژه در بخش تولید را به حاشیه برانند گفت: 
ما در وزارت صمت و ســتاد تســهیل و رفع موانع تولید آمادگی 
دریافت هرگونه پیشنهاد را در راستای تحقق شعار سال و رونق 
تولید، از سوی بخش های دولتی و خصوصی داریم تا بتوانیم در 

این زمینه گام های موثر و بزرگی را برداریم.

دکتر روحانی در آیین افتتاح طرح های ملی وزارت صمت:

امروز سراسر ایران کارگاه تولیدی برای آبادانی بیشتر کشور است
 افتتاح های پنج شنبه نشانه زنده بودن 
ایران است  دشمنان ما هنوز قدرت ایران 
بــزرگ را درک نکــرده اند 12 فروردین و 
روز جمهــوری اســامی بالاترین ثمره از 
بهترین شجره در تاریخ کشور است امروز 
سراســر ایران کارگاه تولیدی برای آبادانی 
بیشتر کشور است ایران بدنبال صلح است 
و از لحاظ سیاسی، حقوقی و اخاقی نشان 
داده که به تعهدات خود پایبند است امروز 
نوبت 1+5 است که در این شرایط به وظایف 
خــود عمــل کند، هر روز تاخیر به ضرر آنها 
اســت در ســال جدید دولت با همه توان 

افزایش تولید را ادامه خواهد داد
رئیس جمهور با اشاره به شصتمین افتتاح 
طرح های ملی کشور با شعار پویش تدبیر و 
امید برای جهش تولید، گفت:  افتتاح های 
پنج شنبه نشان می دهد که ایران زنده است 
و دشــمنان ما هنوز قــدرت ایران بزرگ را 

درک نکرده اند.
با تاش همگانی و گسترش واکسیناسیون 

امسال از کرونا عبور خواهیم کرد
اگر پتروشیمی و صنایع معدنی نبود سال 
۹۹ برای تامین ارز مورد نیاز کشور حتما با 

مشکات مواجه می شدیم
دشمنان جنگ اقتصادی را به ما تحمیل 

کردند، ما آغازگر این جنگ نبودیم
اگر آمریکا تحریم هایش را بردارد ما هم 
به تمام تعهداتمان برمی گردیم، این یعنی 

یک معامله برد - برد برای منطقه و جهان
هر روز که زودتر در برابر قانون، مقررات 
و قطعنامه 22۳1 شــورای امنیت سازمان 
ملل ســرفرود آورند، به نفع آنها و جهانیان 

خواهد بود
ما راه تولید، توســعه، اخــاق و تعامل 

سازنده را تا پایان ادامه خواهیم داد
بــه گــزارش اعتبــار به نقــل از پایگاه 
اطاع رســانی ریاســت جمهوری اسامی 
ایران، حجت الاســام والمســلمین دکتر 
حســن روحانی همزمــان با روز جمهوری 
اسامی در آیین افتتاح 5 طرح ملی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت در کشــور، با اشاره 
به همزمانی افتتاح طرح های ملی صنعتی 
و معدنی کشــور با روز جمهوری اســامی، 
گفت: 12 فروردین و روز جمهوری اسامی 
بالاتریــن ثمره از بهترین شــجره در تاریخ 

کشور است.
دکتر روحانی از جمهوریت، اســامیت و 
ایرانیــت به عنوان ســه پایــه و رکن اصلی 
جمهوری اسامی نام برد و تاکید کرد: باید 
از ایــن ســه پایه به خوبــی مراقبت کنیم و 
جمهوریــت، اســامیت و ایرانیت را حفظ 
کنیم که حفظ این ۳ رکن به معنی پاسداشت 

واقعی روز 12 فروردین است.
رئیــس جمهور در ادامه بــا بیان اینکه 
افتتاح های پنج شنبه ها را از فروردین سال 
۹۹ آغــاز کــرده و به امید خــدا تا آخرین 
پنج شــنبه فعالیت دولــت دوازدهم، ادامه 
خواهیم داد، اظهار داشت: شرح آنچه در این 
مدت افتتاح شده، در 2 جلد کتاب به چاپ 
رســیده و مابقی افتتاح ها تا پایان دولت نیز 

در یک کتاب دیگر به چاپ خواهد رسید.
دکتــر روحانی افــزود: این ۳ جلد کتاب 
نشانه و گواهی برای آیندگان است تا ببینند 
که ملت ایران چگونه در شرایطی که جنگ 
اقتصادی تمام عیار به او تحمیل شده بود و 
تحت شدیدترین تحریم ها قرار داشت و در 
عین حال با همه گیری کرونا مقابله می کرد، 
توانســت در این مدت بیش از ۷۶00 پروژه 
به ارزش بیش از هزار هزار میلیارد تومان را 

عملیاتی و افتتاح کند.
رئیــس جمهور ادامه داد: نوع مواجهه و 
مواضع دشمنان ملت نشان می دهد که آنان 
شناخت صحیح و دقیقی از عظمت و قدرت 
این ملت ندارند، اگر نه، در این شــرایط که 
مقام معظم رهبری به صراحت اعام کردند، 
چنانچه آمریکایی ها به اجرای تعهدات خود 
بازگردنــد، ایــران نیز به تعهــدات خود باز 
می گردد، باید استفاده می کردند و حتی یک 
ســاعت در اســتفاده از ایــن فرصت تعلل 
نمی کردند. دکتر روحانی با اشــاره به اینکه 
عملکــرد دولــت جدید آمریکا نیز نشــان 
می دهد که آنها هم ملت سرو قامت و مقاوم 
ایران را نمی شناســند، اظهار داشت: ملت 
ایران از مشــکات عبور می کند و با همت 

متخصصان خود و با تاش کادر درمانی در 
سال 1400 با استفاده از واکسن های وارداتی 
و ساخت داخل واکسیناسیون گسترده انجام 
خواهد داد و از کرونا هم عبور خواهد کرد و 
با توانی مضاعف شــعار امسال در پشتیبانی 
و مانع زدایی از تولید را محقق خواهد کرد.

رئیــس جمهور تصریح کرد: در ســال 
1۳۹۹ در حالــی کــه همزمــان  با جنگ 
اقتصادی تمام عیار و شــیوع کرونا مواجه 
بودیــم، ۳۶ هــزار مجوز بــرای واحدهای 
صنعتی صادر شــد کــه 10 هزار واحد آن، 
زمین مورد نظر را تحویل گرفته و آغاز بکار 
کردند و این در حالی اســت که تا پیش از 
این تعداد کل واحدهای فعال صنعتی کشور، 

حدود ۷5 هزار واحد بوده است.
دکتر روحانی در ادامه با اشــاره به اینکه 
بیشــترین میزان تأمین ارز در ســال ۹۹ از 
محــل صادرات محصولات پتروشــیمی و 
صنایع معدنی کشــور حاصل شــده است، 
تصریح کرد: همه صنایع کشور در سال ۹۹ 
برای آبادانی کشــور تاش مضاعفی کردند، 
اما صنایع پتروشیمی و معدنی در این بین 
به عنوان 2 رکن اساسی، بیشترین ارز مورد 
نیاز کشور را تأمین کردند و با این کار بزرگ 
خود دشــمن را مأیــوس و مردم را امیدوار 
کردند. رئیس جمهور در ادامه سخنانش با 
بیان اینکه ایران یکســال پس از نقض عهد 
آمریکایی ها در برجام به اجرای تعهدات خود 
ادامه داد، گفت: این موضوع از نظر اخاقی، 
سیاسی و تاریخی، افتخاری بزرگ برای ملت 
ایران به حساب می آید و آنها که برجام را از 
بزرگترین توافقات بین المللی می دانند و به 
آن افتخار می کنند، بدانند که در ۳ ســال 
گذشــته این ایران بوده که برجام را حفظ 
کرده و بار آن را به دوش کشیده است. دکتر 
روحانی تأکید کرد: کســانی که امروز بحث 
تقــدم بین ایران و آمریکا در بازگشــت به 
تعهدات برجامی را مطرح می کنند، بدانند 
که این ایران بوده که یکسال پس از خروج 
آمریــکا به تمام تعهدات خود پایبند بوده و 
امروز نیز پس از ۳ ســال اعام می کند که 
هــرگاه آمریکایی هــا به اجــرای تعهدات 
خودشــان بازگردند، ایران نیز بافاصله به 

همه تعهدات خود عمل خواهد کرد.
رئیــس جمهور در پایان ســخنان خود 
خاطــر نشــان کــرد: امروز نوبــت 1+5 و 
آمریکایی هاســت که به وظایف شان عمل 
کنند و بدانند که هر یک روز و حتی هر یک 
ساعت تأخیر در اجرای تعهدات برجامی به 
زیان خود آنهاســت. اگر نــه ملت ایران به 
مســیری که در طول ۳ ســال گذشته طی 
کــرده و افتتاح های پنج شــنبه ها یکی از 

مصادیق آن است، ادامه خواهد داد.
متن کامل سخنان رئیس جمهور به شرح 

زیر است:
بسم الله الرحمن الرحیم

امروز شصتمین افتتاح پنج شنبه های ما 
و مصــادف با روز بســیار مهــم و پربرکت 
جمهوری اســامی ایران، روز 12 فروردین 
اســت. مــردم عزیز ما بــه خوبی می دانند، 
تاش هایی که در زمینه نهضت های اسامی 
انجام گرفت، از قبل مشروطه، خود مشروطه 
و بعد از مشــروطه تا انقاب اســامی و 22 
بهمن 5۷ که به پیروزی رسید، اگر بخواهیم 
ثمره و میوه همه این تاش ها را جمع کنیم، 
میــوه اصلی اش همان جمهوری اســامی 
ایران اســت که در 12 فروردین ســال 5۸ 

متولد شده است.
این بالاترین ثمره از بهترین شــجره در 
تاریخ کشــورمان اســت. باید این روز را به 
معنــی واقعــی کلمــه پاس بداریــم. باید 
جمهوریت و اســامیت و ایرانیت را حفظ 
کنیــم که جمهوری اســامی ایران ۳ پایه 

اساســی دارد. باید از ایــن پایه ها به خوبی 
مراقبت کنیم و بتوانیم از این شرایط خاصی 
که در اختیار مردم عزیز قرار گرفته به خوبی 

بهره برداری و استفاده کنیم.
۶0 جلســه از آغاز ســال ۹۹ و زمانی که 
تصمیــم گرفتیم پنج شــنبه های افتتاح را 
داشــته باشیم، گذشت. خدا را شکرگزاریم 
که به طور مداوم این توفیق را داد که بدون 
تعطیل و وقفه بتوانیم از فروردین سال ۹۹ 
ایــن برنامه را ادامه دهیم و امروز در ســال 

1400 در شصتمین افتتاح هستیم.
 این افتتاح ها که خدا ان شــاء الله توفیق 
خواهد داد تا آخرین پنج شــنبه این دولت 
آنهــا را ادامــه خواهیــم داد، یک مجموعه 
پرافتخاری برای کشور خواهد بود. دو جلد 
از این کتاب آماده شده از افتتاح هایی که در 
سال ۹۹ بوده و سال 1400 هم به آن اضافه 
می شود به عنوان جلد سوم و سه جلد کتاب 
خواهد بود که نشان می دهد در دوران تحریم 
اقتصادی و فشــار بر ملت ایران و همزمان 
کرونا و سختی هایی که مردم داشتند، مردم 
عزیز، مهندســین، فعالان، مدیران، بخش 
خصوصی و دولتی موفق شدند در این مدت 

این همه طرح و پروژه را افتتاح کنند.
بیــش از هزار هزار میلیارد تومان طرح و 
پروژه افتتاح کردیم و بیش از ۷ هزار و ۶00 
طرح و پروژه در این مدت افتتاح شده و باز 
هم ادامه خواهد یافت. این نشــان می دهد 
که ایران زنده است و دشمنان ما هنوز قدرت 
ملــت ایران و ایران بزرگ را درک نکردند و 

نفهمیدند.
یک بار دیگر هم این داســتان را گفتم، 
واقعاً خنده آور و نشان دهنده کمبود دانش 
مقامات آمریکایی نسبت به ایران عزیز است. 
در آغاز شیوع کرونا، ماه های اولیه کرونا بود، 
روزهای خیلی ســختی بود، ترامپ به یکی 
از مقامات کشورهای دیگر گفته بود که چون 
کرونا شــیوع یافته حاضریم به ایران کمک 
کنیــم و 4 عــدد ونتیاتور را به ایران هدیه 
بدهیم. به آن آقا گفتم به ترامپ بگو هر مقدار 
آمریــکا ونتیاتور نیاز دارد، حاضریم صادر 
کنیم.ونتیاتور به اندازه کافی می ســازیم و 
آماده صادرات هســتیم. به هر حال دولت 
آمریکا اینقدر غافل و تفکرشــان نسبت به 
ایــران اینچنیــن اســت و هنوز ایــران را 
نشناختند. قبل و بعد از انقاب هم ایران را 

نشناختند.
اگر یکبار این ملت و فرهنگ بزرگ و این 
ســرزمین طایــی را درک می کردنــد و 
می فهمیدنــد، در برابر ملــت ایران تواضع 
می کردند و امروز در این شرایط بسیار خوبی 
کــه رهبر معظم انقــاب به صراحت اعام 
کردنــد، گفتند اگر آمریکا تحریم هایش را 
بردارد ما به تمام تعهدات مان برمی گردیم، 
یعنــی یک معامله برد - برد برای منطقه و 
جهان و از آن استفاده می کردند. آمریکایی ها 
نفهمیدند و از این فرصت طایی نتوانستند 
استفاده کنند. امروز و فردا می کنند و پیام ها 
و گزارش هایی که داریم، نشان می دهد این 
دولت جدید هم خیلی با واقعیت ایران فاصله 
دارد. مردم ایران، مردمی سرو قامت هستند 
و به خوبی مقاومت و ایســتادگی کردند و 
ایســتادگی خواهند کرد. ان شاء ا... با تاش 
و کمک مردم و پزشکان و مدافعان سامت 
و پرستاران، امسال در سال 1400 از کرونا 
عبور خواهیم کرد. ان شــاء الله تا پایان سال 
واکسن به اندازه کافی وارد و تولید می شود 
و واکسیناســیون انجام می گیرد و از این با 
و شر با کمک و اتحاد همدیگر عبور می کنیم.
تولید ما ادامه پیدا می کند، همانطور که 
سال، سال رفع موانع و پشتیبانی تولید است. 
دولــت با همه تــوان این کار را خواهد کرد. 
مــردم و بخش خصوصی همین راه را ادامه 

خواهند داد.
برای اینکه مردم عزیز ما بدانند در بخش 
صنعتی چــه حرکت بزرگی صورت گرفته 
می گویم که  در طول یک ســال گذشته ۳۶ 
هزار مجوز بــرای واحدهای صنعتی صادر 
شده است. برای اینکه روشن باشد این آمار 
چــه اهمیتــی دارد، بایــد بدانیــد که کل 
واحدهای فعــال صنعتی ما ۷5 هزار واحد 
است و در برابر ۷5 هزار واحد، ۳۶ هزار واحد 
جدید درخواســت مجوز کردند. مجوز برای 
آنها صادر شــده است و 10 هزار واحد اینها 
زمین مناســب در اختیارشان قرار گرفته و 
فعالیت را آغاز کرده اند. پس سراسر کشور 
کارگاه تولید و فعالیت و تاش برای آبادانی 

بیشتر کشور است.
امروز شــاهد بودیم در شصتمین افتتاح 
پنج شنبه ها، بیش از 4 هزار و 500 میلیارد 
تومان طرح و پروژه افتتاح شد. حدود 1۳00 
نفر با این طرح ها مشــغول بکار شــدند و 
مجریان این طرح ها تقاضای افزایش سرمایه  
گذاری و توســعه تولید داشتند. همه اینها 
آمادگی دارند برای توســعه بیشــتر و برای 

اینکه شرایط بهتری را داشته باشند.
می خواهم به این نکته مهم اشــاره کنم. 
مردم عزیز ما بدانند اگر پتروشیمی و صنایع 
معدنی نبود، با شرایطی که سال ۹۹ داشتیم، 
بــرای تأمین ارز مورد نیاز کشــور حتماً با 
مشــکات مواجه می شــدیم. بــرای این 
می گویــم که مردم با همه وجود از صنعت 
پتروشــیمی در کشــور و صنایــع معدنی 
قدردانــی کننــد. البتــه دیگــران هم در 
بخش هــای مختلف، در صنایــع دارویی، 
غذایــی، صنایع مربوط به لــوازم خانگی، 
خودرو، بخش کشــاورزی همه جا سهیم و 
شــریک بودند، همه جا فعالیت بوده و همه 
جا صادرات بوده اســت. منتها صادرات در 
پتروشیمی و صنایع معدنی به عنوان دو رکن 
اساسی بوده است و اینها بیشترین ارز مورد 
نیاز ما را تأمین کردند و دست شان درد نکند. 
کار بزرگ و عظیمی انجام دادند، دشمن را 
مأیــوس و ملت را امیدوار کردند. البته این 
معنی اش این نیســت که مردم ســختی و 
مشکات ندارند.دوران جنگ است، همیشه 
گفتم در جنگ مجروح و مشکات و بمباران 

و تخریب و سختی داریم.
جنگ اقتصادی اســت و دشــمنان این 
جنگ را بر ما تحمیل کردند. ما آغازگر این 
جنگ نبودیم، ما حتی بعد از یک ســال که 
جنگ به ما تحمیل شــد، یکســال تمام، به 
تمام تعهدات مان عمل کردیم. این از لحاظ 
اخاقی، سیاســی و تاریخی بزرگترین فخر 
ملت ایران است که برغم اینکه طرف مقابل 
ما از تعهد خارج شد و تعهد را زیر پا گذاشت، 
یکسال تمام صبر کردیم. از سال ۹۷ تا ۹۸ 
صبــر کردیم و از اردیبهشــت ۹۸ کاهش 

تعهدات را شروع کردیم.
آنهایی که امــروز می گویند آمریکا اول 
بایــد آغاز کند یا ایــران، به این نکته توجه 
کننــد که یکســال به تنهایی بــار برجام را 
بردوش گرفتیم و 2 ســال بعد هم بار عمده 
برجام بر دوش ما بوده است. همه آنهایی که 
امروز دارند در دنیا می گویند بالاترین توافق 
سیاسی برجام است و همه افتخار می کنند 
بــه برجام، بدانند که بار ســنگین برجام بر 

دوش ملت بزرگ ایران بوده است.
ملت بزرگ ایران به دنیا از لحاظ سیاسی، 
حقوقی، اخاقی، نشان داده که به تعهدات 
خودش پایبند است و عمل می کند و دنبال 
صلــح اســت و دنبــال جنــگ نیســت. 
فعالیت هایــش صلح آمیز اســت، فعالیت 
هســته ای اش صلح آمیز اســت و کار بسیار 
عظیم و بزرگی بوده که این ملت انجام داده 
است. امروز نوبت شماست. امروز نوبت 5+1 
است، آنها بیایند به وظیفه خودشان در این 

شرایط عمل کنند. 
اما بدانند هر روز تأخیر به ضرر آنهاست 
و هــر روز زودتر در برابــر قانون، مقررات و 
قطعنامه 22۳1 شورای امنیت سازمان ملل، 
سر فرود بیاورند و در برابر عظمت ملت ایران 
تواضــع کنند، به نفع آنها و به نفع جهانیان 

خواهد بود. 
راه تولید، توسعه، اخاق و تعامل سازنده 

را تا پایان ادامه خواهیم داد.
والسلام علیکم و رحمه الله و برکاته.

هفتهنامهاقتصادیایران

خبر خبر

در 11 ماهه سال ۹۹ به رغم همه تحریم های ظالمانه دشمنان و محدودیت های ناشی از شیوع ویروس کرونا، شاهد افزایش در صدور جواز تاسیس صنعتی) 4۰ درصدی( و 
پروانه های بهره برداری)7 درصدی( بوده ایم که نشانگر ثبات اقتصادی در کشور است. به گزارش شاتا، در 11 ماهه سال ۹۹ ، تعداد ۳۶ هزار و 1۶2 فقره جواز تاسیس صنعتی 
صادر شــد که با احتساب صدور 25 هزار و 8۳۰ جواز تاسیس در مدت مشابه سال ۹8 افزایش ۳8.۶ درصدی را در این حوزه داشته ایم. همچنین تعداد پروانه های بهره 
برداری صادره ۶ هزار و 4۹1 فقره بود که با احتساب صدور ۶ هزار و ۶8 فقره پروانه بهره برداری در مدت مشابه سال ۹8 افزایش 7 درصدی داشته است. گفتنی است که 
اشــتغال مجوزهای صنعتی صادر شده در 11 ماه سال گذشته 81۰ هزار و 178 نفر و در 11 ماهه سال ۹8، 57۶ هزار و 2۶4 نفر بود. همچنین اشتغال پروانه های بهره برداری 
صادره در 11 ماهه ســال ۹۹، 121 هزار و 248 نفر و در 11 ماهه سال قبل از آن 85 هزار و 71۹ نفر بوده است. بدین ترتیب افزایش ۳7.۶ درصدی اشتغال جوازهای تاسیس 
صادره و افزایش 28 درصدی اشتغال پروانه های بهره برداری صادره را در 11 ماهه سال ۹۹ داشته ایم.شایان ذکر است که سرمایه گذاری مجوزهای صنعتی صادر شده نیز 

در بازه زمانی مشخص شده، افزایش 72.8 درصدی و سرمایه گذاری پروانه های بهره برداری نیز افزایش 2۳5.1 درصدی داشته است.
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صادراتبهچینتا٣برابرقابلافزایشاست

حمید زادبوم رئیس ســازمان توسعه تجارت گفت: 
پارسال حدود ۹ میلیارد دلار صادرات به چین داشتیم 
که با توجه به ظرفیت های موجود این میزان تا سه برابر 

یعنی 2۷ میلیارد دلار قابل افزایش است.
 به گزارش اعتبار به نقل از  صدا و سیما، وی با بیان 
اینکه پارســال نخســتین شریک صادراتی و وارداتی ما 
کشور چین بوده است افزود: پارسال حدود 10 میلیارد 
دلار نیز از این کشــور واردات داشــتیم در حالی که کل 
حجم کل تجارت ما با جهان ۷۳ میلیارد دلار بوده است 
ضمــن اینکه برخی کالا هــای وارداتی چین کالا هایی 
است که ما سابقه صادرات این کالا ها را داشتیم و داریم، 
چین در ســال 2020 حدود 4 و ۷ دهم تریلیون دلار 
مبادلات تجاری داشت، چند سال است که چین صادر 
کننــده اول و دومیــن وارد کننده جهان اســت که اگر 
صــادرات و واردات کل کشــور های اتحادیه اروپا را به 
صورت یکجا محاســبه کنیم به این میزان نمی رســد، 
چین را به عنوان یک کشور نباید نگاه کرد بلکه باید به 
عنوان یک قاره و اقتصاد مهم به آن نگاه کرد، زیرا چین 
یک میلیارد و 400 میلیون نفر جمعیت دارد که بیش 
از ۳00 میلیون نفر از این جمعیت افراد مرفهی هستند 
که در سطح مرفهان جهانی قرار دارند ضمن اینکه تقاضا 
برای کالا های تجاری در این کشور بسیار بالاست و اگر 
کســی بــرای کالایی بتواند بــازاری در چین پیدا کند 
تقاضای بســیار بالایی برای وی ایجاد خواهد شــد، سه 
ســال اســت که چین نمایشگاه واردات خود را در شهر 

شانگ های برگزار می کند که
 کشــور های دنیا می توانند نیاز های وارداتی چین را 

در آنجا ارائه کنند.
از آنجا که با چین به عنوان یک اقتصاد بزرگ مواجه 
هســتیم باید نوع منافعی را که می توانیم از این اقتصاد 
به دست آوریم تنظیم کنیم، بیشتر صادرات ما به چین 
در سال های اخیر، مواد اولیه پتروشیمی، معدنی و مواد 
خام بوده اســت که باید از این فرصت اســتفاده کنیم و 
این صادرات را به صادرات با ارزش افزوده بالاتر تبدیل 
کنیم و حتی ســرمایه گذاری ها را در زیرســاخت هایی 

که در آن صادرات خام داریم انجام دهیم.
رئیس سازمان توسعه تجارت با بیان اینکه سند امضا 
شــده با چین، سندی کلی است که برای اجرایی شدن 
آن بایــد در هــر بخش تخصصی قرارداد های مربوط به 
آن امضا شود افزود: می توان در حوزه هایی مانند نفت، 
نیــرو، گردشــگری، صنعت، معدن، تجــارت، انتقال 
فناوری، بانکی، تأمین مالی و زیرســاخت های حمل و 
نقل می توان قرارداد های توسعه ای با چین منعقد کرد، 
چین هم اکنون با 1۶ کشور و اتحادیه منطقه ای، قرارداد 
تجــارت آزاد دارد کــه می توانیــم از این نوع قرارداد ها 
استفاده کنیم البته وقتی می گوییم تجارت آزاد به این 
معنی نیست که در های کشور بر روی ورود و خروج از 
کشور باز می شود بلکه قرارداد تجارت آزاد، چهارچوبی 
است که در یک مهلت زمانی بر اساس منافع لحاظ شده 
مــا و طــرف مقابــل لحاظ اجرایی می شــود، اخیرا در 
نمایشــگاه واردات شــانگ های که شرکت های فرش 
ایرانی هم در آن حضور داشتندبرآورد اولیه نشان می داد 
نــه تنها فرش موجــود در بازار ما برای فروش می تواند 
وارد بازار چین شود حتی اگر همه فرش های خانه های 
ایرانی را هم جمع کنیم می تواند در این کشــور، بازار 
داشته باشد، البته برای افزایش تجارت، زیرساخت های 
حمل و نقل باید توسعه و زیرساخت های تبادلات بانکی 
بایــد بــه صورتی خاص تعریف شــود تا بتــوان از این 
فرصت هــا بهره برداری کرد،با بعضی کشــور ها مانند 
پاکســتان، ترکیه و روسیه قرارداد های بازرگانی داریم 
و با بعضی کشــور ها ها هم در حال مذاکره هســتیم با 
کشور هایی مانند افغانستان برای برنامه جامع مشترک 
هم مذاکرات صورت گرفته است ضمن اینکه به دنبال 
این هســتیم که با کشــور های دوست و همسایه هزینه 
سند های راهبردی امضا کنیم تا برای اقتصاد ما راهگشا 
باشــد، ۹0 درصــد تجــارت جهانــی در چارچــوب 
موافقت نامه های تجاری، تجارت آزاد و تجارت ترجیحی 
انجام می شــود که پیش زمینه آن، موافقت نامه هایی 

مانند سند های راهبردی است.

قدردانیوزیررفاهازمدیرعامل
وکارکنانبانکرفاهکارگران

 محمد شــریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در 
نامــه ای از زحمــات مدیرعامل، اعضای هیات مدیره، معاونان 
مدیرعامــل و تمامــی کارکنان بانک رفــاه کارگران بابت ارائه 
خدمات به کارگران و بازنشســتگان ســازمان تامین اجتماعی 
قدردانی کرد. به گزارش ایســنا،بنابراعام روابط عمومی بانک 
رفاه کارگران، در متن نامه وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی آمده 
است: با تبریک اعیاد شعبانیه و حلول سال نو و عید سعید نوروز 
از تاش های ارزشمند جنابعالی و همکاران خدوم بانک ،اعضای 
محترم هیات مدیره، معاونان محترم و همه کارکنان شریف در 
اقصــی نقاط کشــور در همه زمینه هــا خصوصا توجه ویژه به 
کارگران عزیز و خدوم کشور با تمهید مقدمات لازم برای ارتقای 
سطح خدمات به آنها خصوصا قشر بازنشسته جامعه کارگری 
ایران ، از اقدام جهادی پرداخت علی الحساب مرحله دوم همسان 
ســازی غنی سازی شده حقوق بازنشستگان  تامین اجتماعی 
که با همت شما و همکاران عزیزم در سازمان تامین اجتماعی 
محقق شد، تقدیر و تشکر می کنم. توفیق حضرتعالی و همکاران 
را در خدمت بیشــتر به مردم شــریف ایران از درگاه ایزد منان 
خواهانم. اسماعیل لله گانی مدیرعامل بانک رفاه نیز در پاسخ 
به پیام وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و قدردانی از ارسال پیام 
پر مهر ایشان اظهار داشت: با تبریک اعیاد شعبانیه و سال جدید 
محضر جنابعالی، از اینکه بنده و اعضا هیات مدیره و همکاران 
خدوم بانک رفاه کارگران را مورد لطف و عنایت ویژه قرارداده 
و با دست خط مبارک مرقوم فرموده اید، بی نهایت سپاسگزارم، 
بی شــک اینجانب و همکاران بانک رفاه کارگران در سراســر 
کشور، این لطف حضرتعالی را هیچ گاه فراموش نکرده و از امروز 
عزم و اراده خود را راسخ تر نموده و با هزاران مرتبه دلگرمی و 
عشــق به کار بیشــتر و خدمت والاتر به قشر عزیز بازنشسته و 
کارگران زحمتکش در سایه الطاف الهی و منویات مقام معظم 

رهبری ) مدظله العالی ( و آن مقام عالی ادامه خواهیم داد.

به دلیل کاهش ذخایر برف مطرح شد
هشدارآبفادربارهکمبودآبدرتهران

مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان تهران گفت: در 
حال حاضر ذخایر برفی شــرق تهران مطلوب نیســت و این 
موضوع نگران کننده است. محمدرضا بختیاری در گفت وگو 
با باشــگاه خبرنگاران جوان، با  اشــاره به تامین آب تهران در 
تابستان 1400 گفت: در حال حاضر ذخایر برفی شرق تهران 
مطلوب نیست و این موضوع نگران کننده است. او ادامه داد: 
زمانی که ذخیره برف کاهش پیدا می کند، قطعا آب ورودی 
به ســد ها نیز کمتر می شــود، همیشه در این موقع سال در 
بالادســت ســد های لتیــان و لار ۶ تــا ۶.5 متر ارتفاع برف 
داشته ایم اما اکنون حداکثر ارتفاع یک متر است و این هشدار 
بسیار سنگینی است. مدیرعامل شرکت آب و فاضاب تهران 
با بیان اینکه در حال حاضر بخش زیادی از منابع آب شهر 
تهران را در شرق استان از دست داده ایم، افزود: پیش بینی 
می کنیم تابســتان امسال شــبیه تابستان 1۳۹۷ و سخت 
باشــد، متاسفانه آب رودخانه ها محدود است، وقتی ذخیره 
برف کم باشد ورودی به سد ها کاهش پیدا می کند و به بقیه 
ســامانه ها نیز فشار وارد می کند. بختیاری اضافه کرد: وارد 
مدار شدن تصفیه خانه ششم کمک بسیار زیادی به تامین 
آب شهر خواهد کرد و به دلیل رینگ شدن شبکه می توانیم 
تامین آب را مدیریت کنیم. وی درباره احتمال تغییر کیفیت 
آب در فصل تابستان تاکید کرد: اگر مردم همکاری کنند و 
مشــکلی پیش نیاید به هیچ عنوان دچار افت کیفیت آب 

نخواهیم بود.

اطلاعیهبورسکالا
فرآیند تحویل قرارداد آتی نقره سررســید فروردین 
1400 اعــام شــد مدیریــت توســعه بازار مشــتقه 
بــورس کالای ایــران با صدور اطاعیــه ای زمان انجام 
فرآیند تحویل  قراردادهای آتی نقره سررسید فروردین 
ماه 1400 را اعام کرد. به گزارش کالاخبر؛ براســاس 
اطاعیه صادره از ســوی بورس کالا، فرآیند تحویل در 
قــرارداد آتی نقره تحویــل فروردین ماه 1400 در روز 
سه شــنبه 24 فروردین ماه جاری انجام خواهد شــد. 
براساس این اطاعیه، کلیه مشتریان فروشنده و خریدار 
دارای موقعیــت تعهــدی باز، موظفنــد طبق ضوابط 

اعام شده جهت انجام فرآیند تحویل اقدام کنند. 
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خبر مدت زمان ترخیص کالا از گمرک را به شدت کاهش داده ایمخبر
وزیــر امور اقتصاد و دارایی گفت: مدت 
زمان ترخیص کالا از گمرک را به شــدت 
کاهــش داده ایم و گمرک بــه ابزار های 

مدرن مجهز شده است.
 فرهاد دژپسند در حاشیه جلسه هیات 
دولــت در جمع خبرنگاران درباره آخرین 
وضعیت ترخیص کالا از گمرک افزود: در 
بحث ترخیص کالا از گمرک ما زمان را به 
شدت کاهش داده ایم و گمرک به ابزار های 
مدرن مجهز شــده اســت و با استفاده از 
تجهیــزات الکترونیکی و مدرن این اقدام 
را دنبال کرده ایم و اینگونه نیست که وقت 
تلف شود، ضمن اینکه نظارت ها در گمرک 
از نظارت پیشین به نظارت پسین تبدیل 
شــده است و عما نقش نیروی انسانی را 
در ترخیــص کالا ها کاهش داده ایم، تمام 
شــرایط فراهم شــده اســت تا اگر وارد 
کننده ای ارز مورد نیازش تامین شــود و 
دارای ثبت ســفارش باشدمشکلی پیش 
نخواهــد آمد. درباره ترخیص ســریع تر 
کالا های اساسی از گمرکات به شرط تأیید 
سازمان استاندارد و وزارتخانه های مربوطه 
مشــکلی نداریــم و در کوتاهترین زمان 
می توانــد ترخیــص شــود و گمرک این 
آمادگی را دارد، ما گمرک ترخیص یکسره 
را طراحــی کــرده ایم و در 24 ســاعت 

می توانــد این کار را بدون هیچگونه وقفه 
انجام دهد و رکورد ثبت شــده است که از 
زمان ثبت ســفارش تا ترخیص ظرف 24 
ساعت انجام گرفته است؛ بنابراین گمرک 
از ایــن نظر خوشــبختانه آمادگی لازم را 
دارد و این کار انجام می شــود، امسال که 
سال تولید و پشتیبانی از تولید است یکی 
از جا هایی که باید از تولید پشتیبانی کند، 
گمرک اســت که البته سه مولفه دارد:1- 
تسهیل واردات مواد اولیه و نیازمندی های 
خط تولید 2 - تسهیل صادرات برای اینکه 
بازار برای تولید کالا ایجاد شــود و ســه 
ممانعت از قاچاق و این خیلی مهم است. 
اکنون بخشــی از تقاضا های ما را کالا های 
قاچــاق می بلعد بنابراین با این کار جلوی 

قاچاق هم گرفته می شــود که با این ســه 
مولفــه گمرک یکی از مجاری حمایت از 
تولید است و ان شاء ا... می توانیم آن را به 
نتیجه برســانیم.وزیر اقتصاد درباره روند 
بــورس در ســال 1400 نیــز گفــت: 
خوشــبختانه بعد از سال تحویل، رئیس 
بورس به صورت مفصل در برنامه های صدا 
و ســیما حاضر شد و درباره شرایط بورس 
و برنامه های بازار سرمایه توضیحاتی ارائه 
کــرد، آنچه که اکنون می توانم بگویم این 
است که خوشــبختانه در آغاز سال تمام 
متغیر هــای اقتصادی موثــر بر تحولات 
بورس و شرایط آن، نشان دهنده پایداری 
در بازار بورس هستند.تحلیل گران مطرح 
کــرده اند روند بورس در ایران با توجه به 

متغیر هــای بنیادی کــه وجود دارد، باید 
رونــدی را طی کند که بــه تعادل پایدار 
برسد، ضمن اینکه در جلسه شورای عالی 
بورس که در آینده نزدیک برگزار خواهد 
شــد به دنبال پایــداری و تعادل بورس و 
مولفه هــای آن هســتیم، خوشــبختانه 
شــرایط شــرکت های بورســی از نظــر 
سودآوری خیلی خوب است این یک نکته 
مثبتــی اســت، ضمــن این کــه برخی 
شرکت های صادراتی به دلیل فراهم شدن 
صادرات بیشتر برای آن ها وضعیت بهتری 
خواهند داشــت، بنگاه ها در حال افزایش 
اســتفاده و بهره برداری از ظرفیت اسمی 
خود هســتند و سودشان در حال افزایش 
است و این متغیر روی سودآوری بنگاه ها 
اثر می گذارد، کســانی که در بازار سرمایه 
فعال هستند باید بدانند که اقتضا فعالیت 
در بازار ســرمایه محاسبه گری و دقت در 
خریــد و فروش اســت بنابراین برخورد و 
رفتــار هیجانــی در خرید و فروش به نفع 
هیچ کس نیست، چون بعضی ها احساس 
می کنــم در فروش دچــار رفتار هیجانی 
می شــوند، این در حالی اســت که سهام 
عاوه بر قیمت، ســودآوری هم دارد و در 
پایان مجامع به هر ســهم ســودی تعلق 

می گیرد.

رئیس سازمان امور مالیاتی کشور گفت: نخستین مالیاتی که از خانه های خالی دریافت می شود، در مرداد 14۰۰ و به اندازه نصف ارزش اجاره ماهانه آن خواهد بود. به گزارش اعتبار به نقل از 
روابط عمومی سازمان امور مالیاتی کشور،  امیدعلی پارسا گفت: بستر های لازم برای جمع شدن همه اطلاعات کشور در سازمان امور مالیاتی در حال فراهم شدن است امیدواریم امسال نسخه 
اول پایانه فروشگاهی سامانه مودیان را که همه فروشگاه ها و کسب و کار ها و عوامل اقتصادی کشور را به سازمان امور مالیاتی وصل می کند، عملیاتی کنیم. این مسئله موجب حداکثر شدن 
شفافیت اقتصادی و حداقل شدن فرار های مالیاتی می شود.  در این صورت رقابت بین تولید کننده شناسنامه دار بیشتر می شود؛ مبنای اصلی اخذ مالیات، تولید واقعی است. مبارزه با فرار 
مالیاتی خط قرمز ماست میزان فرار های مالیاتی در سال ۹۹ حدود 45 هزار میلیارد تومان است. تمرکز بر تراکنش های بانکی 4۰ هزار نفری که بیشترین گردش حساب بالای 5 میلیارد تومان را 
در دستور کار خود قرار دادیم.وی با اشاره به اینکه با مالیات ستانی تولید و تولید کننده واقعی باید حمایت شوند، افزود: سعی می کنیم بخشودگی درآمد های مالیاتی را با ظرفیت های قانون 
فعلی تقویت کنیم. به دنبال اختیار قانونی عملیات اجرایی افرادی هستیم که مالیات های خود را نمی دهند. یک وجه مالیات حمایت از تولید و وجه دیگر آن تأمین منابع دولت بوده و هیچ جامعه ای 

به سمت عدالت نمی رود، مگر نظام مالیاتی کارا و مؤثری داشته باشد. مردم کشور ما با موضوع مالیات مشکلی ندارند، اما نقش متناسب با درآمد و ثروت واقعی را نمی دانند.

رئیس کل بانک مرکزی گفت: شــیوع کرونا موجب 
شد رشد اقتصادی کشور که در آستانه مثبت شدن بود 

بار دیگر منفی شود.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی 
عبدالناصــر همتــی در مصاحبه بــا برنامه “نگار” که از 
شــبکه ســه سیما پخش شد افزود: شیوع کرونا موجب 
شد رشد اقتصادی کشور که در آستانه مثبت شدن بود 
بار دیگر منفی شــود، اما تاب آوری اقتصاد ایران سبب 
شــد پس از مدتی از رکود عبور کرده و رشــد اقتصادی 
کشــور مثبت شــود، در ســال های ۹۷ و ۹۸ به خاطر 
بازگشت تحریم های اقتصادی، رشد منفی داشتیم، اما 

اقتصاد ما در حال جبران نکات منفی تحریم ها و مثبت 
شدن بود که با شیوع کرونا مواجه شدیم.

وی کاهش قدرت بخش خدمات را مهمترین عامل 
منفی شدن اقتصاد در ماه های اول سال قبل دانست و 
افزود: اقتصاد ایران در فصول دوم و ســوم ســال قبل به 

تدریج از رکود خارج شد.
رئیــس کل بانــک مرکزی تاثیــر بخش خدمات در 
اقتصاد را بیش از 50 درصد دانســت و گفت: بیشــترین 
فرصت های شغلی در این بخش از دست رفت و حدود 
یک میلیون نفر که عمدتا مشــاغل خدماتی نیمه وقت 
داشتند به علت از دست دادن فرصت شغلی خود بیکار 
شــدند کــه البته دولت تاش کــرد تا حد امکان از این 
افراد حمایت کند، ســهم بخش نفت در اقتصاد ایران 
کمتر از 50 درصد اســت، اما به خاطر کاهش شــدید 
صادرات، اثر خود را روی کلیت اقتصاد ایران گذاشــت 
کــه دولت به ســرعت در جهــت احیای این روند اقدام 
کرد، در بخش نفتی در مسیری هستیم که تولیدات و 
صادرات قبلی را جبران کنیم، اما هنوز به میران قبلی 
نرســیده ایم و با این وجود رشــد بخش نفت نیز مثبت 

شده است.
رئیس کل بانک مرکزی همچنین ســوء مدیریت در 
دولت را رد کرد و گفت: همه مســئولان تاش خود را 

کردند و گرچه در بخش هایی ضعف داشــتیم، اما این 
موضوع وجه غالب نداشت.

وی همچنین مشــکات بخش بانکی را که موجب 
ایجاد گلوگاه هایی در اقتصاد شــده اســت، ناشــی از 
ناترازی های دهه ۸0 شــبکه بانکی دانست و گفت: این 
امر باعث شــد نظام بانکی از لحاظ دخل و خرج دچار 
ناترازی شــود ضمن اینکه در مقاطعی از دهه ۷0 هم 
نرخ ســود بانکی افزایش شــدیدی یافت و در نتیجه 
بانک ها نتوانستند خیلی در خدمت بخش تولید باشند.

اوایل دهه ۹0 هم شــاهد منفی شــدن رشد سرمایه 
گذاری بودیم که همچنان دچار آن هســتیم و موجب 
شده است دخالت نظام بانکی و توان آن در تامین مالی 

بنگاه ها کاهش یابد.
رئیــس کل بانک مرکزی همچنین از تخصیص ۶0 
درصد منابع بانکی در سال قبل برای تامین سرمایه در 
گردش بنگاه ها خبر داد و افزود: این در حالیســت که 
بازار ســرمایه نقش پایینی در تامین مالی بنگاه ها دارد 
درحالیکه در همه جای دنیا بازار ســرمایه نقش اصلی 
در تامین مالی بنگاه ها در سرمایه گذاری های بلند مدت 
دارد و شبکه بانکی در سرمایه گذاری های کوتاه و میان 
مدت بیشتر نقش آفرینی می کند، با احیای بازار سرمایه 

فشار ها از روی شبکه بانکی برداشته شود.

کرونارشداقتصادیکشوررابهتاخیرانداخت

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار، 
زمان واریز دومین مرحله از سود سهام 

عدالت را اعام کرد.
به گزارش پایگاه اطاع رسانی شبکه 
خبــر،  “محمدعلی دهقــان دهنوی” 
گفت: دومین مرحله سود سهام عدالت 

قبل از ماه رمضان واریز می شود.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار، 
تاش ســازمان بــورس را برای تجمیع 
سود شرکت ها دانست و افزود: در نتیجه 
مرحله دوم سود سهام عدالت تا قبل از 
مــاه رمضــان و در نهایــت، همین ماه 

پرداخت می شود.
البته شــرکت سپرده گذاری مرکزی 
اوراق بهادار و تسویه وجوه )سهامی عام( 
روز پنجشنبه 2۸ اسفند ۹۹ در اطاعیه 
ای، از پرداخت 50 درصد از سود سهام 
عدالت ســهامداران در آســتانه سال نو 
خبر داد و اعام کرد: در این مرحله 50 
درصد ســود به هر ســهامدار در هر دو 
روش مســتقیم و غیرمستقیم پرداخت 

شده است.

بر اساس این اطاعیه، پرداخت سود 
به هر سهامدار روش مستقیم، منوط به 
تملک وی نســبت به ســهام شــرکت 
ســرمایه پذیر در روز برگــزاری مجمع 
عمومی آن شرکت بوده و به تناسب آن 
میزان ســهم، ســود مقــرر پرداخت 
می شود. همچنین، پرداخت سود به هر 
سهامدار روش غیرمستقیم منوط به آن 
اســت که سهام شرکت سرمایه گذاری 
اســتانی را تا 25 اســفند در تملک خود 
داشته و نسبت به فروش آن اقدام نکرده 

باشد.
نحوه دریافت سود سهام عدالت

در کنار ســهامدارانی که در سه سال 
اخیر سود سهام خود را دریافت کردند، 
افرادی هســتند که به دلیل عدم ارائه 
شــماره شبای بانکی سودی به حساب 
آنها واریز نشــده اســت، در این زمینه 
سازمان خصوصی سازی بارها نسبت به 
این افراد اظهارنظر و اعام کرده اســت، 
مشــمولانی که تاکنون ســود خود را 
دریافــت نکرده اند پول آنها محفوظ و با 

ارائه شــماره شــبا سود به طور کامل به 
حساب این افراد پرداخت خواهد شد.

این افراد می توانند از طریق ثبت نام 
 www.sejam.ir در سامانه ســجام
شــماره حساب خود را اعام کرده یا از 
www. طریــق مراجعــه به ســایت

مشــخصات   sahamedalat.ir
حساب خود را تکمیل کنند.

شــماره شــباهای بانکــی اعامی 
مشمولین سهام عدالت پس از استعام 

از بانک مرکزی و اخذ تاییدیه در سامانه 
درج و در لیســت واریزی ســود سهام 

عدالت قرار می گیرد.
براســاس آمار ارائه شــده تعداد کل 
ســهامداران عدالت بیش از 4۹ میلیون 
نفر اســت و حدود یک میلیون و ۸00 
هــزار نفر فقط دارای برگه های ثبت نام 
اولیه هســتند اما به دلیل عدم تکمیل 
ثبت نام در سامانه های معرفی شده جزو 

سهامداران محسوب نمی شوند.

اعلامزمانواریزدومینمرحلهسودسهامعدالت

www.etebar.net

www.etebar.net
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 اقتصاد 

بین الملل
خرید

تضمینیگندم
آغازشد

هفتهنامهاقتصادیایران
شــرکت بازرگانی دولتی ایران از آغاز خرید تضمینی گندم در مناطق جنوبی کشور و در استان های فارس و کرمان خبر داد. به گزارش  اعتبار  به نقل از روابط 
عمومی شرکت بازرگانی دولتی ایران، در آغازین روز های سال، 1۰ محموله گندم به وزن 81 تن تحویل مراکز خرید در شهرستان های لامرد و قلعه گنج شد. برپایه 
این گزارش، از نیمه دوم فروردین ماه امسال، خرید تضمینی گندم علاوه بر استان های فارس و کرمان، در استان های خوزستان، سیستان و بلوچستان و بوشهر 
نیز آغاز و به دنبال آن در سایر استان ها نیز خرید تضمینی انجام خواهد شد. شرکت بازرگانی دولتی ایران با اعلام اینکه برآورد اولیه از خرید تضمینی گندم در 
سال جاری بیش از ۹ میلیون تن است، قیمت مصوب خرید تضمینی گندم را چهار هزار تومان برای هر کیلوگرم اعلام کرد. بر اساس این گزارش، امسال بر اساس 
اعلام وزارت جهاد کشاورزی، ۶ میلیون و 152 هزار هکتار زمین زراعی زیر کشت گندم رفته که نسبت به سال گذشته کشت این محصول 2.۳ درصد افزایش 
داشته است.در سال ۹۹ مقدار خرید تضمینی گندم از کشاورزان ۳1 استان به هشت میلیون و 2۰۰ هزار تن رسید که ارزش ریالی گندم های خریداری شده بیش 

از 2۰8 هزار و 7۰۰ میلیارد ریال بود.

افتتاحبنادرخشکنقطهعطفصادراتووارداتکشورخواهدبود
یزد - زینب زارع ســر پرست و خبر نگار هفته نامه 

اقتصادی اعتبار
اســحاق جهانگیری اسفندماه ۹۹ در آیین افتتاحیه اولین 
بندر خشک تعاونی کشور با بیان اینکه ایده بندر خشک برای 
کشور پهناوری مثل ایران که فاصله مرز های آن تا داخل کشور 
بسیار زیاد بوده موثر است، اظهار کرد: در 11 ماه گذشته سال 
منهای دو کالای نفت خام و میعانات گازی که عدد بسیار بالایی 
هم دارد بیش از 1۳0 میلیون تن کالا صادر و وارد شده است 
کــه از ایــن میــزان بیش از 100 میلیون تن صادر و حدود ۳0 
میلیون تن نیز وارد شده است که در شرایط تحریم حجم بالایی 
اســت.  وی از افزایش میزان صادرات و واردات در ســال های 
آینده خبر داد و افزود: احداث بندر خشک پیشگامان در مرکز 
جغرافیایی کشــور تشریفات گمرکی را کاهش داده و موجب 
می شود عملیات صادرات در بنادر آبی به راحتی صورت گیرد.  
معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه حجم بالایی از کالاهای 

وارد شــده در بنادر آبی ترخیص نشــده اند، ادامه داد: حدود 4 
میلیون تن کالای اساسی و بیش از ۳ میلیون تن کالای غیر 
اساسی که به کشور وارد شده است در بنادر آبی دپو شده اند 
که در این زمینه بنادر خشک باید حالت پس کرانه را داشته و 
کالا ها در انبار های این بنادر دپو شوند.  جهانگیری با اشاره به 
اینکــه یکی از جنبه های اقتدار ایران موقعیت جغرافیایی آن 
است، گفت: به دلیل ظرفیت محدود بنادر آبی و دشواری تامین 
ارز، معطلی کشتی ها در بنادر هزینه سنگینی را بر وارد کننده 
تحمیل می کند که برای رفع این مشکل نیز بنادر خشک می 
توانند نقش موثری را ایفا کنند.  وی ادامه داد: برخی از کشور 
های بزرگ در اطراف کشــور ما که هیچ راه آبی ندارند برای 
صادرات و واردات می توانند از ظرفیت ایران اســتفاده کنند.  
این مقام مسئول اظهار کرد: تمام مسیر های راه آهن کشور به 
مسیر های ریلی چین تا ایران و ایران تا اروپا متصل است و اگر 
مسیر ریلی بصره در عراق به شلمچه متصل و مسائل امنیتی 

مسیر ریلی سوریه نیز برطرف شود  یک فرصت طایی است 
که راه آهن ایران از طریق ســوریه به دریای مدیرترانه وصل 

شود.
افتتاح رسمی فاز اول بندرخشک پیشگامان به مساحت 

700 هکتار
مدیرعامل شرکت تعاونی بندرخشک پیشگامان از افتتاح 
رسمی فاز اول این مجموعه در سفر معاون اول رئیس جمهور 
به یزد خبرداد.  به گزارش روابط عمومی بندرخشــک تعاونی 
پیشگامان یزد؛ محمدرضا شهسواری با اشاره به اینکه فاز اول 
بندر خشک پیشگامان در زمینی به مساحت ۷00 هکتار احداث 
شده است، اظهار کرد: این مجموعه به طور رسمی روز شنبه 
1۶ اسفند ماه با حضور جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور 
افتتاح شــد. وی افزود: فاز اول شــرکت تعاونی بندر خشــک 
پیشــگامان ســردخانه 15 هزار تنی، دو باب انبار 10 هزار متر 
مربعی، گمرک و شانتینگ یارد، اتصال ریلی ایستگاه بندرخشک 

به ریل سراسری کشور را شامل می شود. مدیرعامل بندرخشک 
تعاونی پیشگامان یزد با بیان اینکه فاز اول شرکت تعاونی بندر 
خشک پیشگامان برای ۷0 نفر به صورت مستقیم و ۷00 نفر 
نیز به صورت غیر مستقیم اشتغال داشته است، گفت: برای راه 
اندازی این مرکز اقتصادی 2۷5 میلیارد تومان سرمایه گذاری 

شده است. شهسواری با بیان اینکه بندرخشک پیشگامان یزد 
45 هزار ســهامدار دارد، ادامه داد: در فاز های بعدی این بندر 
نیز گلخانه هیدروپونیک 120 هکتاری و شرکت حمل و نقل 
توانمند کشوری، محل دپو کالا و انبار ها و... مورد بهره برداری 

قرار خواهند گرفت و اشتغال زیادی ایجاد می شود. 

وزیــران امورخارجــه ایــران وچین  هفتم 
فروردین  بعد دیدار و رایزنی با یکدیگر ، ســند 
جامع همکاری های 25ســاله بین دو کشور را 
در تهران امضا کردند. مقامات دو کشور از این 
سند به عنوان یک سند بالادستی برای گسترش 

و تعمیق روابط دو کشور یاد می کنند.
دیدار روحانی  و وزیر   خارجه چین

رئیس جمهوری هــم در دیدار  وزیر خارجه 
چین   روابط با آن کشور را برای ایران راهبردی 
و مهم خواند و با اشــاره به اراده دو کشــور برای 
همکاری هــای بلند مدت،برتوســعه و تعمیق 
روابط در همه زمینه ها اعم از سیاسی، اقتصادی 
تاکید کرد. وی در ادامه با اشاره به پنجاهمین 
سالگرد روابط نوین دیپلماتیک بین دوکشور و 
همچنیــن همکاری های دو جانبه، منطقه ای و 
بین المللی ایران و چین بر ضرورت تســریع در 
عملیاتی شدن توافقات درزمینه پروژه های مهم 

 زیرساختی و توسعه ای تاکید کرد.
رئیــس جمهوری همچنین بــا قدردانی از 
مواضع پکن در حمایت از ایران در مجامع بین 
المللی از جمله موضوع برجام و مقابله با یکجانبه 
گرایــی و زیاده خواهــی آمریکا و محکومیت 
تحریم های این کشور علیه ایران، اظهار داشت: 
همکاری های دو کشــور برای اجرای برجام و 
عمل به تعهدات برجامی از ســوی کشورهای 
اروپایی بســیار مهم اســت و می تواند موجب 

تغییر شرایط فعلی برجام شود.
رئیــس جمهــوری همچنین با اشــاره به 
همکاری هــای اقتصادی و تجاری ایران و چین 
بــه رغم تحریم هــای آمریکا و جنگ اقتصادی 
علیــه ملت ایران، افزایش همکاری بخش های 
خصوصی دو کشور را موجب تقویت مناسبات 

اقتصادی دانست.
روحانی با بیان اینکه در این ســفر ســندی 
امضاء خواهد شد که چشم  انداز رابطه 25 ساله 
ایران و چین را روشن و مشخص می کند، اظهار 
داشت: در باره واکسن کرونا افزایش همکاری های 
دو کشور ضروری است و خواهان تهیه و تأمین 

واکسن بیشتری از چین هستیم.
روحانی با ابراز امیدواری به اینکه در ســال 
2021 کســری مبادلات تجاری دو کشــور در 
ســال گذشته جبران شــود، خاطرنشان کرد: 
عاقمند هســتیم چین همچنــان به عنوان 
شــریک بزرگ تجاری با ایران باشد و در زمینه 
سرمایه گذاری مشترک همکاری های بیشتری 
داشته باشیم. وزیر امور خارجه چین هم دراین 
دیدار دربــاره همکاری های دوجانبه تهران - 
پکــن گفت: چین همواره بــرای این موضوع 
اهمیت زیادی قایل بوده و تاش کرده است به 
رغم برخی مسائل این موضوع در اولویت رابطه 
بــا ایران قرار بگیــرد. “وانگ ائی” با بیان اینکه 
چیــن همــواره با زیاده طلبــی و تحریم های 
یکجانبه آمریکا مخالفت کرده و در عرصه بین 
المللی این مخالفت خود را نشــان داده اســت، 
افزود: فشــار حداکثری اقدامی خاف قانون و 
ضد بشــری اســت که از حمایــت بین المللی 
برخوردار نیست. وزیر امور خارجه چین از برجام 
به عنوان یک ســند چند وجهی که دســتاورد 
چنــد جانبه گرایی اســت، نام برد و گفت:باید 
دقیقاً به برجام عمل شــود و مورد استناد همه 

کشورهای دخیل در آن باشد.
وانــگ ائی با تاکید بر اینکه خروج آمریکا از 
برجــام یک اقدام خاف قواعد بین المللی بوده 
اســت، گفــت: آمریکایی  هــا در دولت جدید 

می خواهند در این سیاست تجدید نظر کنند و 
بــه برجــام برگردند وچین نیز از این اقدام آنان 
استقبال می کند. وزیر امور خارجه چین مواضع 
این کشــور را روشــن و شــفاف خواند و اظهار 
داشــت:اعتقاد داریــم حفظ برجــام، حفظ 
چندجانبه گرایــی و حفــظ قواعــد و قوانین 
بین المللی است و آمریکا  باید تحریم های اعام 
شده علیه ایران را لغو کند، به برجام برگردد و 
همچنین با تامل در اشــتباه خود، تعهد بدهد 
که در آینده چنین اقداماتی را در پیش نگیرد.

وانــگ ائی همچنین بــا بیان اینکه چین از 
امنیت و صلح و ثبات در منطقه استقبال می کند، 
حمایت کشورش را از “طرح صلح هرمز- ارائه 
شــده از سوی ایران برای برقراری صلح و ثبات 
در منطقه اعام کرد. وانگ ئی با علی لاریجانی، 
مشاور مقام معظم رهبری و نماینده ویژه ایران 
در روابط راهبردی با جمهوری خلق چین هم 
دیدار کرد. به گزارش ایسنا طرفین در این دیدار 
با گرامیداشــت پنجاهمین ســالگرد برقراری 
روابط دیپلماتیک میان ایران و چین بر بســط 
همه جانبــه روابط  مبتنی بر مشــارکت جامع 
راهبردی تاکید کردند. طرفین همچنین با ابراز 
خرسندی از نهایی شدن برنامه همکاری جامع 
میان ایران و چین و بررســی چگونگی پیشبرد 
ابعاد کان روابط سیاسی، اقتصادی و راهبردی 
بــر رایزنــی نزدیک دو کشــور بــرای ارتقای 
همکاری هــای بلند مــدت و راهبردی تاکید 
کردند. لاریجانی در این دیدار با اشاره به رویکرد 
کشــورمان در سیاســت خارجی گفت: ایران 
مســتقا در مورد روابطش با کشورها تصمیم 
می گیرد و مانند برخی کشــورها نیســت که با 

یک تلفن موضعش تغییر کند.
وزیــر خارجه چین هم در این دیدار تصریح 
کرد: روابط چین با ایران تحت تاثیر شرایط روز 
نخواهد بود، بلکه دائمی و اســتراتژیک خواهد 
بود. طرف چینی همچنین در این دیدار با اشاره 
به روابط تاریخی و دوستانه دو کشور بر اهمیت 
همکاری هــا در چارچــوب مشــارکت جامع 
راهبردی تاکید  و از نهایی شــدن برنامه جامع 
روابط راهبردی در کشور ابراز خرسندی کرد.

بیانیه امضای ســند »برنامه همکاری جامع 
ایــران و چین« خبردیگراین که بیانیه امضای 
سند “برنامه همکاری جامع فیمابین جمهوری 
 اســامی ایــران و جمهــوری خلــق چین”

منتشر شد . 
به گزارش ایســنا ، در متن این بیانیه آمده 
است :در سال 1۳۹4جمهوری اسامی ایران و 
جمهــوری خلق چین بیانیه مشــترک جامع 
راهبردی دو کشــور را صــادر و دو طرف برای 
انعقاد یک برنامه همکاری جامع توافق کردند.

بعــد از رایزنی ها و مذاکرات روز ۷ فروردین 
1400 ، محمــد جواد ظریف وزیر امور خارجه 
جمهوری اسامی ایران و وانگ یی عضو شورای 
دولتی و وزیر امور خارجه جمهوری خلق چین 
” برنامــه همکاری جامــع فیمابین جمهوری 
اســامی ایران و جمهوری خلق چین ” را در 
تهران امضا کردند. این سند ظرفیت ها و چشم 
انداز همکاری دوجانبه جمهوری اسامی ایران 
و جمهــوری خلق چین در زمینه های مختلف 
ازجمله اقتصادی ، فرهنگی و غیره را مورد بحث 
قرار داده است. معتقدیم این سند بیش از پیش 
توسعه مداوم و مشارکت جامع راهبردی ایران 
و چیــن را ترویــج خواهد کــردو برای دو ملت 

سعادت خواهد آفرید.

توضیح ظریف درباره ویژگی های سند 
ایران و چین

وزیــر امور خارجه ایران در یادداشــتی در 
اینســتاگرام هم به توضیــح برخی نکات مفاد 
برنامــه همکاری جامع ایران و چین معروف به 

سند 25 ساله پرداخت .
ظریف در مورد سند 25ساله همکاری های 
ایران و چین تاکید کرد: این سند هیچ منطقه ای 
یا حتی نقطه ای را واگذار نمی کند و هیچ حق 
انحصــاری در هیچ حــوزه ای ایجاد نمی کند.
اطمینــان دارم همه ما با همدلی و همراهی، با 
تقویت و گســترش روابــط فراگیر، متعادل و 
متناسب با جهان در دوران گذار کنونی روابط 
بین الملل، منافع ملی و توســعه پایدار کشور و 
ســربلندی ایران زمین و رفاه مردمان دلاور و 
نجیبش را تضمین خواهیم کرد. به عنوان فردی 
که 1۸ماه پیش نخســتین پیش نویس برنامه 
همکاری راهبردی 25ســاله ایران و چین را به 
همتای چینی پیشنهاد و در این مدت مذاکره 
را مدیریت کرده و نسخه نهایی را با مجوز دولت 
امضا کرده است برخی نکات در این زمینه را به 
محضرتــان تقدیــم می کنم. چکیــده برنامه 
همکاری راهبردی اهداف، اصول و ویژگی های 
برنامه همکاری راهبردی 25ساله ایران و چین 

اهداف: 
- ارتقای عملی روابط در ســطح مشــارکت 
جامــع راهبردی بر اســاس اعامیه دو رئیس 

جمهوری در بهمن 1۳۹4
- نقشــه راه و افــق بلندمــدت روابــط در 
عرصه های مختلف برای تحقق مشارکت جامع 

راهبردی و ارتقای عملی آن
- فراهم ساختن بستری مناسب برای توسعه 
همــه جانبه همکاری ها در عرصه های تجاری، 
اقتصادی، سیاســی، فرهنگی، دفاعی و امنیتی 

میان دو تمدن کهن آسیایی
اصول:

- احترام متقابل و پیگیری منافع مشــترک 
به صورت برد - برد در روابط دو جانبه، منطقه ای 

و بین المللی
-به رســمیت شناختن اشتراکات فرهنگی، 
تقویــت چندجانبــه گرایــی، حمایت از حق 
دولت ها برای برخورداری از حق حاکمیت برابر 

و بومی بودن مدل توسعه
ویژگی ها:

- اشتراک نظر دو کشور در ارتباط با بسیاری 

از مسائل منطقه ای و بین المللی به ویژه مبارزه 
با یکجانبه گرایی

- برنامه سیاســی، راهبــردی، اقتصادی و 
فرهنگی برای ترســیم چشــم انداز 25ساله 

همکاری دو کشور
سیاسی - راهبردی

- ارتقــای تبــادلات، رایزنی و همکاری در 
نهادهای منطقه ای و بین المللی

- همکاری و تقویت زیرساخت های دفاعی 
و مقابله با تروریسم

اقتصادی
- پیوند دادن ایران به زنجیره ارزش محور 

از طریق تکمیل زنجیره های مکمل داخلی
- تولید مشترک به منظور تامین بازارهای 
داخلــی دو کشــور و کشــورهای ثالــث بــا 

بهره برداری از ظرفیت های دو کشور
- همــکاری در حوزه هــای نفت، صنعت، 
معــدن و حوزه هــای مرتبط بــا انرژی )نیرو، 
انرژی هــای تجدیدپذیــر و ...( مبتنــی بــر 
دغدغه هــای توســعه ملی پایدار و زیســت 

محیطی
- مشارکت موثر ایران در ابتکار کمربند - راه

- همــکاری در زمینه های زیرســاختی، 
ارتباطی )ریلــی، جاده ای، بندری و هوایی(، 
مخابراتی، فناوری، علمی، آموزشی و بهداشتی

- تســهیل همکاری های مالــی – بانکی، 
گمرکی و مقررات زدایی

- همکاری در توســعه مناطق ویژه و آزاد 
تجاری و صنعتی از جمله در سواحل مکران

- تقویــت همکاری های غیرنفتی با تمرکز 
بر حوزه دانش بنیان

زمینــه  در  همکاری هــا  تســهیل   -
ســرمایه گذاری و تامیــن مالــی پروژه هــا و 

همکاری های اقتصادی
- تسهیل همکاری های بخش خصوصی از 

طریق رفع موانع همکاری
فرهنگی

- افزایش شناخت متقابل از طریق ارتقای 
تبــادلات مردمی، گردشــگری، رســانه ای، 
ســازمان های مردم نهاد، انجمن های دوستی 

و همکاری دانشگاهی
- ســرمایه گذاری و کمــک بــه تکمیل 
زیرساخت های لازم برای ارتقاء همکاری های 
فرهنگــی در حوزه هــای مختلف از جمله 

صنعت گردشگری 

تصورات و القائات خلاف واقع درباره 
برنامه راهبردی 2۵ساله

- این سند قرارداد و معاهده نیست.این سند 
هیچ تعهدی برای هیچیک از طرفین ایجاد نمی 
کند؛ بلکه چشم انداز روابط را ترسیم می کند.

- بر اســاس تفســیر حقوقی دولت و شورای 
عالی امنیت ملی، این سند طبق قانون اساسی 
و به دلیل ایجاد نکردن هیچگونه تعهدی نیازمند 
تصویب مجلس شــورای اســامی نیست ولی 
نســخه ای از آن برای رئیس مجلس شــورای 

اسامی ارسال شده است.
- انتشــار این ســند همچون اسناد مشابه 
نیازمنــد توافق هر دو طرف امضاکننده و عدم 
انتشــار عمومــی چنین ســندهای راهبردی 

متداول و معمول است.
- این ســند حاوی هیچ عدد و رقمی درباره 
همکاری ها اعم از اقتصادی، سیاسی، فرهنگی، 
راهبردی و یا ســرمایه گذاری و منابع مالی و 

پولی نیست.
- این ســند هیچ منطقه ای یا حتی نقطه ای 
را واگذار نمی کند و هیچ حق انحصاری در هیچ 

حوزه ای ایجاد نمی کند.
- مدیریــت، اداره و یــا بهره برداری از هیچ 

منطقه یا حوزه ای واگذار نشده است.
- اســتقرار هیچ نیروی نظامی در این ســند 
پیش بینی نشــده است و هیچ امکانی برای در 

اختیار گرفتن پایگاه وجود ندارد.
- این سند در مخالفت با هیچ طرف ثالث یا 

برای مداخله در امور هیچ کشوری نیست.
اطمینان دارم همه ما با همدلی و همراهی، 
با تقویت و گســترش روابط فراگیر، متعادل و 
متناسب با جهان در دوران گذار کنونی روابط 
بین الملل، منافع ملی و توســعه پایدار کشور و 
ســربلندی ایران زمین و رفاه مردمان دلاور و 

نجیبش را تضمین خواهیم کرد.

 پاسخ های بی پرده ظریف 
در کلاب هاوس

محمد جواد ظریف با شرکت در کاب هاوس 
به پرسش های حاضران در این اتاق پاسخ داد. 
در زمان انتشار این خبر بیش از ۸ هزار نفر در 

این اتاق حضور داشتند.
 خاصه ای از این پرســش و پاســخ در زیر 

می آید:
- اینکه می گویند چینی ها لاریجانی را برای 

تفاهم ایران و چین پیشنهاد کرده باشند، دون 
شأن کشور است و صحیح نیست.

- حضور لاریجانی در این تفاهمنامه پیشنهاد 
من بود.

- صادقانه می گویم هیچ فشــاری بر وزارت 
خارجه نبوده که این توافق را امضا کنیم.

- نگرش من این است که اصالتا باید با چین 
رابطه داشت کمااینکه اصالتا باید با غرب رابطه 

داشت.

همه چیز را انتخاباتی نبینید
- شش سال است به دنبال امضای تفاهمنامه 

با افغانستان هستیم.
- اگر سند توافق با چین سال قبل در رسانه ها 

افشا نشده بود همان موقع امضا می شد.
- ما تا چهار ماه دیگر در دولت هستیم و باید 

به کارمان تا روز آخر ادامه بدهیم.

پاسخ خرازی به ابهامات سند همکاری 
ایران و چین

رئیس شــورای راهبردی روابط خارجی هم 
درباره ســند برنامه همکاری جامع ایران و چین 
گفت: این ســند یک قراداد یا موافقتنامه نیست 
که حاوی جزئیات همکاری دو کشور در 25 سال 
آینده باشــد، بلکه یک قصدنامه و نقشه راه برای 
هدایــت همکاری های دو کشــور در زمینه های 
مختلف در طول ســال های آینده است و همان 
طــور کــه وزارت امور خارجه در گزاره برگ خود 
توضیــح داده اســت، حاوی رئــوس همکاری 
درازمــدت دو کشــور در زمینه های سیاســی، 

راهبردی، اقتصادی و فرهنگی است.
به گزارش ایســنا، ســیدکمال خرازی اظهار 
داشت: این سند براساس بند ششم بیانیه روسای 
جمهوری دو کشور که در سفر رئیس جمهوری 
چین به ایران در ســال 1۳۹4 امضا شــد، تدوین 
شده است و شورای راهبردی روابط خارجی نیز 
در ترغیب مســئولان ذیربط دو کشور در تدوین 
پیش نویس ســند و پیگیــری امضای آن نقش 

داشت. 
رئیس شــورای راهبــردی روابط خارجی در 
پاسخ به این سئوال که نقش دکتر علی لاریجانی 
در تصویب این سند چه بوده است؟ گفت: با توجه 
به اینکه دولت ها در ایران تغییر می کنند و در 25 
ســال آینده ممکن اســت گرایش های سیاسی 
مختلف دولت را در اختیار داشــته باشند، دولت 
چین که برخاسته از یک حزب حاکم و از تداوم 
و ثبات برخوردار است، تاکید داشت که نماینده ای 
از نظام نیز در این کار دخالت داشــته باشــد، لذا 
دکتر علی لاریجانی به عنوان مشاور مقام معظم 
رهبــری چنین نقشــی را ایفا کــرد تا تداوم این 
همکاری مورد تاکید قرار گیرد. خرازی همچنین 
درباره این که »چرا متن کامل این سند منتشر 
نمی شود« گفت : کشورهای دیگری نیز هستند 
که مشابه این سند را با چین امضا کرده اند و ابداً 
آن را منتشــر نمی کنند، زیرا اســناد همکاری 
راهبردی مرتبط با امنیت ملی کشورهاست و این 
یک پروتکل جا افتاده اســت که کشورها چنین 
اســنادی را منتشــر نکنند.  البته وقتی براساس 
اسناد راهبردی موافقتنامه یا قراردادهایی در هر 
یک از زمینه های مندرج سند راهبردی بین دو 
کشور منعقد می شود، طبعاً باید در مجلسین آن 
دو کشــور به تصویب برســد و نتیجتاً متن آن 
 موافقتنامه هــا بــرای اطــاع عموم منتشــر 

خواهد شد.

امضای سند جامع همکاری های 25 ساله ایران و چین



کاهش٣٣درصدیبارشها
درنیمهاولسالآبی

وزیر نیرو گفت: در شــش ماهه اول ســال آبی نسبت به 
متوسط درازمدت، میزان بارندگی ۳۳ درصد کاهش داشته 
است. به گزارش خبرنگار خبرگزاری صدا و سیما؛ اردکانیان 
در حاشــیه جلســه هیئت دولت افزود: پیش بینی شده که 
در فصل بهار امسال هم، بارش ها به نسبت متوسط درازمدت 
بیش از 40 درصد کاهش داشته باشد. وی با اشاره به اینکه 
سال آبی 1400-1۳۹۹ از اوایل مهر پارسال تا پایان شهریور 
امســال است اضافه کرد: یک سال است که نسبت متوسط 
بلندمــدت بارش ها کاهش داشــته به طوری که اگر بارش 
طبیعی در طول 12 ماه را در مجموع 250 میلی متر فرض 
کنیم، امسال این مقدار حدود 1۷0 تا 1۸0 میلی متر کاهش 
داشــته اســت. اردکانیان ادامه داد: خوشبختانه با اطاع از 
وضعیت کاهش بارندگی ها، برداشت ها از مخازن سد ها به 
صورت دقیق انجام شد، به شکلی که در حال حاضر حجم 
آب موجود در مخازن سد های کشور نسبت به پارسال فقط 
10 درصد کمتر است و این نشان می دهد که در سال جاری 
با رعایت و صرفه جویی مردم در بخش کشاورزی و مصارف 

خانگی، تابستان را با آرامی پشت سر خواهیم گذاشت.
وزیر نیرو در بخش دیگری از سخنان خود به مصوبه سه 
سال پیش دولت مبنی بر افزایش هفت درصدی تعرفه آب 
و برق در ابتدای اردیبهشت هر سال اشاره و اضافه کرد: سال 
گذشته دولت مصوبه ای داشت که این مصوبه با عنوان “برق 
امید” از اوایل آبان و “آب امید” از اوایل دیماه اجرایی شد.

اقای اردکانیان افزود: بر اســاس این مصوبه، دولت برای 
افــراد کــم مصرف تخفیــف 100 درصدی در نظر گرفت و 
کسانی که تا یک سوم الگوی مصرف هستند، هم آب و هم 

برق آن ها شامل تخفیف 100 درصدی می شود.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به آغاز 
پویش “هر هفته الف ب ایران” از ســه شــنبه 1۷ فروردین 
گفت: در اولین هفته بیش از ۳ هزار میلیارد تومان پروژه های 
صنعت برق سراسر کشور در شش منطقه شامل پست های 
برق، خطوط انتقال و شبکه های مختلف توزیع افتتاح خواهد 
شد. اقای اردکانیان اضافه کرد: فعالیت های این طرح تا پایان 
سال ادامه خواهد داشت، اما به طور مشخص تا پایان فعالیت 
دولت دوازدهم تعداد پنج سد مخزنی، سه تصفیه خانه آب، 
پنج تصفیه خانه فاضاب، 10 هزار هکتار شبکه های اصلی 
آبیاری زهکشــی، آبرســانی به بیش از 200 هزار هموطن 
روســتایی به شــکل پایدار افتتاح خواهد شد و سه نیروگاه 
حرارتی و هفت نیروگاه تجدید پذیر با ظرفیت حدود 500 

مگاوات به بهره برداری خواهد رسید.
افزایش 7 درصدی تعرفه آب و برق در سال جاری

وزیــر نیــرو، از افزایــش ۷ درصدی نرخ برق و آب بر 
اساس مصوبه ۳ سال گذشته دولت خبر داد.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت نیرو
وی در حاشیه نشست هیئت دولت در پاسخ به این 
پرســش که آیا امســال نرخ آب و برق افزایش خواهد 
یافت، اظهار داشت: سه سال پیش دولت در یک تصویب 
نامــه افزایــش ۷ درصدی هر ســاله قیمت آب و برق را 
اباغ کرد، بر اســاس این تصویب نامه امســال نیز مانند 
سال های گذشته ۷ درصد به نرخ آب و برق اضافه خواهد 
شد.وزیر نیرو با اشاره به مصوبه دیگر دولت در این حوزه 
بیان داشــت: در اوایل آبان، دولت تصمیم گرفت برای 
مشــترکان کم مصرف در قالب طرحی با نام برق امید و 
آب امید 100 درصد تخفیف اعمال کند،بر اساس این 
طرح، کســانی که امســال یک سوم الگوی مصرف آب و 
برق اســتفاده کنند از تخفیف 100 درصدی برخوردار 
خواهند شــد. وی در پاسخ پرســش دیگر خبرنگاران 
درباره شــرایط آبی کشور با توجه به کاهش بارندگی ها 
اظهار کرد: در ۶ ماهه ابتدای ســال آبی شــاهد کاهش 
۳۳ تا ۳4 درصدی بارندگی نسبت به متوسط درازمدت 
بودیم. همچنین پیش بینی شده است که فصل بهار نیز 
کاهش 40 درصدی بارندگی نسبت به متوسط درازمدت 
را داشته باشیم. وزیر نیرو ادامه داد: این به این معناست 
که در ســال آبی پیــش رو کاهش ذخایر آبی داریم که 

باید برای آن برنامه ریزی شود.
اردکانیان تاکید کرد: ما به اطاع از این موضوع سعی 
کردیم برداشت خود را از سد ها کاهش دهیم به نحوی 
که اکنون تنها 10 درصد کمتر از سال های قبل از ذخایر 
سد ها کاسته شده است. وی کشاورزان و مردم را خطاب 
قــرار داد و گفت: بخش کشــاورزی یکی از بخش های 
پرمصرف آبی اســت کــه از آن ها می خواهیم با رعایت 
الگوی کشت میزان مصرف آب را به حداقل برسانند و 
همچنین مردم نیز همراه با رعایت ماحظات بهداشتی، 
میزان مصرف آب را تا حد امکان کاهش دهند تا شاهد 

تابستانی آرامی باشیم.
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 بهره برداری بزرگترین پالایشگاه گازی خاورمیانه
 با دستور رییس جمهوری در بهبهان

رئیسحوضهآبریز
رودخانهزایندهرود
منصوبشد

تهیهسندرفعموانعتولیددرصنعتنفت

وزیر نفت از تهیه ســندی به منظور رفع موانع تولید در 
وزارت نفت خبر داد و افزود: در سال ۹۹ با وجود آنکه سال 
بسیار سختی بود، ظرفیت تولید محصولات پتروشیمی 25 
میلیون تن افزایش یافت و تولید گاز کشور به هزار میلیون 

متر مکعب رسید.
 وزیر نفت در حاشیه پانزدهمین نشست تولیدکنندگان 
عضو و غیر عضو اوپک در جمع خبرنگاران درباره اینکه شعار 
ســال 1400 »تولید، پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها« چقدر 
می تواند برای صنعت نفت راهگشــا باشــد، گفت: در هفته 
جاری نشست و پیش نشست هایی در سطح کارشناسی و 
معاونت ها به منظور تهیه سندی جهت اقدام برای رفع موانع 
تولید برگزار کردیم. هفته آینده نشســتی در ســطح وزیر و 
معاونان وزیر برای نهایی کردن و اباغ این ســند خواهیم 
داشــت. بیژن زنگنه با بیان اینکه باید از فرصت ایجاد شــده 
برای رفع موانع تولید استفاده کنیم، تصریح کرد: منتها باید 
بــه ایــن نکته توجه کنید رفع همــه موانع تولید در اختیار 
وزارت نفت نیســت و دیگر اعضای دولت، مجلس شــورای 
اسامی و قوه قضائیه هم در این موضوع سهیم هستند؛ اما 
ما بیشتر می خواهیم روی مواردی تمرکز کنیم که اقدام های 
آن در اختیار وزارت نفت است تا بتوانیم از افزایش تولید و 

رفع موانع تولید در سال 1400 پشتیبانی کنیم.
وی با بســیار ســخت توصیف کردن سال 1۳۹۹ عنوان 
کرد: البته موفقیت های ارزشمندی هم در این سال داشتیم. 
سال ۹۹، سال درخشانی در صنعت نفت بود، به عنوان نمونه 
ظرفیت تولید سالانه صنعت پتروشیمی ایران 25 میلیون 
تــن افزایــش یافت و تولید گاز خام کشــور به هزار میلیون 

مترمکعب رسید.

سهم2۸درصدیفولادمبارکهدرپروژه
انتقالآبخلیجفارسبهاصفهان

معاون توسعه شرکت فولاد مبارکه گفت: حجم سرمایه 
گذاری پروژه انتقال آب خلیجفارس به اصفهان ۳5۳ هزار 
میلیارد ریال است که شرکت فولاد مبارکه با سهم 2۸.5۸ 
درصدی دو برابر حجم ســهام دیگر بهره برداران این پروژه 

را به خود اختصاص داده است.
احمد سعید بخش در گفتوگو با خبرنگار ایراسین با اشاره 
به آغاز عملیات اجرایی انتقال آب خلیج فارس به اصفهان 
اظهار داشــت: استان اصفهان یکی از بزرگترین قطب های 
صنعتی کشور است و با توجه به اقلیم خشک فات مرکزی 
و کمبود آب، نیاز اســت که با تعریف پروژهای عظیم، آب 
پایدار صنایع تأمین شــود. وی افزود: شــرکت تأمین آب 
اصفهان صفه با سهامداری شرکت فولاد مبارکه، پالایشگاه 
اصفهان، ذوب آهن، اتاق بازرگانی، ســازمان همیاری های 
شــهرداری و شــهرداری کانشهر اصفهان درصدد برآمد تا 
شرایط انتقال آب خلیج فارس به اصفهان را در بازه 5 ساله 
فراهم کند.معاون توسعه شرکت فولاد مبارکه تصریح کرد: 
بــا اجرای انتقال آب خلیــج فارس به اصفهان بالغ بر 200 
میلیون مترمکعب در سال آب برای مصارف صنعتی در نظر 
گرفته شــده اســت. وی افزود: طول خط انتقال آب خلیج 
فارس به اصفهان ۹10 کیلومتر است و این مسیر از استان 
هــای هرمــزگان، کرمان، یزد و اصفهــان عبور می کند تا 
درنهایــت به آبگیر چم آســمان برســد. ســعیدبخش به 
اشــتغالزایی بالغ بر 14 هزارنفری در طول ســاخت تا بهره 
برداری از خط انتقال آب خلیج فارس به اصفهان هم اشاره 
کرد و افزود: حجم ســرمایه گذاری این ابرپروژه ۳5۳ هزار 
میلیارد ریال است که شرکت فولاد مبارکه با سهم 2۸.5۸ 
درصد دو برابر حجم ســهام دیگر بهره برداران این پروژه را 
به خود اختصاص داده اســت. شــایان ذکر است با راهبری 
وزارت صمت و ســرمایه گذاری شرکت های بزرگ معدنی 
ازجملــه فولاد مبارکه عملیات اجرایی آیین بهره برداری و 
شروع عملیات اجرایی طرح انتقال آب خلیج فارس و دریای 
عمان به اســتانهای شــرقی و مرکزی کشور توسط رئیس 
جمهور آغاز خواهد شد. این ابرَپروژه، با بهره مندی از توان 
متخصصان داخلی و همچنین ظرفیت های بخش خصوصی 
توانمند، در زمان تحریم به اجرا درخواهد آمد و این موضوع 
باعث شــده تا از آن به عنوان یکی از بزرگترین پروژه های 

بعد از انقاب اسامی نام برده شود.

بیدبلنــد خلیــج  گازی  پالایشــگاه 
فارس)خوزســتان( به عنــوان بزرگترین 
پالایشــگاه قطب گازی خاورمیانه و غرب 
آســیا روز دوم بهمن ماه سال ۹۹ با دستور 

رییس جمهوری به بهره برداری رسید.
محمود امین نژاد مدیرعامل پالایشگاه 
گازی بیدبلنــد دراین خصوص گفت: این 
پالایشــگاه نماد قدرت ایران و متخصصان 
ایرانی است که در مدت ۳۶ ماه و با حمایت 

قاطع دولت به بهره برداری رسید.
وی افزود: برای احداث این پالایشــگاه 
بزرگ بیش از ســه میلیارد و 400 میلیون 
دلار ســرمایه گذاری شده که 2.۳ میلیارد 
دلار آن از محــل صندوق ملی ارزی تامین 
شده و قادر است تمامی گازهای همراه نفت 
ایــران را جمــع آوری و تبدیل به گاز مفید 
کنــد. مدیر عامل پالایشــگاه گاز بیدبلند 
خوزستان بیان کرد: این پالایشگاه قادر است 
تمامی گازهای همراه با اســتخراج نفت در 
سه استان خوزستان، کهگیلویه وبویر احمد 
و بوشــهر را جمع آوری نماید. برای احداث 
ایــن شــرکت بیش از یک هــزار کیلومتر 
خطوط لوله خوراک و انتقال احداث شــده 
اســت و در حال حاضر ســومین پروژه برتر 

دنیا در نوع خود محسوب می شود.
وی افــزود: در طول ســاخت این پروژه 
هیچگونه حادثه منجر به فوت نداشــته ایم 
که این موضوع در تاریخ صنعت نفت ایران 
از ابتدا تاکنون بی سابقه بوده است. در طول 
۳۶ ماه گذشته که مدت زمان اجرای طرح 
بوده است 15  هزار نفر مشغول به کار بوده 
و در زمان بهره برداری از طرح بیش از یک 
هزار و 100 نفر در این پالایشــگاه مشغول 

به کار خواهند شد.
مدیر عامل شرکت پالایشگاه گازبیدبلند 

میزان حجم تولید گاز در این شــرکت را 2 
میلیــارد فوت مکعــب در روز عنوان کرد و 
گفــت: در فاز اول این طرح تمامی گازهای 
خام همراه با استخراج نفت در شرق کارون 
که به نام فلرهای نفتی در فضا رها می شوند 
جمــع آوری و تبدیــل بــه گازهای مفید 
خواهند شد که این موضوع عاوه بر کسب 
درآمد برای کشــور به پاک شــدن محیط 

زیست از فلرهای نفتی منجر خواهد شد.
وی افزود: در فاز دوم نیز تمامی فلرهای 
نفتــی غرب کارون جمــع آوری و در این 
پالایشــگاه فرآوری و به محصولات گازی 
مفیــد تبدیل می شــوند و به بازار مصرف 
عرضــه خواهند شــد. در این پالایشــگاه 
گازهــای متــان)گاز خانگــی(، اتان)گاز 
مخصوص صنایع پتروشیمی( و 2 محصول 
صادراتی بوتان و پروبان و نیز گازهای پنتان 
که مخصوص صنایع بزرگ اســت تولید و 

عرضه خواهند شد.
مدیرعامل شرکت پالایشگاه گاز بیدبلند 
ساخت این پالایشگاه را یک موفقیت بزرگ 
و نماد اقتدار جمهوری اسامی ایران دانست 
و گفت: این پالایشــگاه در حالی آماده بهره 

برداری شد که آمریکا سخت ترین تحریمها 
را بر علیه نظام مقدس جمهوری اســامی  
وصنعت نفت به کار گرفت اما این تحریمها 
نتوانســت مانع توسعه و پیشرفت فرزندان 

ایران اسامی شود.
وی افزود: متخصصان صنعت نفت و گاز 
ایران اســامی با تاش شــبانه روزی این 
پالایشــگاه را آمــاده بهره برداری کردند تا 
جهان  به احترام آنان در مقابل این کار خارق 
العاده تعظیم کند؛ تمامی طراحی و ساخت 
این ابرپروژه توسط متخصصان ایرانی انجام 
و ۶5 درصد تجهیزات آن نیز در داخل کشور 

تامین شده است. 
تاکید وزیر نفت بر تکمیل پروژه های 
پایین دست پالایشگاه بیدبلند بهبهان

بیژن نامدار زنگنه وزیر نفت بر ضرورت 
تکمیل پروژه های پایین دســت پالایشگاه 
بیدبلنــد خلیج فارس تاکید کرد و گفت: از 
جمله پروژه های پایین دســت پیش بینی 
شده در این محل، احداث واحد 400 هزار 
تنی P.D.H و پالایشــگاه کوچک بنزین با 

ظرفیت 15 هزار بشکه در روز است.
وی در حاشــیه بازدید از پالایشگاه گاز 

بیدبلنــد خلیج فارس افــزود: عاوه بر این 
به منظور تامین خوراک 2 واحد پلی اتیلن 
یک پروژه اولفین با ظرفیت یک میلیون تن 

احداث خواهد شد.
وزیر نفت از قطع گاز سوزی فلرهای نفتی 
تا سال 1401 خبر داد و بیان  داشت: به این 
منظــور تاش های جدی صورت گرفته که 
 NGL۳۱۰۰ و NGL۳۲۰۰ جمــع آوری
گازهای منطقه خــارک از تصمیمات این 

وزارتخانه است.
وی افزود: طرح پالایشگاه  بیدبلند خلیج 
فــارس از لحــاظ حجم ســرمایه گذاری، 
پیچیدگی فرآیند، ظرفیت فرآیند و ورودی 
و خروجــی آن  بــرای جمع آوری گازهای 
همراه نفت یک طرح بی نظیر است و  البته 
در کان این طرح، توسعه منطقه ای نیز در 

نظر گرفته شده است.
زنگنه گفت: این یک طرح مادر است که 
فرزندان برومندی در پایین دســت آن هم 
وجود دارد و  این طرح خوراک پتروشیمی 
بنــدر امام و خوراک اولفیــن و پلی اتیلن 
پتروشیمی گچساران را تامین می کند که 
بیش از یک میلیون اتان از این پالایشــگاه 

به گچساران منتقل می شود.
وی افــزود: همچنین در ادامه این طرح 
2 طرح دیگر شــامل یک مینی پالایشگاه 
برای تولید بنزین با ظرفیت 15 هزار بشکه 
در روز با خوراک پنتان پاست در این منطقه  

احداث می شود.
وزیر نفت اظهارداشــت: با کامل شــدن 
ظرفیت پالایشــگاه گازی بیدبلند  ۳.5 تن 
اتــان، بوتان، پروپــان و پنتان پاس تولید 
خواهد شــد و علاوه بر آن گاز متان هم در 
بید بلند تولید و به عنوان گاز شیرین به خط 

سراسری تزریق می شود.
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معاون آب و آبفای وزیر نیرو و مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب ایران در حکمی “هوشنگ ملایی” را به عنوان رئیس حوضه آبریز رودخانه زاینده رود منصوب کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت نیرو )پاون(، در حکم انتصاب “هوشنگ ملایی” آمده است: نظر به مراتب تعهد، شایستگی و تجارب ارزشمند جنابعالی در چارچوب 
برنامه های ابلاغی وزیر نیرو در خصوص اعمال فرایند شایسته گزینی به عنوان معیار اصلی انتخاب و انتصاب، به موجب این حکم برای مدت دو سال به عنوان رئیس حوضه 

آبریز رودخانه زاینده رود منصوب می شوید.
پیش از این، هوشنگ ملایی مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان بود که با حکم تقی زاده خامسی، “جمشید عیدانی” به عنوان سرپرست این شرکت معرفی شد.

معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا و مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب ایران، پیشتر نیز “غزال جعفری” را به عنوان رئیس حوضه آبریز اترک و حوضه های شمالی، “شاهپور 
رجایی” را به عنوان رئیس حوضه آبریز رودخانه کرخه و مرزی غرب، “مهرزاد احسانی” را به عنوان رئیس حوضه رودخانه زهره، جراحی و حوضه های جنوبی، “مسعود میرمحمد 

صادقی” را به سمت رئیس حوضه آبریز رودخانه سفیدرود بزرگ و “احمد قندهاری” را به عنوان رئیس حوضه آبریز رودخانه ارس منصوب کرده است.

جهش 3 درصدی قیمت نفت پس از تصمیم اوپک پلاس
قیمــت نفت خــام پس از اینکه اعضای اوپک پاس 
در انتهــای اجاس خود تصمیم گرفتند کاهش تولید 
کنونــی خــود را به تدریج کمتر کنند، بیش از ۳ درصد 

جهش کرد.
به گزارش مهر به نقل از سی ان بی ســی، قیمت نفت 
خام پس از اینکه اعضای اوپک پاس در انتهای اجاس 
خــود تصمیم گرفتند کاهــش تولید کنونی خود را به 

تدریج کمتر کنند، بیش از ۳ درصد جهش کرد.
تا ســاعت 12:۳۳ ظهر جمعه به وقت تهران، قیمت 
پیش خریــد هر بشــکه نفــت خام برنــت، بنچ مارک 
بین المللــی نفت، ۳.04 درصد جهش کرد و به ۶4.۶5 

دلار بازگشت.
قیمت پیش خرید هر بشــکه نفت خام نیمه سنگین 
غرب تگزاس آمریکا، دابلیوتی آی، ۳.52 درصد جهش 

کرد و به ۶1.24 دلار رسید.
اعضای اوپک پاس در پایان جلسه پنج شنبه شب 
خود که با هدف تعیین سیاســت گذاری نفتی آنها در 

آینده برگزار می شــد به این نتیجه رســیدند که از ماه 
می به تدریج از میزان کاهش تولید خود بکاهند.

در حال حاضر اعضای اوپک پاس روی هم رفته ۷ 
میلیــون بشــکه در روز کمتر نفــت تولید می کنند و 

عربســتان سعودی هم 1 میلیون بشکه در روز دیگر به 
صورت داوطلبانه از تولید خود کاسته است.

البته رویترز در باره تصمیم اوپک پاس نوشت: این 
گــروه علی رغــم آنکه تصمیم گرفته بین ماه های می تا 
جولای 1.1 میلیون بشــکه در روز به عرضه نفت خود 
بــه بــازار جهانی اضافه کنــد، اما هنوز عرضه نفت را به 

میزان قابل توجهی پایین نگه داشته است.
شــکل گیری موج های جدید شیوع کرونا در جهان 
البته چشــم انداز تقاضا را تا حدودی مخدوش کرده و 
از ســوی دیگر اعمال محدودیت های شــدید و حتی 
قرنطینه های سراســری در برخی کشــورهای اروپایی 
به خصوص فرانســه نیز می تواند تأثیر منفی بر تقاضای 

نفت در بازار بگذارد.
طی روزهای گذشته هم بازار تقریبا همین انتظار را 
از خروجی نشســت اوپک پاســی ها داشت و این نگاه 
باعث شــده بود تا شــاهد افزایش نسبی قیمت نفت در 

بازار جهانی در جلسات معاماتی اخیر باشیم.

شــرکت ملــی نفت ایــران: صمد 
آذرپیک، مدیر اجرایی گستره 1 قطعه 
1 خــط لولــه انتقال نفــت از گوره به 
جاسک با اعام خبر تکمیل لوله گذاری 
گفــت: عملیــات جوشــکاری در این 
گســتره به طور کامل پایان یافته است 
و 1100 متــر باقی مانــده از عملیات 
لوله گــذاری این خط لوله در گســتره 

کنونی پایان یافت.
 وی با بیان اینکه گستره 1 قطعه 1 
بــه طول 14۸ کیلومتــر از تلمبه خانه 
شــماره 1 در شهرســتان گناوه و در 5 
کیلومتــری تلمبه خانــه گــوره آغاز 
می شــود و در شهرستان بنگستان در 
نزدیکی شــهر اهــرم در محل احداث 
تلمبه خانه شــماره 2 خاتمه می یابد، از 
مشقات اجرای این طرح گفت و توضیح 
داد: بــا توجه به رویارویی با باران های 
سیل آســا در فصل زمســتان پارسال، 
به ویژه سیل برازجان در استان بوشهر، 
باوجود باتاقی شــدن مسیر و سختی 
عملیــات اجرایی، بــا تاش بی وقفه و 
شــبانه روزی همــه ارکان این پروژه و 

همچنین بسیج همه امکانات، وقفه ای 
در اجــرای پروژه ایجاد نشــد و طبق 

برنامه حرکت کردیم.
مدیر اجرایی گستره 1 قطعه 1 خط 
لوله انتقال نفت از گوره به جاســک با 
اشــاره به اینکه این گســتره از مناطق 
شهری و روستایی و گذرگاه های نفتی 
متعــددی عبور می کنــد، اعام کرد: 
یکی از ســختی های اجرای این پروژه، 
لوله گذاری در مناطقی بود که خطوط 
انتقال و شریان های حیاتی انتقال نفت 
و گاز گشــور در آن جا قرار داشــت؛ به 
انضمــام این کــه بایــد از اتوبان ها و 
جاده هــای زیادی عبــور می کردیم و 
رودخانه هــای ســخت گذری را برای 
عملیــات لوله گــذاری پشــت ســر 

می گذاشتیم.
آذرپیک با تاکید بر اهمیت همه این 
پــروژه در زمان تعیین شــده افزود: از 
لحاظ اجرایی هیچ گســتره ای به اندازه 
ایــن گســتره با خطــوط لوله موجود، 
جاده، رودخانه تقاطع نداشــته و عبور 
خــط لوله از چنیــن مناطقی به دلیل 

مشــکات خاص خود و هماهنگی های 
لازم با ارگان هــای مربوطه زمانبر بود 
کــه با همت همه ارکان طرح، عملیات 
اجرایی با موفقیت به ســرانجام رسیده 

است.
وی بــا تاکیــد بر این کــه عملیات 
راه اندازی و تزریق نفت از این گســتره 
آغــاز می شــود، حرکــت روی برنامه 
زمان بنــدی را حیاتــی خواند و افزود: 
بــرای اینکه بتوانیــم به موقع خط لوله 
را تکمیــل کنیــم و تحویل دهیم حتی 
در لحظه ســال نو و ایام نوروز نیز کار 
را متوقــف نکردیــم و افــراد در 2 تا ۳ 

نوبت کاری مشغول بودند. براساس این 
گزارش، طرح انتقال نفت خام گوره به 
جاســک، طرحی ملی و راهبردی است 
که با حمایت دولت و راهبری شــرکت 
ملی نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت 
انتقال یک میلیون بشــکه نفت خام در 
روز، ذخیره ســازی و صــادرات آن از 
طریــق پایانه جدید جاســک، تضمین 
خــام،  نفــت  صــادرات  اســتمرار 
تمرکززدایــی از پایانه های صادراتی و 
متنوع ســازی آن و توســعه پایــدار و 
اشــتغال زایی در ســواحل مکران اجرا 

می شود.

تکمیل لوله گذاری مرحله اول طرح انتقال نفت گوره-جاسک
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صندوق بین المللی پول گزارش داد: سهم دلار از حساب ذخیره ارزی کشورها به کمترین میزان در 25 سال گذشته رسیده است. به گزارش خبرگزاری فارس به نقل از رویتزر، 
صندوق بین الملل پول دیروز گزارش داد که در سه ماهه پایانی سال گذشته سهم دلار از حساب ذخیره ارزی کشورها به کمترین میزان خود از سال 1۹۹5 تاکنون رسیده است. 
در واقع بانک های مرکزی کشورها در بعضی موارد برای تقویت ارزش پول ملی خود و یا برای پرداخت تعهدات دست به ذخیره سازی ارزهای مرجع بین المللی می زنند. در 
سه ماهه پایانی سال گذشته سهم دلار از حساب ذخیره ارزی کشورها به 5۹ درصد رسیده که از سال 1۹۹5 به بعد بی سابقه بوده است. در سال 1۹۹5 سهم دلار از حساب 
ذخیره ارزی بانک های مرکزی کشورهای جهان 58 درصد بود. در سه ماهه سوم سال 2۰2۰ نیز این رقم ۶۰.5 درصد بوده است. علی رغم این کاهش البته دلار همچنان بیشترین 
سهم را در میان ارزهای موجود در حساب ذخیره بانک های مرکزی کشورهای جهان دارد.بیشترین سهم دلار از حساب ذخیره ارزی کشورها مربوط به سال 2۰۰1 با رقم 7۳ 
درصد بوده است. سهم یورو نیز از این حساب ذخیره ارزی کشورها در سه ماهه پایانی سال گذشته 21.2 درصد بوده است که بالاترین میزان از سال 2۰14 تا کنون به شمار 

می رود. در واقع در حال حاضر طلا، یورو و یوآن چین از جمله دارایی هایی هستند که بیشترین سهم را پس از دلار در حساب ذخیره ارزی کشورهای جهان دارند.

واگذاریسهامبانکسینادر۱۴۰۰

در ســال 1400 موضوع واگذاری ســهام بانک سینا از 
طریق تعامل با بانک مرکزی و بر اســاس قانون عملیاتی 
خواهد شد. پرویز فتاح، رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره به 
موضوع واگذاری ســهام بانک سینا گفت: این بانک مشاور  
امین بنیاد مستضعفان در امور بانکی است و آمادگی کامل 
برای توســعه فعالیت های بانک به ویژه در حوزه بین الملل 

نیز وجود دارد.
وی در دیدار با مدیران بانک سینا تاکید کرد: نگاه ما به 
بانک ســینا به عنوان بانکی همراه و فعال در جهت تحقق 
اهداف و ماموریت های میهن اســامی و بنیاد مستضعفان 
اســت و انتظار داریم با ارائه برنامه کامل و مدون در زمینه 
قرض الحســنه شاهد درخشــش این بانک در سال 1400 

باشیم.

 در ادامــه  ســید ضیاء ایمانی، مدیرعامل بانک ســینا 
خاطرنشان کرد: تنوع و توسعه خدمات بانک در جهت ارائه 
خدمات قرض الحسنه از جمله راهبرد های اساسی بانک در 
سال 1400 است و  امیدواریم با تدوین برنامه های جامع و 
کامل، بتوانیم گامی موثر در جهت ترویج فرهنگ بانکداری 
اســامی و رفع محرومیت و توسعه فرهنگ قرض الحسنه 
برداریم. وی اظهار کرد: بانک سینا طی سال گذشته اقدامات 
متعــددی را در زمینه مســوولیت های اجتماعی به انجام 
رساند که اهدای 51 دستگاه آمبولانس به وزارت بهداشت 
و مراکز بهداشت مناطق روستایی کم برخوردار، کمک 50 
میلیارد ریالی به مددجویان کمیته امداد حضرت امام )ره( 
در ۷ استان پیشتاز شیوع کرونا و اهدای ۹50 دستگاه تبلت 
به دانش آموزان تحت پوشــش کمیته امداد حضرت امام 
)ره( و سازمان بهزیستی به مبلغ ۳0 میلیارد ریال که به دلیل 
شیوع کرونا امکان حضور در مدرسه را ندارند و از امکانات 
آموزشی نیز محروم هستند از جمله مهم ترین این اقدامات 
اســت.وی در ادامه به تاش جهت ســودآوری بانک اشاره 
کرد و گفت: ســود خالص بانک در ســال ۹۹ نسبت به سال 
قبل از رشــد 154 درصدی برخوردار شــده و مانده منابع 
بانــک نیــز در بهمن  ۹۹ بیش از 40 درصد رشــد داشــته 
همچنین مانده تسهیات نیز رشدی بیش 45 از درصد را 

نشان می دهد.

پنجنکتهپیراموناجرایقانونتوسط
بانکمرکزی

معاون حقوقی و امور مجلس بانک مرکزی پنج نکته را 
دربــاره توصیه برخی کارشناســان به عدم اجرای تکالیف 

بودجه ای توسط بانک مرکزی مطرح کرد.
به گــزارش ایبنا، سیدامیرحســین طیبی فرد، معاون 
حقوقــی و امــور مجلس بانک مرکــزی اظهار کرد: در علم 
حقــوق، عنوانی به نام »قانــون مادر« نداریم بلکه از آن به 
عنوان »قانون خاص« یاد می شــود که مقابل »قانون عام« 
اســت و اعتبار تمام قوانین، به جای قانون خاص، با قانون 
اساســی سنجیده می شود و وقتی شورای محترم نگهبان، 
قانون مصوب مجلس را مخالف قانون اساسی و شرع اعام 
نکرد، قانون لازم الاجراست و نمی توان با استناد به استقال 
شخصیت حقوقی، از اجرای قانون استنکاف کرد.وی گفت: 
می گویند قوانین دیگر نمی تواند ناقض قانون مادر )بخوانیم 
قانون خاص( باشد. ولی بارها دیده شده که قوانین مصوب 
)اعم از بودجه ای و برنامه ای و ســایر قوانین عادی( مخالف 
قانون پولی و بانکی بوده و در صورت استنکاف روسای کل، 
دیوان محاسبات )که هم نقش ضابط را دارد و هم بازپرس 
و هم قاضی بدوی و هم قاضی تجدیدنظر و هم مجری رای 
صادره( برای اشــخاص مستنکف، رای محکومیت صادر و 
اجرا کرده اند و اســتناد به قانون پولی و بانکی کشــور، موثر 
واقع نشده است.طیبی فر افزود: اساسا اینکه بانک مرکزی 
شخصیت حقوقی مستقل دارد، در ادبیات و فرهنگ حقوقی 
و قانونگذاری کشــور به معنای خودمختاری و جواز عدم 
اجرای قانون شــناخته نشــده، خصوصا زمانی که در متن 
قانون به دستگاه های مستلزم ذکر یا تصریح نام تصریح شده 
باشــد و بدتر زمانی اســت که در متن قانون، صراحتا بانک 
مرکزی مکلف یا موظف به انجام امری شده باشد. بنابراین، 
در عین اعتبار و اجرای قانون مادر )بخوانیم خاص(، قانون 
عــادی موخر را هم اجــرا کرده اند. با توضیحاتی که عرض 
کردم، خواســتم ثابت کنم هیچ یک از دستورات، سیاسی 

نبوده و بلکه احکام قانونگذار بوده است.

خبر

 دکتربهزاد شیری مدیرعامل پست بانک ایران در مراسم 
دیدار نوروزی که با حضور آناین مدیران شــعب اســتانها به 
صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد اظهار داشت: در سال 1400 
توســعه اقتصاد دیجیتال و بانکداری الکترونیکی در مناطق 

کمتر توسعه یافته در اولویت برنامه ها است.
 به گزارش روابط عمومی پســت بانک ایران: دکترشــیری 
ضمن تبریک سال جدید به کارکنان، کارگزاران، بازنشستگان، 
ذینفعان و سهامداران بانک اظهار داشت: سال گذشته سالی 
بود که ما توانســتیم تمام شــاخص های هدفگذاری شده را 
محقــق کنیــم و حتی در برخی شــاخص هــا نیز با عملکرد 
مناسبتری از اهداف پیش بینی شده حرکت نمودیم. شیری 
تصریح کرد: در سال 1400که از طرف مقام معظم رهبری به 
سال “تولید؛ پشتیبانی ها، مانع زدایی ها” نام گذاری شده، با 
تاش همکاران ســاعی و کارآمد در پرتو زیرساخت هایی که 
طی دو سال گذشته انجام شده است، پست بانک ایران با نگاه 
بلندمدت در راستای پشتیبانی و رفع موانع تولید گام برداشت 
و اثربخشــی بیشــتری در حمایت از بخش روستایی کشور و 
تامین مالی بنگاه های اقتصادی مولدبخش فناوری اطاعات 
و ارتباطات خواهد داشــت. وی افزود: سال 1۳۹۹ تنها سالی 
اســت از نظر منابع و مصارف به رشــد ۳رقمی دست یافتیم و 
به یک موفقیت بی نظیر در صنعت بانکداری در تاریخ پست 
بانک ایران رسیدیم. همچنین تعداد تسهیات بانک در راستای 
اهداف بانکداری خرد رشد قابل توجهی داشته است و ترکیب 
دارایــی هــا و بدهی ها نیز به گونه ای تغییر کرده که کیفیت 
دارایی ها و بدهی ها بهبود یافته اســت. شــیری درخصوص 
توســعه بانکداری الکترونیکی در مناطق کم برخودار و کمتر 
توسعه یافته افزود: سهم سامانه های فروش این بانک از صنعت 
بانکی حدود 1/۸ درصد می باشــد که بیش از 50درصد آن 
ســودده بوده اســت. همچنین سهم پست بانک ایران از بازار 
دستگاه های خودپرداز حدود 5درصد بوده که تراکنش های 
آن با رشد 4۶درصدی همراه بوده است که این مهم باید تدوام 
یابد. مدیرعامل بانک تصریح کرد: در سال 1400 انتظار می 
رود بــا اجرای برنامه هــای بانکداری الکترونیکی، در جایگاه 
بهتری قرار بگیریم و با تاش مضاعف به چشم اندازهای این 
بانک دست یابیم. شیری در ادامه گفت: تمام واحدهای ستادی 
و عملیاتی در سال 1۳۹۹ تاش های مضاعفی داشتند و فضا 
را برای تحقق اهداف مورد نظر فراهم کردند که بی تردید این 
همدلی و تاش در ســال جدید نیز اســتمرار خواهد یافت. 
مدیرعامل افزود: ســال 1۳۹۹ ســال باجه ها در پست بانک 
ایران نامگذاری شده بود که ریل گذاری های مناسب در این 
راســتا انجام شــده و فضا برای توسعه بانکداری خرد و فراگیر 
مالی فراهم شده و باید تداوم داشته باشد. وی در پایان عنوان 
کــرد: لازم مــی دانم از زحمات و خدمات شایســته یکایک 
همکاران صدیق و همراه در سال گذشته که در تمامی شاخص 
های بانکی عملکرد مطلوبی را رقم زدند، مراتب تقدیر و تشکر 
خود را داشته باشم و انتظار می رود در سال 1400 که از سوی 
مقام معظم رهبری بعنوان ســال “تولید؛ پشــتیبانی ها، مانع 
زدایی ها” نامگذاری شده با اهتمام و جدیت تمام توفیق ایفای 
نقش هر چه بیشــتر در توســعه و رونق تولید را داشته باشیم. 
همچنیــن هر یک از اعضای هیات مدیره، معاونین و مدیران 
امور نیز که در جلسه ویدئو کنفرانسی حضور داشتند، ضمن 
تبریک و آرزوی ســالی پر از برکت و موفقیت برای خانواده 
پســت بانک ایران، نکاتی درخصوص ارتقاء شــاخص بانکی و 
تحقق اهداف بانک را بیان نمودند و هر یک از مدیران شعب 
استانها نیز به صورت مجازی پیام تبریک خود را اعام داشتند. 

تلاقیمنافعمشترکایرانوچین
درچابهار

عبدالرحیــم کردی، مدیرعامــل منطقه آزاد چابهار گفت: 
برنامه همکاری جامع فی مابین ایران و چین فراتر از یک قرارداد، 
توافق نامه یا تفاهم نامه، به عنوان یک ســند راهبردی میان دو 
کشور مطرح است که در حوزه بین الملل یک پتانسیل بزرگ 
اقتصادی به شمار می رود. اما این سند راهبردی که زمینه توسعه 
همکاری ایران با دومین قدرت اقتصادی جهان را فراهم کرده، 
برای ســواحل مکران و به خصوص چابهار از اهمیت مضاعفی 
برخوردار بوده و در بندهایی از این ســند به طور مســتقیم به 
چابهار و سواحل مکران اشاره شده است، گو این که چابهار محل 
تاقی دو اقتصاد ایران و چین است. وی افزود: در محور  دیگر  
برنامه راهبردی همکاری ایران و چین به عرضه پایدار نفت خام 
به چین، مشارکت در ساخت و تجهیز مخازن ذخیره سازی نفت 
و افزایش صادرات پتروشــیمی به چین اشــاره شده است که با 
توجه به برنامه توسعه مجتمع های پتروشیمی در چابهار و قرار 
گرفتن این مجتمع ها بر کرانه اقیانوس هند، تولیدات پتروشیمی 

چابهار، سهمی جدی در تحقق این بند دارند. / ایسنا

توسعهاقتصاددیجیتالاولویتپست
بانکایراندرسال۱۴۰۰است

خبر

رییس مجلس شــورای اسامی امضای 
سند راهبردی با چین را عنصر مهم تولید 

قدرت دانست.
به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در 
صفحه شــخصی خود در توییتر نوشــت: 
» امضای سند راهبردی با چین یک عنصر 
 مهم تولید قدرت درچارچوب  نگاه به     آسیا

»  و اوراســیا «با رویکرد سیاســت خارجی 
متوازن و اقتصادمحور است.

 متاســفانه تا امروز فرصت های مهمی 
ازدســت رفته و اکنون هم تبدیل ســند 
راهبــردی بــه همکاری هــای راهبردی 
نیازمند ارادۀ  جدی است تا منافع اقتصادی 

عاید ملت عزیز ایران شود.«  
در دیــدار رئیس مجلس با نماینده ولی 
فقیــه در گلســتان، قالیباف گفت: جلوی 
مصلحت اندیشــی هــای غلط باید گرفته 
شود. رئیس مجلس شورای اسامی با بیان 
این که بخشــی از مشکات کشور ناشی از 
این است که جناح بندی های سیاسی حد 
یقــف نــدارد و حتی گاهی تا حذف مطلق 
طــرف مقابل پیش مــی روند تاکید کرد: 
بخش دیگر مشکات کشور ناشی از چالش 
های جدی حکمرانی است به این معنا که 
گاهــی تصمیمات ما با مصلحت اندیشــی 
های غلط همراه می شــود که باید جلوی 
آن گرفته شود. به گزارش ایسنا، محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس شورای اسامی که 
برای دیدار با گروه های جهادی به اســتان 
گلســتان ســفر کرده اســت، با آیت الله 
سیدکاظم نورمفیدی نماینده ولی فقیه در 
اســتان  و امام جمعه گرگان دیدار و گفت 

و گو کرد.
آیت الله نورمفیدی در این دیدار با تأکید 
بر اینکه مجلس باید راهگشــای مشکات 
اساســی کشور باشد، گفت: مبارزه با فساد 
بسیار مهم است اما تا منفذهای فساد بسته 
نشــود و صرفا با معلول مبــارزه کنیم، به 

نتیجه نمی رسیم.
وی در ادامه با بیان اینکه باید مشخص 
کنیم که دولت باید در اقتصاد دخالت کند 
یــا آن را رها کند، عنوان کرد: باید مبنایی 

در مســائل اقتصادی وجود داشته باشد و 
ریشه اساسی مشکات کشف شود.

نماینده ولی فقیه در استان گلستان در 
ادامــه با تأکید بر اینکه باید اجماعی برای 
حل مشکات اقتصادی و تصمیم گیری ها 
در این حوزه شــکل گیرد که مد نظر رهبر 
معظم انقاب نیز باشد تا نتوان به آن ایراد 
گرفت، خاطرنشان کرد: اقتصاد کشور باید 
جهت داشته باشد؛ همچنین بروز بسیاری 
از فسادها ناشی از مشکات اقتصادی است 
که اگر حل شــود جامعــه نیز امیدوار می 

شود.
آیت الله نورمفیدی همچنین تأکید کرد: 
ممکن است اختاف سلیقه در همه حوزه 
ها میان مســئولان وجود داشــته باشد اما 
اگــر افراد یکدیگر را باور داشــته، احترام 
متقابــل را رعایــت و صادقانه عمل کنند 

مسائل حل می شود.
امام جمعه گرگان در پایان با بیان اینکه 
رضایتمندی عمومی می تواند مشــکات 
فرهنگی را نیز حل کند، گفت: این در حالی 
اســت که با وجود ســازمان های فرهنگی 
بزرگ نتوانسته ایم آنگونه که باید مشکات 
فرهنگی را حل کنیم لذا اگر رضایتمندی 
عمومی ایجاد شــود مردم با جان و دل به 

میدان می آیند.
قالیباف: حوزه اقتصادی کشــور طی 5 
سال آتی به سرعت ساماندهی خواهد شد

محمدباقر قالیباف نیز در ادامه این دیدار 

تأکیــد کــرد: واقعیت این اســت که باور 
دولتمردان و مسئولان امروز به سنت های 
الهی که قابل تبدیل و تحلیل نیستند، کم 

شده است.
رئیس مجلس شورای اسامی در ادامه 
کنترل نقدینگی به لحاظ تکنیکی را بسیار 
مهم دانست و افزود:  تبدیل ارز به ریال از 
مسیر فعالیت و کار انجام نمی شود، وقتی 
ارز در ازای تجارت و فعالیت کسب می شود 
برای جامعه خیر دارد اما جایی که ارز بدون 
تاش کسب می شود، مثل صادرات نفت، 
و به ریال تبدیل می شود نفعی برای اقتصاد 
ندارد.  رئیس نهاد قانونگذاری کشــورمان 
در ادامه ریشــه مشــکات کشور را در دو 
بخــش توصیف کرد و افــزود: یک بخش 
مشــکات فرهنگی است که در این حوزه، 
جناح بندی های سیاســی حد یقف ندارد 
و حتی تا حذف مطلق پیش می رود؛ یک 
اردوگاه می گوید من هرچه می گویم حق 
است و اردودگاه دیگر خود را حق می داند.

وی در همیــن زمینــه تصریح کرد: به 
عنوان نمونه با اینکه ممکن اســت فردی 
برای یک کار بسیار مناسب باشد اما از وی 
استفاده نمی شود چون از اردوگاه سیاسی 
جناح دیگراست و لذا محکوم به حذف می 
شود. قالیباف بخش دیگر مشکات کشور 
را ناشــی از چالش هــای جدی حکمرانی 
دانســت و ادامه داد: گاهی تصمیمات ما با 
مصلحت اندیشی های غلط همراه می شود 

کــه بایــد جلوی آن گرفته شــود. رئیس 
مجلس شــورای اســامی در پایان با بیان 
اینکه مجلس نمادی از همه کشور و عصاره 
ملت اســت، خاطرنشان کرد: با یک برنامه 
ریزی مدون و دقیق و تاش همه قوا، طی 
5 ســال آتی، کشور به سرعت ساماندهی 
شده و حوزه اقتصادی به ثبات می رسد لذا 
اگــر فهــم با هم زندگی کردن و با هم اداره 
کردن کشــور و نگاه منصفانه ایجاد شود، 
باعث خواهد شــد تا فشار به مردم کاهش 

یابد.
اتمام بررسی جهش تولید مسکن؛ 

پایان فروردین
رئیس مجلس شورای اسامی گفت: 1۸ 
ماده از 24 ماده جهش تولید مسکن بررسی 
شــده و تا پایــان فروردین مــاه به اتمام 

می رسد.
قالیباف که به استان گلستان سفر کرده 
اســت، افزود: از بهمن ماه ســال گذشته، 
قانونــی برای اصاح رفــع موانع تولید بر 
اساس اصل 44 در حوزه واگذاری ها وضع 

کردیم.
او گفــت: در موضوع رفع موانع، اصاح 
برخی مواد اصل 44 در بحث تولید و موانع 
تولید در دســتور کار مجلس است و چون 
رویکــرد مجلس یازدهم رویکرد اقتصادی 
است در اینباره سرعت و دقت بیشتری به 
خرج خواهیم داد. رئیس مجلس با اشــاره 
به شعار سال گفت: مجلس تاش می کند 
بــا وضــع قوانین بهتر و قابل اجرا، تولید را 
پشــتیبانی و با حــذف قوانین زائد، موانع 
تولید را برطــرف کند. قالیباف در ابتدای 
این ســفر به گمیشــان رفت و با گروه های 
جهادی، بهداشــت و درمان و خانواده های 
شهدای خدمت دیدار کرد. رئیس مجلس 
همچنین در دیدار خانواده های شــهدای 
خدمــت به آن ها قــول داد: روند قانونی و 

اداری شهدای خدمت را پیگیری کند.
در جریان امداد رسانی سیل ۹۸، ۶ تن 
در امداد رسانی جان باختند که با موافقت 
رهبــر انقاب، عنوان شــهید خدمت نام 

گرفتند.

امضای سند راهبردی با چین، عنصر مهم تولید قدرت است

قائم مقام مجری طرح نورد گرم 2 شرکت فولاد مبارکه 
بــا بیــان اینکه عزم جدی برای اجرای ابرپروژه نورد گرم 
2 وجــود دارد، گفت: امیدواریم در نوروز 140۳ شــاهد 

ارائه گزارشی از بهره برداری این ابرپروژه باشیم.
به گزارش ایراســین مختار بخشیان قائم مقام مجری 
طرح نورد گرم 2 شرکت فولاد مبارکه در گفتوگو با برنامه 
بهار در بهار شبکه اصفهان اظهار کرد: محصولات فولادی 
ازنظر شــکلی شــامل دو نوع محصولات بلند )میلگرد، 
تیرآهن و نبشی( و محصولات تخت )ورق های فولادی( 
هســتند. شــرکت فولاد مبارکه تولیدکننده محصولات 
تخت یعنی انواع ورقهای فولادی اســت که شــامل ورق 
های گرم، روغنی و پوششــدار اســت. ضخامت ورق های 
تولیــدی این شــرکت از 1.۶ تــا 1۶ میلیمتر بوده که در 

آینده تا 25.4 میلیمتر نیز افزایش می یابد.
مشتریان فولاد مبارکه صنایع و کارخانه های 

تولیدی هستند
وی افزود: معمولا مشــتریان مستقیم محصولات بلند 
مردم هســتند درحالی که مشتریان محصولات تخت را 
تشــکیل  تولیــدی  هــای  کارخانــه  و   صنایــع 
می دهنــد؛ یعنی خودروســازان، تولیدکنندگان لوازم 
خانگــی، پروفیــل ســازان، صنایع نفــت و گاز، صنایع 
ســاختمانی و ... مصــرف کننده ایــن محصولات تخت 
هستند. قائم مقام مجری طرح نورد گرم 2 شرکت فولاد 
مبارکه گفت: در سال 1۳۷0 که شرکت فولاد مبارکه به 
بهره برداری رسید، شرکتی بسیار مدرن و به روز به شمار 

می آمد که قادر به تولید انواع ورق های روز دنیا بود.
بخشیان ادامه داد: از آن زمان تاکنون به مرور مصرف 

کنندگان عمدتا به ســمت مصرف فولادهای ســبکتر اما 
مستحکمتر و عریض تر روی آورده اند. برای عنوان مثال 
وزن خودروها در مصرف انرژی، آلایندگی زیست محیطی 
و بهای تمام شــده آن بســیار مؤثر است. بنابراین وجود 
ورق های ســبک، عرض و مســتحکم از اهمیت بالایی در 

این صنعت برخوردار است. 
 تنوع در کیفیت ورق های

 فولادی دنیا
وی خاطرنشان کرد: سه دهه قبل در دنیا ۸ نوع کیفیت 
فولادی در خودرو استفاده می شد درحالیکه اکنون این 
تعداد به بیش از ۳0 نوع افزایش یافته اســت در صنایع 

دیگر هم به همین شکل است.
 تدبیر فولاد مبارکه با طرح 

شهید خرازی
قائم مقام مجری طرح نورد گرم 2 شرکت فولاد مبارکه 
اظهار کرد: طرح شــهید خرازی طرحی بود که در دهه 
۸0 بــه منظــور افزایش ظرفیت و پر کردن این شــکاف 
تعریف شد. این طرح سه بخش داشته است که بر اساس 
آن باید در بخش اول ظرفیت آهن سازی کامل می شد؛ 
در بخش دوم باید ظرفیت فولادســازی و تولید شــمش 
فولادی کامل می شد و در بخش سوم بخش نورد کامل 
می شــد که ما بتوانیم شــمش را به ورق های موردنظر و 

به روز تبدیل کنیم.
سرمایه گذاری یک میلیارد یورویی در دو بخش اول 

طرح شهید خرازی
بخشیان تصریح کرد: شرکت فولاد مبارکه در دو بخش 
اول بیش از یک میلیارد یورو یعنی معادل ۳0 هزار میلیارد 
تومان هزینه کرده و آنها را به بهره برداری رسانده است. 
از اویل دهه ۹0 نیز بخش نورد گرم 2 عما کلید خورده 
و دو بــار تــا مرحله امضــای قرارداد پیش رفته ایم؛ حتی 
یک بار قرارداد نیز به امضا رســید اما اجرای آن به دلیل 
تحریم ها متوقف شــد. اخیــرا پروژه با یک طرف چینی 

منعقدشده که امیدواریم بتوانیم آن را اجرا کنیم.
نورد گرم 2؛ بی نیازی از واردات و جلوگیری از خروج 

سالیانه ۹00 میلیون یورو
وی درباره تأثیرات اقتصادی این پروژه نیز اظهار کرد: 
 اجرای این پروژه کشور را در تولید این نوع فولاد توانمند 
می کند و تقریبا نیازهای کشور را در این حوزه به صورت 

کامل برطرف می کند. اکنون سالانه دو میلیون تن ورق 
فولادی به کشور وارد می شود که با اجرای این پروژه نه 
تنهــا جلــوی این حجم از واردات گرفته می شــود بلکه 
توانایــی صادرات نیز به وجــود می آید. درواقع عاوه بر 
اینکه از خروج ســالانه ۹00 میلیون یورو ارز از کشــور 
جلوگیری می شود بلکه با صادرات محصولات این بخش، 

بخشی از ارز موردنیاز کشور نیز تأمین می شود.

اشتغال مستقیم هزار نفر و 10 هزار اشتغال 
غیرمستقیم

قائم مقام مجری طرح نورد گرم 2 شرکت فولاد مبارکه 
گفت: عاوه بر این از زمانی که عملیات اجرایی این پروژه 
آغاز شــود، حدود یک هزار نفر به صورت مســتقیم و 10 
هزار نفر به صورت غیرمســتقیم در اجرای آن مشــارکت 
خواهند داشــت. همچنین پس از بهره برداری نیز حدود 
یک هزار نفر به صورت مستقیم و 10 هزار نفر به صورت 
غیرمســتقیم به واســطه این ابرپروژه مشغول به فعالیت 

خواهند شد.
 اثرات زیست محیطی ابرپروژه

 نورد گرم 2
بخشیان با بیان اینکه نورد گرم جزو بخش های تمیز 
فولادسازی محسوب می شود و آلایندگی آن صفر است، 
 اظهــار کــرد: از ایــن نظــر نــورد گــرم 2 جــزو 
پروژه های سبز به شمار می رود و نگرانی بابت آلایندگی 

زیست محیطی وجود ندارد.

 تأمین مالی پروژه بدون نیاز به 
منابع خارجی

وی خاطرنشــان کرد: فاکتورهــای لازم برای اجرای 
پروژه نورد گرم 2 اکنون فراهم اســت. اولین فاکتور عزم 
جــدی مدیرعامل فولاد مبارکه اســت. منابع مالی لازم 
برای اجرای این پروژه بدون نیاز به منابع خارجی اکنون 
فراهم است. همه فعالان بازار صنعت فولاد ازجمله وزارت 
صمت اکنون لزوم تأسیس این پروژه را صحه گذاری می 
کننــد. بــه عاوه فضای فنی کشــور فراهــم بوده و عزم 
پیمانکار خارجی نیز فراهم است. به امید خدا امیدواریم 
در نوروز 140۳ در برنامه ای مشــابه شــاهد گزارشی از 

بهره برداری این پروژه باشیم.

عزم جدی برای اجرای ابرپروژه نورد گرم ۲
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تحریممانعدسترسیبه»ویز«شدهاست

 وزیر ارتباطات گفت: اپلیکیشن مسیریاب »ویز« فیلتر 
نشــده و عدم دسترســی به آن به دلیل تحریم است، البته 
به این معنی نیست که سیاست های فیلترینگ حساب و 
کتابی دارد. محمدجواد آذری جهرمی در یکی از اتاق های 
گفت وگوی فضای مجازی کاب هاوس که درباره فعالیت 
مسیریاب های بومی تشکیل شده بود، درباره فیلتر شدن 
»ویز« )Waze( با هدف رشد مسیریاب های بومی گفت: 
این مســیریاب خارجی فیلتر نشــده بلکه ایران را تحریم 
کرده است. تحریم نیز به این دلیل است که این اپلیکیشن 
دیتاهــای خود را روی کادهایی )Cloud فضای ابری( 
برده است که IP  های ایران )آدرس اینترنت( را بسته اند.
وزیر ارتباطات افزود: دو مسیریاب بومی »بلد« و نشان 
در یــک فضــای واقعا رقابتی رشــد کردند، نه بر اســاس 
فیلترینگ یک اپلیکیشن خارجی. آذری جهرمی با تاکید 
بر اینکه عمده از دســترس خارج شــدن »ویز« موضوع 
بســتن IPهای ایران اســت، گفت: البته معنای حرف من 
این نیســت که سیاست های فیلترینگ در کشور حساب 
و کتابی دارد، بلکه فقط تاکید می کنم از دســترس خارج 
شدن »ویز« ناشی از فیلتر نیست. موضوع بعدی این است 
که برخی مسوولان اذعان می کنند مسیریاب ها می توانند 
نقاط ترافیکی را به سمت های خاص سوق دهند و ایجاد 
ترافیــک کننــد یا جایی را در مناطق شــهری به نوعی با 
سر ریز کردن ترافیک ها مختل کنند، صاحبان مسیریاب  
و نقشــه های بومی باید درباره این مســاله صحبت و آن را 
شــفاف کنند. وی ادامه داد:  دو مســیریاب نشــان و بلد 
نمونه های خوبی از رقابت درســت استارت آپ ها در ایران 
 هســتند که بقیه اســتارت آپ ها می تواننــد از آنها الگو

 بگیرند. /ایرنا

حقبیمهتکمیلیبازنشستگان
درسال۱۴۰۰افزایشنیافت

مدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی 
کشوری از انعقاد قرارداد بیمه تکمیلی درمان بازنشستگان 
کشوری با شرکت بیمه آتیه سازان حافظ از آغاز سال1400 
به مدت یک سال خبر داد و گفت: حق بیمه تکمیلی به ازای 
هر نفر مبلغ ۳00هزار ریال بدون افزایش نسبت به سنوات 
قبل برای مشمولان بیمه تکمیلی درمان درنظر گرفته شده 
است. به گزارش ایسنا، محمود مرتضایی فرد مهلت حذف و 
اضافه بیمه تکمیلی درمان در قرارداد سال1400 را تا ۳ ماه 
از تاریخ1400/1/1 تا 1400/۳/۳1 اعام کرد و افزود: پس از 
پایان مهلت مشــخص شــده امکان حذف و اضافه در سایت 
صنــدوق امکان پذیر نخواهد بود. همچنین در قرارداد بیمه 
تکمیلی درمان ســال1400 هیچ گونه اســترداد حق بیمه 
مکسوره درخصوص حذف بیمه شده مورد نظر امکان پذیر 
نخواهد بود و بازنشســتگان می توانند برای کسب اطاعات 
بیشتر با مرکز ارتباط با ذینفعان تماس بگیرند. مدیرکل امور 
فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی کشوری همچنین 
از اجرای مرحله چهارم تسهیات خرید کالا از فروشگاه های 
رفاه از ابتدای فروردین ماه1400 خبر داد و گفت: در مرحله 
چهارم، کارت حقوق بازنشستگان مبلغ 20میلیون ریال شارژ 
می شود که با استفاده از آن می توانند تا پایان اردیبهشت ماه، 
کالاهای مورد نیاز خود را از فروشــگاه های رفاه تهیه کنند.   
وی با بیان اینکه بازنشســتگان و وظیفه بگیرانی که خالص 
دریافتی آنها حداقل 20میلیون ریال است، می توانند از این 
تسهیات برخوردار شوند، افزود: بازپرداخت این تسهیات 
در 4 قسط ماهانه و با کارمزد 2درصد از حقوق استفاده کنندگان 

کسر خواهد شد.

بازنشستگان با 30 سال سابقه بیش از 4 میلیون تومان دریافت می کنند
 مصطفی ســالاری مدیرعامل سازمان 
تأمیــن اجتماعــی با اشــاره بــه اهمیت 
متناسب ســازی حقوق بازنشستگان این 
ســازمان گفت: بازنشســتگان با ۳0 سال 
ســابقه از فروردین مــاه 1400، حدود 4 
میلیون و 200 تا چهار میلیون ۳00 هزار 

تومان دریافت می کنند.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
ســازمان تأمین اجتماعی، وی در نشست 
خبــری با اصحاب رســانه کــه در محل 
سازمان تأمین اجتماعی مرکز برگزار شد، 
افزود: بازنشستگان این سازمان با بیش از 
۳0 سال سابقه نیز باتوجه به سنوات بیش 
از ایــن مبلغ و بازنشســتگان کمتر از ۳0 
ســال ســابقه نیز کمتر از ایــن میزان را 
)باتوجه به سنوات( دریافت خواهند کرد. 
وی تصریــح کــرد: مرحلــه اول این 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان تأمین 
اجتماعی مرداد ماه ۹۹ اجرایی و مبلغ یک 
میلیون و 200 هزار تومان نیز در اســفند 
ماه این ســال به صورت علی الحســاب به 

حساب این جمعیت واریز شد.
ســالاری ادامــه داد: باتوجــه بــه 
متناسب ســازی برخــی از صندوق های 
بازنشســتگی، یک مطالبه به حق از جانب 
جمعیت بازنشسته  تامین اجتماعی شکل 

گرفت.
وی افــزود: در اســفندماه ۹۸ میــزان 
پرداختی صندوق بازنشســتگی کشوری 
نســبت به فروردین 1400 بیش از 1۳0 
درصــد افزایــش یافت و ســازمان تأمین 
اجتماعی نیز درصدد افزایشــی مشــابه با 

هدف برقراری عدالت شد. 
ســالاری با بیان اینکــه مجموع مبلغ 
پرداختی بازنشســتگان تأمین اجتماعی 
)فروردیــن ماه ســال ۹۸( برابر با  ۶۸00 

میلیــارد تومان بــود، اضافه کرد: این رقم 
امــروز به بیــش از 15 هزار میلیارد تومان 
رســیده و ســازمان تأمین اجتماعی نیز 
افزایشــی 1۳0 درصدی را اعمال خواهد 
کرد.  مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی 
افزود: براین اســاس حداقل بگیران با ۳0 
سال خدمت که برابر با یک میلیون و ۶00 
هــزار تومــان دریافت می کــرده اند، در 
فروردین 1400 با احتســاب یک همسر و 
دو فرزند، 4 میلیون و 200 تا 4 میلیون و 

۳00 هزار تومان دریافت می کنند. 
ســالاری همچنین با اشاره به همکاری 
ریاســت جمهــوری و مجلس شــورای 
اسامی در تأمین منابع رد دیون و بودجه 
1400 تاکید کرد: سازمان به منظور تأمین 
حقــوق  متناسب ســازی  اعتبــارات 
بازنشستگان نیز با مشکلی مواجه نخواهد 

شد. 
این مسئول در خصوص مبلغ پرداختی 
اسفند ماه ۹۸ نیز یادآور شد: پرداخت یک 
میلیون و 200 هزار تومان علی الحســاب 
اســفندماه مرتبــط به افزایــش حقوق 
فروردیــن نخواهد بــود و مبلغی از حقوق 
بازنشستگان براین اساس کسر نمی شود.

وی یادآور شــد: از )15 فروردین ماه( 

نیز امکان صدور احکام فراهم شده و واریز 
حقوق بازنشســتگان نیز مشابه با ماه های 

گذشته پرداخت خواهد شد.
مرحلــه اول متناسب ســازی حقــوق 
بازنشستگان تامین اجتماعی در مردادماه 
۹۹ اجرایی و حقوق ماهانه مستمری بگیران 
این ســازمان از 400 تا ۸00 هزار تومان 
ایــن  دوم  مرحلــه  یافــت.  افزایــش 
متناسب سازی نیز در پرداخت حقوق ماه 

جاری این جمعیت لحاظ خواهد شد.
جزئیات افزایش حقوق 

بازنشستگان تأمین اجتماعی
مدیر عامل ســازمان تامین اجتماعی از 
افزایش 1۳0 درصدی حقوق بازنشستگان 
تامین اجتماعی در دو سال اخیر خبر داد.

بــه گزارش خبرنگار خبرگزاری صدا و 
ســیما؛ آقای مصطفی ســالاری در جمع 
خبرنــگاران گفت: مرحله اول متناســب 
سازی حقوق بازنشســتگان این سازمان 
مرداد ماه سال گذشته اجرایی شد و مبلغ 
یــک میلیــون و 200 هــزار تومان نیز در 
روز های پایانی اســفند ماه به صورت علی 
الحساب به حساب بازنشستگان واریز شد. 
با اجرای مرحله دوم متناســب ســازی، 
درصد افزایش حقوق بازنشستگان تامین 

اجتماعی با بازنشســتگان کشــوری برابر 
شده است.

مصطفی سالاری با بیان اینکه خواسته 
12 ساله مستمری بگیران سازمان محقق 
شــده اســت، بیان کرد: از سال ۹۸ برنامه 
ریزی هایــی برای تحقــق این امر صورت 
گرفته و مدیریت ســازمان با حمایت های 
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی، دولت، 
ســازمان برنامــه و بودجــه و نمایندگان 
مجلس، متناسب سازی به سرانجام رسید.

ســالاری با بیان اینکه شرایط اقتصادی 
و ضرورت افزایش حقوق بازنشســتگان، 
متناسب سازی را ضروری کرده بود، افزود: 
از اســفند ۹۸ تــا فروردین 1400 پس از 
پیگیری های فراوان دو مرحله متناســب 
ســازی انجــام شــده، که با احتســاب 
افزایش های ســنواتی ماده ۹۶ در مجموع 
بــه افزایــش 1۳0 درصــدی حقــوق 
بازنشســتگان تامین اجتماعی منجر شده 
است. مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
تاکیــد کــرد: دیگر تفاوتــی میان درصد 
افزایــش حقــوق بازنشســتگان تامین 
اجتماعی و درصد افزایش بازنشســتگان 
کشوری و لشکری ناشی از همسان سازی 

و متناسب سازی وجود ندارد.
وی بــا بیــان اینکه احکام مورد نظر در 
این زمینه از پس فردا صادر می شود، اعام 
کــرد: تاکنــون مجمــوع پرداخت برای 
بازنشســتگان از فروردین ۹۹ تا فروردین 
1400؛ ۶۶00 میلیارد تومان بوده اســت 
که با اجرای این طرح در فروردین 1400 
به 15 هزار میلیارد تومان می رســد و در 
این زمینه باید از دولت و مجلس شــواری 
اســامی تقدیــر کرد که ایــن مبلغ را به 
متناســب ســازی حقوق بازنشســتگان 

اختصاص دادند.

شکافبیننسلی
درفضایمجازی
جدیاست
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خبر خبر

محمد جواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در نشست مجازی دید و بازدید با بیان اینکه تربیت در فضای مجازی مثل فضای حقیقی است، گفت: شکاف بین نسلی 
در فضای مجازی جدی تر است. به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی و خبری جماران؛ آذری جهرمی در 
نشست مجازی دید و بازدید عید گفت: تربیت در فضای مجازی مثل فضای حقیقی است. آنهایی که فکر می کنند مسوولیت تربیت فرزندانشان در فضای مجازی تنها با حاکمیت 
است؛ یک نگاه به فرزندان مسوولین راست و چپ کنند. وی افزود: خیلی ها توان تربیت فرزندان خودشان هم نداشتند. شما از آنها انتظار تربیت جامعه را دارید؟آذری جهرمی 
گفت: انسداد سایتها به سیاق گذشته دیگر منسوخ است، چه با رمزنگاری های پیشرفته و چه با ابزارهای ماهواره ای که بزودی فراگیر می شود. این اعتقاد اکثر صاحبنظران است. 
وزیر ارتباطات تاکید کرد: راهکار موثر برای ایفای نقش، تکیه بر جوانهای خلاق و وارد شدن در رقابت  با پلتفرمهای بین المللی است. موانع داخلی و تنگ نظریها رفع شود، جوانهای 
توانمندی داریم. وزیر ارتباطات تصریح کرد: علم دانش آموزان و نوجوانان در استفاده از فضای مجازی، از علم والدین آنها بیشتر است. این در جامعه ما چالش کوچکی نیست. وی 
خاطرنشان کرد: شکاف بین نسلی در فضای مجازی جدی تر است. این شکاف را با فیلتر پر نمی کنند با آموزش مداوم و موثر ترمیم می کنند. باید کارهای بنیادین انجام داد نه سطحی.

گزارشی از آخرین آرایش انتخابات ریاست جمهوری

پاستور در انتظار مستاجر جدید
در فاصله کمتر از سه ماه تا روز برگزاری انتخابات ریاست جمهوری هنوز نامزدهای اصلی 

این انتخابات مشخص نشده ولی به تدریج جبهه بندی ها در حال شکل گیری است.
 تاکنون از افراد مختلفی برای حضور در این انتخابات نام برده شده است که البته به جز 
چند نفر معدود، بیشــتر افراد در پاســخ به پرسشــی درباره احتمال حضور خود در انتخابات 
ســکوت کرده اند. جریان اصاح طلب و اصولگرا نیز فعا به صورت رســمی نامی را مطرح 
نکرده اند، هرچند ابراهیم رئیسی، محمدباقر قالیباف، محمدرضا عارف، اسحاق جهانگیری، 
علی لاریجانی، محمدجواد ظریف، محمود احمدی نژاد و محسن هاشمی از محتمل ترین 
گزینه ها هســتند. ســردار حســین دهقان و سردار سعید محمد هم رسما اعام کرده اند که 

در انتخابات شرکت می کنند.
 علی مطهری هم که صاحیتش در انتخابات مجلس یازدهم تایید نشد، به صورت مستقل 

اعام کرده است که در انتخابات ریاست جمهوری شرکت می کند.
فرش قرمز اصولگرایان برای رئیسی

اصولگرایان با دو نهاد »شورای وحدت« و »ائتاف نیروهای انقاب« در حال تاش 
برای دستیابی به اجماع و معرفی گزینه واحدی به مردم هستند. جامعه روحانیت 
نیز برای این انتخابات فعال شده است. اصولگرایان مشتاق به حضور ابراهیم 
رئیســی در انتخابات هســتند و اعام کرده اند که در صورت حضور او 
در انتخابات، همه گزینه های آنها  کنار می روند. گفته می شود 
قالیبــاف نیز منتظر تصمیم رئیســی اســت، هرچند هیچ 
اظهارنظر رســمی از ســوی رئیس قوه قضاییه درباره 
حضوردر انتخابات مطرح نشده، اما اصولگرایان می 
گویند تا این لحظه رئیسی حاضر به رها کردن 
قوه قضاییه و ســکونت در پاستور نشده 
اســت. قالیباف هم فعا اظهارنظر 

انتخاباتی نداشته است.
امیرحسین قاضی زاده 
هاشمی، علی نیکزاد، 
رســتم قاسمی 
نیز از سایر 
ینه  گز

های اصولگرایان هســتند. هیچ نشــانه ای از تمایل جریان اصولگرا به علی لاریجانی دیده 
نشده است هرچند لاریجانی هم فعا اظهارنظری درباره حضورش در انتخابات نداشته است.

اصلاح طلبان، برجام و ظریف؟
اصاح طلبان هم که بهزاد نبوی را به ریاســت نهاد اجماع ســاز انتخاب کرده اند، فعا 
اظهارنظر رســمی درباره گزینه های اصلی خود اعام نکرده اند، اما از سیدحســن خمینی، 
محمدجواد ظریف، محســن هاشــمی و اســحاق جهانگیری به عنوان گزینه های اصلی این 
نهاد نام برده شــده است.ســید حسن خمینی و اســحاق جهانگیری تاکنون هیچ اظهارنظر 
رســمی درباره مطرح شــدن نام شــان در انتخابات نداشــته اند. ظریف اعام کرده است که 
قصدی برای حضور در انتخابات ندارد، ولی باید دید که تا پایان در برابر اصرار اصاح طبان 
بر مواضع قبلی خود خواهند ماند یا نظر خود را تغییر می دهد، البته که سرنوشــت برجام 
هم در آینده سیاسی ظریف کاما تاثیرگذار خواهد بود. به نظر می رسد جهانگیری به دلیل 
نارضایتــی عمومــی از عملکرد دولت جزء گزینه رده اول اصاح طلبان نباشــد. نقطه ضعف 
سیدحسین خمینی نداشتن کارنامه در حوزه اجرایی است. محسن هاشمی برای حضور در 
انتخابات اظهار بی میلی کرده اســت هرچند منتظر چگونگی شــکل گیری  حمایت از خود 
اســت. گفته می شــود محمدرضا عارف از گزینه های نهاد اجماع ســاز نبوده و او قصد حضور 
مســتقل در انتخابات دارد، البته نزدیکان عارف می گویند او در حال بررســی شــرایط است و 
هنوز تصمیمی برای حضور در انتخابات نگرفته است و اعام حضور مستقل فعا موضوعیتی 

ندارد. 
برخی احزاب اصاح طلب هم نامزدهای مدنظر خود را معرفی کرده ند. حزب مردمسالاری 
مصطفــی کواکبیــان را معرفی کــرده و ندای ایرانیان گزینه اول خود را  ظریف و گزینه دوم 
خود را صادق خرازی اعام کرده است. کارگزاران از ظریف، محسن هاشمی و جهانگیری و 
اعتمادملی از الیاس حضرتی، محمدعلی افشانی و محمدجواد حق شناس نام برده اند. البته 
کارگزاران نیم نگاهی هم به علی لاریجانی دارد که در صورت تایید صاحیت نشدن گزینه 
های اصاح طلبان از او حمایت کند. بیشتر اصاح طلبان مخالف این رویکرد بوده و معتقدند 
اگر نامزد آنها تایید نشــد، از فرد غیر اصاح طلب حمایت نخواهند کرد. محســن رهامی نیز 

رسما اعام کاندیداتوری کرده است.
انتظار چکمه پوشان برای ورود به پاستور

ســردار ســعید محمد رئیس ســابق قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا و سردار حسین دهقان 
مشــاور فرماندهی کل قوا و وزیر دفاع دولت اول حســن روحانی از جمله افرادی هســتند که 

رســما اعام کرده اند در انتخابات شــرکت می کنند. دهقان اعام کرده اســت که فردی 
فراجناحی است، اما محمد هنوز درباره نسبت خود با جریان های سیاسی کشور اظهارنظری 
نکرده اســت. با این حال احتمال حمایت جریان اصولگرا از این دو ســردار ســپاه  وجود دارد. 
در مقابل اصاح طلبان منتقد جدی حضور نظامیان در انتخابات هســتند. احتمال حضور 

محسن رضایی به عنوان یک نظامی دیگر هم در این انتخابات وجود دارد.
لشکر یک نفره

محمود احمدی نژاد رئیس جمهور ســابق کشــور هم فرد دیگری اســت که به نظر می رسد به 
صورت مستقل از جریان های سیاسی کشور وارد انتخابات خواهد شد. مصاحبه های فراوان او با 
رســانه های داخلی و خارجی، انتقاد از شــرایط کشــور، دیدار روزانه با مردم شــهرهای مختلف و 
فعالیت زیاد در فضای مجازی همگی شــواهدی بر قصد حضور او در انتخابات اســت. صاحیت او 
در ســال ۹۶ توســط شــورای نگهبان تایید نشــد. بگومگوهای اخیر احمدی نژاد با حدادعادل و 

اظهارات باهنر علیه رییس جمهور سابق  نشانه ای از فاصله زیاد او با اصولگرایان است. تحلیلگرن 
معتقدنــد کــه احمدی نــژاد همچنان برای طبقات پایین جامعــه جذابیت دارد و اگر در 

انتخابات باشد، می تواند آرای زیادی به سمت خود جذب کند. فاصله گیری از جریان 
های سیاسی  شاید برای مردمی که از جناح بازی خسته شده اند، امتیاز بزرگی 

محسوب شود. 
به اسامی مطرح شده می توان عزت الله ضرغامی، حمیدرضا حاجی 

بابایی، سعید جلیلی، مسعود پزشکیان، عباس آخوندی، محمدجواد 
آذری جهرمی، سورنا ستاری، رضا اردکانیان را نیز افزود. روز 

2۸ خرداد انتخابات ریاســت جمهوری برگزار می شود. 
ثبــت نام از نامزدهای ایــن انتخابات هم در فاصله 

روزهــای 21 تا 25 اردیبهشــت انجام خواهد 
گرفــت. فعا فضــای انتخابات غبارآلود 

است اما پس از پایان ثبت نام ها می 
تــوان تصویــر دقیــق تری از 

آرایش نیروهای سیاسی 
انتخابــات  بــرای 

آورد./  بدست 
ایسنا



150 میلیارد تومان اعتبار به لرستان اختصاص یافت

شرایطدریافتکارتاعتباریسهامعدالت

رئیــس قــوه قضاییه گفــت: از محل 
اعتبــارات اســتانی و قــوه قضاییه 150 
 میلیــارد تومــان اعتبــار بــه لرســتان

 اختصاص یافت.
به گزارش پایگاه اطاع رســانی شبکه 
خبر،حجت الاســام و المســلمین سید 
ابراهیم رئیسی در جلسه جمع بندی سفر 
به لرستان بیان کرد: در بررسی های انجام 
شده در خصوص صنعت لرستان متاسفانه 
درصد بالایی از کارخانه ها تعطیل اســت 
که در این راستا باید کارگروه هایی پیگیری 
کنند تا ایــن واحد های صنعتی دوباره به 

مدار تولید برگردد.
وی اظهار داشــت: چهــار مورد از این 
واحد ها پرونده هایی در دادگستری تهران 
دارد که باید حداکثر ظرف مدت ســه ماه 
تعیین تکلیف شــود و بقیه موارد هم باید 

در استان پیگیری باشیم.
وی بــا بیــان اینکه مســوولان وقت و 
مدیــران نظارتی در زمان تعطیلی و بیکار 
شدن کارگران این واحد ها وظایف خود را 
انجــام نداده اند، ادامه داد: در ســال های 
مختلــف این اتفاق ها در اســتان رخ داده 
اســت و مســوولان مربوطه باید نسبت به 
واحد های صنعتی حساسیت جدی داشته 
باشند. حجت الاسام والمسلمین رییسی 
با اشــاره به بازدید کارخانه ماشین سازی 
لرستان اضافه کرد: از این کارخانه تعطیل 
شــده فقط یک ســوله باقی مانده است در 
حالیکــه در زمــان دفاع مقدس در تجهیز 
جهاد سازندگی و سپاه پاسداران و ساخت 
پل های شناور نقش به سزایی داشته است.

رییــس قوه قضاییه یادآور شــد: قول 
مســاعد برای حمایت به این کارخانه داده 
شــده است و استانداری نیز باید این واحد 

تولیدی را پشتیبانی و حمایت کند.

وی گفــت: بایــد از تولیــد کننــده و 
کارآفرین حمایت عملی شــود و در جهت 
 رفــع مشــکات واحد هــای تولیــدی 

تاش کرد.
وی با اشاره به جلوه خصوصی سازی بد 
و خوب در کشــت و صنعت لرستان افزود: 
بازدید از کشــت و صنعت لرســتان بیانگر 
آبادانــی و موفقیت در این بخش اســت و 
خصوصی سازی باید همراه با توانمندسازی 
بخــش خصوصی باشــد نــه اینکه بخش 
خصوصی جز اســم طرح هــا چیزی باقی 
نگذارد.حجت الاسام و المسلمین رییسی 
اظهــار داشــت: مســایل کارخانجات و 
واحد های تولیدی در دســتور کار این قوه 
قرار دارد و نیاز جدی کشــور اســت و از 
بانک ها نیز خواســته شده، چون بخشی از 
صنایع در مالکیت بانک ها است و باید حتما 
مشــکات را پیگیــری و واحد های تحت 

تملک را فعال کند.
وی بیــان کــرد: تعطیل و نیمه تعطیل 
کردن کارخانجات بســیار اشــتباه است و 
بیکاری در لرستان با این همه ظرفیت معنا 
و مفهومی ندارد و منابع انسانی توانمند و 
متعهد لرســتان در هر کجای کشور منشا 

اثار و خدمات خوبی بوده اند.
وی با اشاره به مطالبه مردم و مسولان 
در خصوص عدم تخصیص مناسب آب به 
لرســتان اظهار داشت: در برخی استان ها 
این گایه مندی وجود دارد و شورای عالی 
آب بایــد بصورت جدی موضوع تقســیم 
عادلانه آب را دنبال کند مشــکل کمبود 
آب نیست بلکه مسئله مدیریت آب است.

رییس قوه قضاییه اضافه کرد: لرســتان 
بهره مند از نزولات فراوان و منابع آبی بسیار 
اســت و بخشــی از تولید آب در لرســتان 
صــورت می گیــرد و بصــورت جدی باید 
شورای عالی آب این مهم را پیگیری کند 
 و تقســیم عادلانــه آب در دســتور کار 

قرار گیرد.
وی ادامه داد: در قالب کمیته ای اراضی 
کشــاورزان و دولت باید مشــخص شود و 
تداخات اراضی بین مردم و دولت بررسی 
شــود و برخی از پرونده ها بیش از ۶ ســال 
معطل می شوند که حتما باید جلسه ای 2 
هفته تشــکیل شــود. حجت الاســام و 
المســلمین رییســی اظهــار داشــت: 
دادگســتری نسبت به رفع اطاله دادرسی 
و پرونده های معوقه و مسن گام های خوبی 

برداشــته است و دادگستری لرستان جزو 
دادگستری های برتر کشور تلقی می شود.

وی ادامه داد: در راستای مبارزه با فساد، 
کرامت انسان و مراجعه کنندگان و حمایت 
از تولیــد مــورد تاکید و در دســتور کار 
دادگستری است و نسبت به مبارزه با فساد 
در مــواردی که به قطعیت می رســد باید 

مردم در جریان قرار گیرند.
حجت الاســام و المســلمین رییسی 
اظهار داشــت: با بررســی هیات 22 نفره و 
در جلســه نهایی با مسوولان عالی استان 
از اعتبارات قوه قضاییه 150 میلیارد تومان 
در اختیار لرستان قرار می گیرد و به بخشی 
از مشــکات پزشــکی قانونی، ســازمان 
زندانها، دادگســتری ها، شــورا های حل 
اختاف و دادسرا ها اختصاص یافت و امید 
اســت جهت تجهیز دادگستری و کاهش 
مشــکات مردم اســتان گام های خوبی 

برداشته شود.
 رییس قوه قضاییه در ســفر یک روزه 
خود به لرستان، در فرودگاه خرم آباد، مورد 
استقبال رسمی مقامات استان، رییس کل 
دادگســتری لرســتان و جمعی از قضات 

دستگاه قضا قرار گرفت.
تجدید میثاق با شهدا، دیدار با خانواده 
شهدا، قضات دادگستری و جمعی از مردم 
استان، شرکت در شورای اداری و شورای 
قضایی همچنین نشست خبری با اصحاب 
رسانه برنامه های سفر یک روزه رییس قوه 

قضاییه به لرستان است.
در سفر رییس قوه قضاییه، محمد جعفر 
منتظری دادســتان کل کشور، سید احمد 
مرتضوی مقدم رییس دیوان عالی کشور، 
غامحسین محسنی اژه ای معاون اول قوه 
قضاییه و حجت الاسام درویشیان رییس 
سازمان بازرسی کل کشور حضور داشتند.

مدیر پروژه کارت های اعتباری شرکت سپرده گذاری 
مرکزی شــرایط دریافت کارت اعتباری سهام عدالت را 

تشریح کرد.
ســمیه محمدی در گفت و گو با ایســنا، با بیان اینکه 
رونمایی از کارت اعتباری ســهام عدالت توســط مراجع 
بالادستی صورت گرفته است، اظهار کرد: برخی بانک ها 
زیرساخت ها را پیاده سازی و برخی پیاده سازی نکردند. 
تا قبل از ایام نوروز دو بانک ملی و تجارت زیرساخت های 
لازم را پیاده ســازی کــرده بودنــد و تا دو هفته مانده به 
ســال نو بیش از ۳000 درخواســت از سوی مشمولان 
ســهام عدالت که روش مستقیم یا روش غیرمستقیم را 
برای مدیریت سهام خود انتخاب کرده بودند، به سمت 

شرکت سپرده گذاری ارسال و توثیق آن انجام شد.
وی ادامه داد: در اعطای کارت اعتباری سهام عدالت 
نکاتی وجود دارد که سهامداران باید دقت کنند. نخست 
آنکه، سهامدارانی که روش مستقیم را انتخاب کرده اند، 
حتی اگر یک ســهم هم از پرتفوی ســهام عدالت خود 

فروخته باشند، نمی توانند کارت اعتباری دریافت کنند. 
نکتــه دیگــر اینکه اگــر یک مرجع قانونی به شــرکت 
سپرده گذاری نامه داده باشد که بر اساس آن سهام فرد 
توقیف شــده باشــد، آن فرد نمی تواند کارت اعتباری 

دریافت کند.
مدیر پروژه کارت های اعتباری شرکت سپرده گذاری 
مرکزی با تاکید بر اینکه فرایند تسهیات کمی زمان بر 
اســت، گفت:  این فرایند در بانک های ملی و تجارت به 
صورت الکترونیکی انجام می شود و نیاز نیست سهامدار 
مراجعه حضوری داشته باشد. البته سهامدار حتما باید 

در سامانه سجام ثبت نام کرده باشد.
محمدی ادامه داد: کارت اعتباری هم فیزیکی نیست 
بلکه نشان بانک و نوعی دسترسی است. برای مثال فردی 
کــه از بانک ملی کارت اعتباری ســهام عدالت دریافت 
کرده است، می تواند به فروشگاه طرف قرارداد بانک ملی 
مراجعــه و خرید کند. فردی که بانک تجارت را انتخاب 
کرده است هم می تواند به هر فروشگاهی مراجعه کند.

وی به این ســوال که آیا فقط دو بانک مذکور کارت 
اعتباری ســهام عدالت را صادر می کنند؟ پاســخ داد: با 
مابقی بانک ها هم تفاهم نامه منعقد شــده اســت. کار 
حساس و زمان بر است و بانک ها باید جوانب و ریسک ها 
را بسنجند که همین موضوع سرعت کار را کند می کند. 
حــدود 10 بانــک کار را به صورت موازی پیش می برند و 
مشمولان هم بین بانک ها حق انتخاب دارند. البته افرادی 
که روش مستقیم را برگزیده اند باید گزینه تغییر کارگزار 
ناظــر را فعــال کنند. به گفته مدیر پــروژه کارت های 
اعتباری شرکت سپرده گذاری مرکزی، به طور کلی ۶0 
درصد دارایی ســهامداران قابل معامله اســت و بانک بر 

مبنای همین ۶0 درصد کارت اعتباری صادر می کند.
محمدی تاکید کرد که شــماره موبایل فرد خواهان 
کارت اعتباری باید با نام خود فرد مطابقت داشته باشد 
و اطاعاتــی کــه در بانک ثبت کرده اســت باید کامل و 
جامع باشــد. شماره تلفن 15۶۹ نیز به طور شبانه روزی 

پاسخگوی سوالات مشمولان است.
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اقتصاد شهری11

شفافسازیعملکردمناطقآزادباعث
جلوگیریازتضییعبیتالمالشد

دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی گفت: با 
شــفاف ســازی عملکرد مناطق آزاد از تضییع بیت المال 
جلوگیــری شــد.  به گزارش خبرگــزاری فارس  به نقل از 
دبیرخانه شــورای عالی مناطق آزاد )فرینا( مشاور رئیس 
جمهور و دبیر شــورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
گفت: با شــفاف ســازی عملکرد مناطــق آزاد از تضییع 
بیت المال جلوگیری به عمل آمده است.حمیدرضا مومنی 
در دیدار با رییس دیوان محاسبات ضمن ارائه گزارشی از 
روند اقدامات انجام شــده در راســتای شفاف سازی و نشر 
داده ها همچنین برخط ســازی فرآیندها در مناطق آزاد، 
اظهار کرد: نتایج به دســت آمده طی پیاده ســازی این 
اقدامات در منطقه آزاد قشــم موجب فساد زدایی و کشف 
تخلفات و جلوگیری از تضییع بیت المال شــد. مومنی در 
مورد پیاده سازی آزمایشی امضاء الکترونیک مناطق آزاد 
کــه بــه صورت پایلوت در قشــم انجام و امــکان نظارت، 
حسابرســی و بازرسی الکترونیکی را به وجود آورده است، 
افزود: در صورت دریافت تاییدات مقرراتی دیوان محاسبات 
ایــن مهم به ســرعت در همه مناطــق پیگیری و اجرایی 

خواهد شد.
رییس دیوان محاسبات نیز با ابراز خرسندی از گزارش 
ارائه شده روال در دست اقدام در مسیر شفاف سازی مناطق 
آزاد را مثبــت ارزیابــی و با تاییــد ضرورت این اقدامات بر 
همراهی همکاری همه جانبه دیوان محاســبات در مسیر 
تحقــق این اهــداف تاکید کرد. در ادامه این نشســت به 
پیشــنهاد مشــاور رییس جمهور و موافقت رییس دیوان 
محاســبات مقرر شد با بررسی های کارشناسی ساختاری 
اختصاصی مناطق آزاد و ویژه برای حسابرسی و رسیدگی 
بــه موضوعات این مناطق بر مبنای حوزه های تخصصی؛ 
ویژگی های ساختاری و قانون چگونگی اداره این مناطق 
در دیوان محاســبات تشــکیل و راه اندازی شود تا عاوه بر 
 نظــارت دقیــق تــر، طی مراحل شــفاف ســازی را نی

ز تسریع شود.

تجلیلمدیرعاملبانکصادراتایراناز
جانبازشیمیاییدوراندفاعمقدس

 مدیرعامل بانک صادرات 
ایــران همزمان با ســالروز 
ولادت حضــرت ابوالفضل 
العباس )ع( و روز جانباز، در 
دیدار با سید کاظم موسوی، 
جانبــاز شــیمیایی دوران 
دفــاع مقــدس و نماینده مردم اردبیــل، نیر، نمین و 
سرعین در مجلس شورای اسامی از  وی تجلیل کرد.

بــه گــزارش روابط عمومی بانک صــادرات ایران، 
حجــت الله صیدی در این دیدار جانبازان دوران دفاع 
مقــدس را گنجینه هــای ارزشــمند و ذخایر معنوی 
انقاب اســامی توصیف کــرد و گفت: بانک صادرات 
ایران به برکت وجود ایثارگران و جانبازان دوران دفاع 
مقدس و با بهره گرفتن از فرهنگ ایثار و شهادت تاش 
دارد ضمــن تقویــت پایه های اقتصــادی و حمایت از 
بخش هــای  تولیدی ، تاثیر تحریم ها و عدم تعادل های 

تحمیل شــده بر اقتصاد کشور را کاهش دهد.
وی با گرامیداشت  فداکاری ها و   از خودگذشتگی 
های شــهدا، جانبازان و ایثارگران، بهترین ادای دین 
به آنان را تاش برای تحقق آرمان های انقاب اسامی 
عنوان و از  زحمات و اهتمام ارزنده سید کاظم موسوی، 
نماینــده مردم اردبیل در مجلس شــورای اســامی 
تجلیــل کرد. مدیر عامــل بانک صادرات ایران در این 
دیدار که با حضور  مدیران ارشد بانک همراه بود، گفت: 
حجت الاسام سید کاظم موسوی از جانبازان سرافراز 
هشــت ســال دفاع مقدس اســت که اکنون در سنگر 
تقنیــن بــا اخاص و با همه توان برای کشــور و ملت 
تــاش می کنــد و آثار جراحات  عمیق شــیمیایی و 
ســنگینی دستگاه کمک تنفسی که همیشه به همراه 
دارد، مانــع از همــت وی در گره گشــایی از  کار مردم 
نیســت. وی افزود: برای من  افتخاری بزرگ اســت که  
ســالروز  میاد حضرت قمر بنی هاشــم )ع( و علمدار 
جانباز کربا را به ایشان و برادر بزرگوارم، جناب  آقای 
ســیدبیوک موسوی، معاون پشتیبانی و منابع انسانی 
بانک که از جانبازان سرفراز هستند تبریک عرض کنم 
تا ادای دین کوچکی به تمام جانبازان ســربلند کشور 
بــه ویژه همــکاران جانباز و  ایثارگر در بانک صادرات 

ایران باشد.

راهاندازینسخهنویسیالکترونیکی
اقدامیشجاعانهوارزشمنددرتاریخ

سازمانتامیناجتماعیاست

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی ضمن تبریک 
ســال جدیــد به مدیرعامــل و کارکنان ســازمان تامین 
اجتماعی از اقدامات مختلف این سازمان در سال گذشته 
از جمله پرداخت علی الحســاب همســان ســازی حقوق 
بازنشســتگان در مرحله دوم، اجــرای طرح مهم ۳0۷0، 
حــذف دفترچــه درمانی و راه اندازی نســخه نویســی 
الکترونیکی تقدیر و تشکر کرد. به گزارش اداره کل روابط 
عمومی سازمان تامین اجتماعی، پیام محمد شریعتمداری 
خطــاب بــه دکتر ســالاری، مدیرعامل ســازمان تامین 

اجتماعی به این شرح است:
ضمن تبریک اعیاد شعبانیه، حلول سال نو و عید سعید 
نوروز بسیار خوشوقتم که در آغازین روزهای سال 1400 
از تاشهای ارزشمند جنابعالی و همکاران خدوم سازمان 
تامیــن اجتماعــی بویژه در ایام پایان ســال در کســب 
درآمدهای سازمان و وصول مطالبات تقدیر و تشکر کنم. 
همچنیــن از اقدامات ارزشــمندتان در مجلس شــورای 
اسامی در جریان تصویب لایحه بودجه سال 1400 و نیز 
اقدام فعال و لاینقطع در اخذ نیازهای اساســی ســازمان 
تامین اجتماعی از ســازمان برنامه و بودجه و خزانه داری 
کل کشــور از جمله مهمترین آنها تامین منابع و اقدام به 
موقــع پرداخت علی الحســاب همســان ســازی حقوق 
بازنشســتگان عزیز تامین اجتماعی در مرحله دوم و نیز 
اقدامات پیگیرانه، هدفمند و هوشمند در اجراء طرح مهم 
)۳0۷0( و ابر پروژه حذف دفترچه های درمان ســازمان 
تامین اجتماعی و راه اندازی نسخه نویسی و نسخه پیچی 
الکترونیکی که اقدامی شــجاعانه و ارزشــمند در تاریخ 
ســازمان است سپاســگزاری می نمایم. تنظیم، تنقیح و 
اصاح مقررات حاکم بر فضای کســب و کار که در ســال 
1۳۹۹ بــه کفایــت آغــاز و در حد قابل قبولی هم به انجام 
رسید، بایستی در سالی که مزین به نام “ تولید، پشتیبانی 
هــا و مانــع زدایی ها” اســت با همکاری اتــاق بازرگانی و 
دبیرخانه هیات امنای ســازمان این اقدام مهم به فرجام 
مبــارک و نهایی برســد و برگ زریــن دیگری در امتثال 
فرمایش رهبر معظم انقاب اسامی در دولت تدبیر و امید 
باشــد. ضمن عرض ســام اینجانب به همکاران و مدیران 
خدوم سازمان تامین اجتماعی، معاونان محترم و اعضای 
محترم هیات مدیره و نظارت ســازمان و کارکنان شــریف 
سازمان در اقصی نقاط کشور، خصوصاً افسران خط مقدم 
مبارزه با بیماری کرونا و دفاع از سامت ایرانیان لطفا تقدیر 

و تشکر فراوان اینجانب را اباغ فرمائید.

رشدنیازبهسرمایهگذاریخارجیدارد
 مســعود خوانســاری، رئیس اتاق بازرگانی تهران درباره 
سند همکاری 25ساله ایران و چین می گوید: صرف امضای 
یک سند همکاری نه دلیلی برای خسارت بار بودن آن است 
و نه ســودآور بودن، بلکه برای تحلیل شــرایط نیاز به عقد 
قراردادهای اقتصادی خواهدبود. وی با اشاره به لزوم جذب 
ســرمایه گذار خارجی برای توســعه اقتصادی کشور گفت: 
هیــچ کشــوری توســعه پیدا نکرده اســت مگــر با جذب 
ســرمایه گذاری خارجی؛ یعنی اگر چین امروز چین شــده 
قطعا در آغاز حرکتش به سوی توسعه، جذب سرمایه گذاری 
خارجــی نقش مهم و اساســی داشته اســت )بیشــترین 
سرمایه گذاری در چین توسط آمریکا انجام شد( این موضوع 
برای کره، چین، مالزی، اندونزی و شاید بتوانم بگویم تمامی 
کشــورهایی که توســعه پیدا کردند صدق می کند و همگی 
در شروع با جذب سرمایه گذاری خارجی و ورود فناوری های 
روز به سوی توسعه حرکت کرده اند. او ادامه داد: ما هم اگر 
قرار اســت توســعه پیدا کنیم، نیازمند جذب سرمایه گذار 
خارجی هســتیم. طبق گزارش هــای مرکز آمار، روزبه روز 
شــاهد گســترش فقر در کشور هستیم و شاید 5یا ۶ دهک 
جامعه زیرخط فقر هســتند و در چنین شــرایطی قطعا نیاز 
به سرمایه گذاری خارجی داریم و باید استقبال کنیم. تعداد 
زیادی معدن داریم که نیازمند سرمایه گذاری خارجی است. 
در صنعت نفت، گاز، فولاد و... هم شــرایط به همین شــکل 
اســت و امکان جذب ســرمایه گذار خارجی وجود دارد. در 
صنعت گردشگری بیش از ۳0هزار جاذبه گردشگری داریم 
اما تعداد بســیار اندکی گردشــگر را در سال پذیرا هستیم. 
درحال حاضر هم یکی از معدود کشــورهایی در جهان که 
سرمایه گذاری های کان انجام می دهد، چین است. به طور 
خاص در میان کشورهای محدود سرمایه گذار هم تنها چین 
حاضر به همکاری با ایران است. رئیس اتاق بازرگانی تهران 
با اشاره به ویژگی های فعلی اقتصاد چین، تشریح کرد: چین 
دومین اقتصاد بزرگ جهان است و خیز بلندی برای تصاحب 

جایگاه اول برداشته است.

برقراریاتصالهای
بیشترمتروبهشبکه

راهآهنسراسری
کشوردرسال1400

مشــتریان بانک کارگشایی می توانند از این پس 
به جای مراجعه حضوری به شــعب این بانک برای 
ثبت درخواســت تســهیات، این درخواست را به 

صورت غیرحضوری در »زرنشــان« ثبت کنند.
بــه گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، پیش 
از این متقاضیان تســهیات بانک کارگشــایی برای 
هر بار درخواست تسهیات باید به شعب این بانک 
مراجعــه می کرده و درخواســت خود را به صورت 
حضوری ثبت می کردند، اما اکنون »زرنشــان« در 
ســامانه بام و یا »نشــان بانک« که در ســامانه های 
»بام« و »بله« و اپلیکیشــن »ایوا« قابل دسترســی 
است، این فرایند را کوتاه و غیرحضوری کرده است.

در ایــن رونــد، متقاضی تنها با یک بار مراجعه به 
بانــک کارگشــایی و توثیق طا، مــی تواند میزان 
اعتبار خود را مشــخص کرده و در ادامه با مراجعه 
به »زرنشان«، درخواست خود شامل نوع تسهیات، 
شــعبه بانک کارگشــایی و میزان مبلغ درخواستی 

را ثبت کند.
محصولات قابل ارائه در بانک کارگشــایی شامل 
تســهیات جعاله و قرض الحســنه تا ســقف 200 
میلیون ریال در قبال ترهین طای ســاخته شده و 

جواهرات است.
»زرنشــان« امکان پیگیری درخواست تسهیات 
کارگشــایی را نیــز فراهــم کرده اســت. همچنین 
مشتریان می توانند از همین طریق، تا قبل از تایید 

قرارداد، درخواســت خود را لغو کنند.
آشنایی با رنگ بندی وضعیت اعتباری 

صادرکنندگان چک صیادی
امکان استعام ســوابق اعتباری صادرکنندگان 
چک برای عموم مردم فراهم شــده اســت، بنابراین 
ذینفعــان نبایــد بدون اســتعام، چک های جدید 

صیــادی را از صاحبان آن دریافت کنند.
بــه گــزارش روابــط عمومی بانک ملــی ایران، 
دریافــت کننــدگان چک هــای بنفش )چک های 
جدیــد( می توانند با ارســال شناســه اســتعام 
1۶رقمــی مندرج در چک هــای صیادی از طریق 
برنامک های موبایلی، وب ســایت بانک مرکزی و یا 
ســامانه اســتعام پیامکــی ۷01۷01، از وضعیت 
اعتبــاری صــادر کننده چک به لحاظ ســابقه چک 

برگشتی مطلع شوند.
وضعیت ســفید به این معناســت که صادرکننده 
چــک فاقد هرگونه ســابقه چک برگشــتی بوده یا 
درصورت وجود ســابقه، تمامی موارد رفع ســوء اثر 
شده است. وضعیت زرد به معنای داشتن یک فقره 
چــک برگشــتی یا حداکثر مبلــغ 50 میلیون ریال 

تعهد برگشتی است.
وضعیت نارنجی نشــان می دهد که  صادرکننده 
چــک دارای دو الــی چهار فقره چک برگشــتی یا 
حداکثــر مبلــغ 200 میلیون ریال تعهد برگشــتی 
اســت. وضعیــت قهوه ای از ایــن حکایت دارد که 

صادرکننــده چــک دارای پنــج تــا ده فقره چک 
برگشــتی یا حداکثر مبلغ 500 میلیون ریال تعهد 

برگشتی است.
وضعیــت قرمــز نیــز حاکــی از این اســت که 
صادرکننــده چــک دارای بیــش از ده فقره چک 
برگشــتی یا بیش از مبلغ 500 میلیون ریال تعهد 

برگشتی است.
اســتعام وضعیــت صادرکننده چــک می تواند 
باعــث ممانعــت ذینفعــان از دریافــت چک افراد 
بدحســاب شــده و روند چک های برگشتی در نظام 

بانکی را تا حد زیادی بهبود بخشــد.

»زرنشان«،راهکارغیرحضوریبرایدرخواستتسهیلاتبانککارگشایی

هفتهنامهاقتصادیایران

خبر خبر

شهردار تهران از تبدیل میدان راه آهن تهران به موزه رو باز در آینده ای نزدیک خبر داد و اظهار کرد که اکنون به همت شهردار منطقه، این میدان به قلمرو قانونی تبدیل 
شده است. پیروز حناچی، شهردار تهران در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی بر ضرورت برقراری اتصال های بیشتر خطوط مترو با شبکه راه آهن 
سراسری ایران در تمامی کلان شهرها به ویژه شهر تهران در سال 14۰۰ تاکید کرد و گفت: اگر بتوانیم اتصال های بیشتری از شبکه های ریلی راه آهن و مترو را برقرار کنیم، 
با افزایش خدمات خواهیم توانست مردم را از سطح شهر جمع کرده و با کاهش تردد حمل و نقل با وسایل نقلیه خصوصی، جاذبه های مترو را افزایش دهیم. حناچی با بیان 
اینکه هدف نهایی مترو ظرفیت سازی برای 5۰ درصد از سفرهای درون شهری است، افزود: برای اینکه بتوانیم از حداکثر ظرفیت مترو استفاده کنیم، لازم است تا اقدامات 
موثر از جمله خدمات رســانی در متروها را افزایش دهیم. شهردار تهران از تخصیص بودجه به منظور آراستگی و ساماندهی محوطه پیرامون راه آهن تهران خبر داد و 
تصریح کرد: میدان راه آهن قبلا محل تردد افراد با ماشین بود؛ اما اکنون این محوطه به همت شهردار منطقه تبدیل به قلمرو قانونی شده است و در آینده ای نزدیک 

از آن به عنوان موزه رو باز استفاده خواهد شد.
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هفتهنامهاقتصادیایران

مشتریانبانکمهرایرانمنتظرنمیمانند

بیش از ۹0 درصد تماس های گرفته شــده با مرکز 
ارتباط با مشتریان بانک مهر ایران در کمتر از ۳0 ثانیه 
پاســخ داده مي شــود. به گزارش روابط عمومی بانک 
قرض الحســنه مهر ایران، مرکز ارتباط با مشتریان این 
بانک در سال گذشته فعالیت هاي خود را بهبود و فرآیند 
پاســخگویي و پیگیري نیازهاي مشتریان را ارتقا داده 
اســت. همین موضوع موجب شده مشتریان بانک مهر 
ایــران، مرکز ارتباط با مشــتریان این بانک را به عنوان 
یکي از مجراهاي اصلي پیگیري مســائل خود در نظر 
گرفته و تماس ها با این مرکز به طرز چشمگیري افزایش 
یابــد. تعداد تماس هاي مشــتریان از 14هزار مورد در 
مرداد ســال 1۳۹۹به بیش از 40هزار تماس در بهمن 
این سال رسیده است. افزایش تعداد تماس هاي برقرار 
شده با مرکز ارتباط با مشتریان بانک معناي متناظري 
نیز دارد. روي دیگر این سکه، کاهش مراجعات مشتریان 
به شــعب اســت که در شرایط فراگیري بیماري کرونا، 

اهمیتي مضاعف پیدا کرده است.
مهم ترین اقدامات انجام شده در سال 13۹۹

احراز هویت مشتریان از طریق ارسال کد امنیتي یکي 
از موارد مهم اجرایي شــده در ســال گذشــته است. این 
موضــوع بــراي حفظ محرمانگي اطاعات مشــتریان و 
اطمینان از اینکه اطاعات صرفاً به شخص صاحب حساب 

داده مي شود، اهمیت بالایي دارد.
بهبود رویه های پیگیري مسائل مشتریان نیز از اقدامت 
مهمي است که در سال گذشته اجرایي شد و باعث تسهیل 
پاســخگویي به مشــتریان و افزایش ســرعت و دقت این 
پاسخگویي شد. راه اندازي سامانه تیکتینگ براي پیگیري 
امور مشــتریان مهم ترین نمود این بهبود فرآیند اســت؛ 
به طــوري که ماهانه بیــش از ۷00 تیکت مختلف براي 
پیگیري مسائل مشتریان ثبت مي شود. پیش از این بستر 
مناســبي براي پیگیري امور مشتریان وجود نداشت، اما 
اکنون با ارسال درخواست هاي مشتریان در بستر سامانه 
و دریافت پاســخ آن ها و اطاع به مشــتریان و همچنین 
آموزش سامانه تیکتینگ به واحدها و استان ها ، پیگیري 
مسائل مشتریان با سرعت بیشتري انجام مي شود و این 
مســئله، افزایش رضایت مشــتریان بانک را در پي داشته 
اســت. لایه بندی مرکز ارتباط با مشــتریان نیز یکي از 
کارهاي انجام شــده این مرکز در ســال 1۳۹۹ است. این 
موضوع باعث شد بسته به تخصصي بودن پرسش یا مسئله 
مشتري و سطحي از دسترسي که لازم است اپراتور داشته 
باشد، دو لایه براي مرکز ارتباط با مشتریان طراحي شود. 
۹2 درصد پرســش ها و مســائل مشتریان در سطح لایه 
نخســت پاســخ داده شده و مرتفع مي شود و تنها کمتر از 
۸ درصد تماس ها به لایه دوم ارجاع داده مي شود. مجموع 
اقدامات انجام شده مبتنی بر نگرشی بوده که تبدیل مرکز 
ارتباط با مشــتریان از تماس محور به مشتري محور را در 
پي داشته است. اپراتورهاي مرکز ارتباط با مشتریان بانک 
مهر ایران صرفاً در پي پاسخگویي به تماس ها نیستند و 
پیگیري مســئله مشــتري تا زمان حل شدن آن اولویت 

آن هاست.
برنامه های آینده

آنچه اشــاره شد، بخشــی از برنامه جامعی است که 
برای مرکز ارتباط با مشتریان بانک طراحي شده است. 
بخش هایي از پازل این طرح باقي مانده و جزو برنامه هاي 
آتي این مرکز اســت. یکپارچه سازي همه سامانه هاي 
بانک که مربوط به مشــتري اســت با مرکز ارتباط با 
مشــتریان، راه اندازي سیستم کنترل کیفیت ارتباط با 
مشــتریان و تدوین نقشــه راه سه ساله مرکز ارتباط با 
مشــتریان از جمله برنامه هایي است که با اجراي آن ها 
شاهد بهبود بیش از پیش کمیت و کیفیت پاسخگویي 

به مشتریان بانک خواهیم بود.

تغییرگروهمشاغلانتظارجامعهسینمایی
ازستادملیکرونااست

رییس ســازمان ســینمایی با اشــاره به انتظار جامعه 
ســینمایی نســبت به تغییر گروه سینماها تاکید کرد: به 
مســئولان امــر تضمیــن می دهم که اگر بــا تغییر گروه 
سینماها به گروه 2 و در بازرسی های خودشان موردی از 

بی توجهی دیدند خودمان سینماها را تعطیل کنیم.
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطاع رســانی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســامی، حسین انتظامی در گفت و گو 
بــا خبرنگار ســینمایی ایرنا با بیــان اینکه در طی 1۳ ماه 
گذشــته که ســینماها نیمه فعال بوده اند حتی یک مورد 
گزارش ابتا به کرونا نداشته ایم، گفت: حتی در جشنواره 
فیلم فجر که بیش از 1۳۸ هزار نفر در تهران و استانها به 
ســینماهای جشنواره رفتند یک مورد گزارش نداشتیم. 
دلیل این امر اولا خودمراقبتی مخاطبان سینماســت که 
از قشــر فرهیخته جامعه اند و ثانیاً توجه ویژه ســتاد کرونا 
در ســازمان ســینمایی و توجه شــورای صنفی نمایش و 

همت سینماداران و کارکنان سینماها بوده است.
وی ادامه داد: به اذعان مســئولان ذیربط بهداشــتی، 
رعایت دستورالعمل ها در سینماها، در زمره بهترین صنوف 
بوده اســت که شــامل تب سنجی در ورود، فاصله گذاری 
صندلی ها در هنگام خرید بلیت، فاصله گذاری زمانی بین 
ســانس ها، تهویه مناسب سالن ها، تعطیلی بوفه های باز و 

اجبار استفاده از ماسک و تمهیدات مشابه  بوده  است.
رییس ســازمان ســینمایی با اشــاره به رایزنی با ستاد 
کرونا برای تغییر گروه ســینما از ۳ به 2 گفت: در دی ماه 
سال گذشته از کمیته اجتماعی ستاد ملی مقابله با کرونا 
خواهــش کردیــم ســینماها را از گروه ۳ به گروه 2 تغییر 
دهند. در جلسات کارشناسی هم نظر مساعد وجود داشت؛ 
بویژه مشاهدات میدانی که از جشنواره فیلم فجر داشتند. 
به طور جدی انتظار داریم این موضوع، به نتیجه برســد.

وقتی رستوران ها و کافه ها و بعضی مشاغل دیگر، اخیراً 
به گروه 2 رفته اند انتظار جامعه ســینمایی این اســت که 

سینماها هم در این گروه تعریف شوند.
انتظامی افزود: خوشــبختانه همه و از جمله مسئولان 
ذیربط در ستاد مقابله با کرونا می توانند از طریق سامانه 
سمفا به صورت برخط، ضریب اشِغال هر سالن و هر سانس 
را مرتبا پایش کنند. در 1۳ ماه گذشــته فرکانس اشــغال 
یعنی معدل ضریب های اشِغال، حدود 5 درصد بوده است 
یعنی در هر سانس، 5 درصد صندلی ها پر شده و این رقم 
اندک، از نظر دســتورالعمل هایی کرونایی واقعا چه جای 
نگرانی دارد؟ رییس ســازمان ســینمایی با اشاره به نقش 
روانی ســینما در جامعه گفت: یکی دیگر از دلایلی که ما 
اصرار داریم ســینماها در وضعیت نارنجی هم باز باشــند 
نقشی است که سینما می تواند به عنوان یک نهاد اجتماعی 
در جنبه روانی جامعه بازی کند. می دانیم محدودیت های 
کرونایی، مردم را خسته می کند و روحیه ملی را در کوتاه 
مدت و درازمدت تضعیف می کند و نوعی ســرخوردگی 
ایجاد می شــود. از قضا ســینما و رفتار مسئولانه این نهاد 
در قبــال مردم خودش از این زاویه یعنی بازیابی نشــاط 
اجتماعی هم اهمیت پیدا می کند. وی تاکید کرد: درست 
است که سازمان سینمایی برای فیلم های اکران نوروزی 
حتی اگر ســینماها تعطیل باشــد گارانتی مشــخصی به 
مالکان آثار و ســینماها می دهد اما این رقم، چشــمگیر 
نیســت و تــداوم تعطیلــی، با توجه به هزاران شــاغل در 
بخش های تولید و پخش و نمایش، ضربات جبران ناپذیری 

بر پیکره سینما وارد می کند.

۸۶درصدواکسنهادرکشورهایثروتمند
 ۸۶درصــد از واکســن های کرونــا که تــا روز ۳0 مارس 
)10فروردین( در جهان تزریق شده اند، در کشورهای ثروتمند 
یا درآمد بالای متوسط بوده است. در ابتدای شیوع این ویروس 
و زمانی که هنوز مشــخص نبود کدام واکســن ها به نتیجه 
می رسند، کشورهای ثروتمند با انعقاد قرارداد با شرکت های 
مختلف تولید واکســن تا چندین برابر جمعیت خود، مانع از 
ســفارش واکســن توسط کشــورهای دیگر شدند. به خاطر 
محدودیت میزان تولید واکسن، بسیاری از کشورهای دارای 
درآمد پایین تر، تنها در ژانویه 2021 موفق به ثبت نخستین 
سفارش ها برای خرید واکسن شدند. بر اساس آمار منتشرشده 
تا روز ۳0 مارس، کوواکس که ساختار توزیع واکسن سازمان 
بهداشت جهانی است نزدیک به ۳۳میلیون دز واکسن عمدتا 
در کشورهای فقیر و کم درآمد توزیع کرده است. اما این رقم 
تنها ۶درصد از کل 5۶4میلیون دز واکســنی اســت که تا این 
تاریخ در جهان تزریق شــده اســت. سازمان بهداشت جهانی 
امیدوار به افزایش ظرفیت کوواکس است و اظهار امیدواری 
کرده که تا پایان سال 2021 حداقل 2میلیارد دز واکسن در 

میان کشورهای جهان توزیع کند./ایرنا 

 بــا حضور معاونان نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشــور انجام شد؛امینه دریانورد به 
عنوان سرپرســت اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان هرمزگان منصوب شد مراسم 
تودیع مدیر کل ســابق و معارفه سرپرست 
اداره کل کتابخانــه های عمومی اســتان 
هرمــزگان بــا رعایت دســتورالعمل های 
بهداشــتی2۷ اسفندماه 1۳۹۹ برگزار شد. 
بــه گــزارش روابــط عمومــی اداره کل 
کتابخانه های عمومی هرمزگان، مراســم 
تودیع مدیرکل ســابق و معارفه سرپرست 
اداره کل کتابخانــه های عمومی اســتان 
هرمــزگان با حضور هوتن والی نژاد معاون 
مالــی و اداری نهــاد کتابخانه های عمومی 
کشــور، مهــدی رمضانی، معاون توســعه 
 کتابخانــه هــا و ترویــج کتابخوانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، حجت الاسام 
و المسلمین محمد ذاکری، مدیرکل سابق 
کتابخانــه های عمومی اســتان هرمزگان، 
 امینــه دریانــورد، سرپرســت اداره کل 
کتابخانه های عمومی اســتان هرمزگان و 

کارکنان ستادی این استان برگزار شد.
 مهــدی رمضانــی، معــاون توســعه 
 کتابخانــه هــا و ترویــج کتابخوانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور ضمن تبریک 
اعیاد شعبانیه و فرارسیدن سال جدید بیان 
کرد: امیدوارم که سال آینده سال گشایش 
و خوبــی برای کتابــداران و کتابخانه های 
عمومــی باشــد و تاش خــود را در جهت 

رسیدن نهاد کتابخانه ها به اهداف خود می 
کنیم.معــاون توســعه کتابخانه ها در این 
مراســم گفت: در هفته ی جاری جلسه ی 
هیأت امنای کتابخانه های عمومی کشــور 
برگزار شد و خدمات و فعالیتهای کتابخانه 
های عمومی کشور مورد تقدیر وزیر فرهنگ 
و  ارشــاد اســامی و رئیس هیأت امنا قرار 
گرفت. رمضانی ادامه داد: حجت الاسام و 
المســلمین محمد ذاکری در طول خدمت 
خــود در اداره کل کتابخانــه ها خدمات و 
 فعالیتهایــی انجــام داده اند که شایســته

 تقدیر است.
این مقام مسئول ضمن تشکر از خدمات 
مدیرکل ســابق اســتان بیان کرد: انتخاب 
امینه دریانورد از بدنه نهاد و از بین همکاران 
به عنوان سرپرست اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان هرمزگان نقطه عطفی است 
و نیاز به همکاری و حمایت دارد و از کتابداران 
و کارکنان استانی نهاد درخواست همکاری 

و همدلی با وی را نمود.  حجت الاســام و 
المســلمین محمد ذاکری، ضمن تبریک 
اعیاد شــعبانیه و تشــکر از حســن اعتماد 
دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشــور 
بیان کرد: خدمات انجام شــده در اداره کل 
کتابخانه ها بصورت انفرادی نبوده و حاصل 
تــاش و همت همــکاران در کتابخانه ها و 
ستاد بوده اســت. مدیرکل سابق اداره کل 
کتابخانــه های عمومی اســتان هرمزگان 
اشــاره ای به فعالیتهای انجام شده در طول 
خدمت خود در اداره کل کتابخانه ها کرد و 
گفت: تمام تاش خود را نمودیم که جایگاه 
اداره کل کتابخانه در استان و اذهان عمومی 
و مدیران بالا برود و برای همه شناخته شده 
شود.وی افزود: رایزنی های انجام شده باعث 
حضــور فرمانــداران، نمایندگان مجلس و 
مدیــران مختلف در ایــن اداره کل جهت 

همکاری و انجام امور شده است.
وی اظهــار کــرد: در جهــت حمایت از 

نویســندگان بومــی و گســترش فرهنگ 
کتابخوانــی اقدام بــه خرید بیش از 2000 
جلد کتاب شده است. در پایان صحبت های 
خود از همکاران در اداره کل و کتابخانه ها 
تشــکر و برای سرپرســت جدیــد آرزوی 
موفقیت کرد.  امینه دریانورد، سرپرســت 
اداره کل کتابخانــه های عمومی اســتان 
هرمزگان ضمن تبریک ایام و تشکر از حسن 
اعتمــاد دبیــرکل بیان کــرد: از خدمات و 
زحمات حجت الاسام و المسلمین محمد 
ذاکــری در طــول خدمت خود در اداره کل 
کتابخانه ها تشــکر می کنم. وی افزود: در 
طــول خدمت خــود در نهاد کتابخانه های 
عمومــی بــه این باور رســیده ام که نهاد از 
ارگانهایی اســت که عملگرا بوده و گفتار در 

آن ماک نیست. 
 ان شــا ا... اگــر خداونــد توفیق بدهد با 
همکاری و همدلی ســتاد مرکزی و ســتاد 
استان تاش خود را کرده و امیدوارم اثرگذار 
واقع شــوم. وی تاکید کرد: در جهت رشد و 
بالندگی استان خصوصا در مناطق محروم 
و آگاهی رســانی و ترویج فرهنگ کتاب و 
کتابخوانی تاش خواهم نمود. در پایان این 
مراسم ضمن تقدیر از زحمات حجت الاسام 
و المســلمین محمد ذاکری، حکم علیرضا 
مختارپــور، دبیرکل نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشــور به امینه دریانورد به عنوان 
سرپرســت اداره کل کتابخانه های عمومی 

استان هرمزگان اعطا شد.

خبر سال 1400 سال گشایش و خوبی برای کتابداران و کتابخانه های عمومی خبر

مردماصفهانبهشعارروزجهانیآب”ارزشآب”بهمعنیواقعیعملکردهو
آنرابهشعورتبدیلکردند

رئیس مرکز ملی فرش ایران از افزایش ۳4 درصدی دوره های آموزشــی برگزار شده توسط این مرکز در حوزه فرش دستباف در سال 1۳۹۹ نسبت به سال قبل 
آن)1۳۹8( خبر داد. به گزارش شــاتا، فرح ناز رافع با بیان این مطلب، افزود: در ســال 1۳۹۹ در مجموع 2۳7 هزار و 12۰ نفر ساعت آموزش در حوزه فرش دستباف 
توسط مرکز ملی فرش ایران برگزار شد. وی همچنین میزان دوره های آموزشی برگزار شده در سال 1۳۹8 در مرکز ملی فرش ایران را 17۶ هزار و 72۰ اعلام کرد. 
رئیس مرکز ملی فرش ایران در ادامه تصریح کرد: در مجموع 5 هزار و 8۹۹ نفر در 1۹ دانشگاه و 115 هنرستان در سطح 1۹ استان کشور در حال تحصیل در رشته فرش 
می باشند. وی همچنین اضافه کرد: تعداد دانشجویان رشته فرش 2 هزار و 5۳۹ نفر و تعداد هنرجویان هنرستان های فرش سه هزار و ۳۶۰ نفر هستند. رئیس مرکز 
ملی فرش ایران در ادامه با اشاره به برخی اقدامات مرکز ملی فرش ایران، گفت: فعالسازی شتاب دهنده های تخصصی حوزه فرش دستباف، برگزاری وبینارهای 
تخصصی در راستای تحریک تقاضا، بازاریابی و برندسازی و همچنین هدایت تحصیلی دانش آموزان را به صورت جدی در سال 1۳۹۹ دنبال کردیم که به نتایج مثمر 

ثمری در این حوزه ها رسیدیم.

سرانه مصرف آب شرب در سال 1۳۸۹، 1۸۶ لیتر 
بر ثانیه برای هر نفر در شــبانه روز بوده اســت که تا 
سال 1۳۹۹ به 150 لیتر بر ثانیه برای هر نفر کاهش 

یافت.
 مدیر عامل شــرکت آب وفاضاب استان اصفهان 

بــا توجه به عنوان روزجهانی آب اعام کرد:
مــردم اصفهــان به شــعار روز جهانی آب ” ارزش 
آب” بــه معنــی واقعی عمل کرده و آن را به شــعور 

تبدیل کردند
مدیر عامل شــرکت آب وفاضاب استان اصفهان 
بــا توجه بــه عنوان روزجهانی آب در ســال 2021 
میادی گفت: امســال از ســوی سازمان ملل متحد 
روز جهانی آب که مصادف اســت با دوم فرودین می 
باشــد )ارزش نهادن برآب(  نامگذاری شــده اســت 
“ارزش نــه فقــط به معنای مادی و قیمت گذاری این 
منبــع حیاتــی، بلکه فراتر از آن در محیط زیســت، 
اجتماع و فرهنگ بشری”. است که در سالهای اخیر 
مردم اصفهان با کاهش مصرف سرانه به آن به خوبی 
عمل کردند. مهندس هاشــم امینی افزود : ســرانه 
مصرف آب شــرب در سال 1۳۸۹، 1۸۶ لیتر بر ثانیه 
برای هر نفر در شبانه روز بوده است که تا سال 1۳۹۹ 

بــه 150 لیتــر بر ثانیه برای هر نفر کاهش یافت.
وی افزود: ارزش آب بســیار بیشــتر از قیمت آن 
است – آب برای خانوارها ، غذا ، فرهنگ ، بهداشت 
، آمــوزش ، اقتصــاد و یکپارچگــی محیط طبیعی ما 
دارای ارزش بســیار زیــاد و پیچیده ای اســت. اگر 
هرکدام از این مقادیر را نادیده بگیریم ، خطر ســو ء 
مدیریــت ایــن منبع محدود و غیــر قابل تعویض را 
داریم. هدف توسعه پایدار اطمینان از آب و بهداشت 
برای همه اســت. بدون درک جامع از ارزش واقعی و 
چنــد بعدی آب ، نمــی توانیم از این منبع حیاتی به 
نفع همه محافظت کنیم. وی با اشاره به اینکه دردهه 
گذشته فعالان صنعت آبفا در استان اصفهان به جهت 
وقوع خشکســالی های پیاپی تاش های بســیاری را 
به منظور تامین پایدار آب شــرب مردم در ســطح 

اســتان در دستور کار قرار دادندعنوان کرد:در سال 
1400 به دلیل بارندگی های محدود شرایط سختی 
از لحاظ تامین پایدار آب شرب مردم در سطح استان 
داریم اما همچون سنوات گذشته با مدیریت مصرف 

بهینــه آب مــی توان بر این چالش غلبه نمود.
مهندس امینی افزود: میزان آبی که از زاینده رود 
برای شــرب از 10 سال پیش تاکنون تخصیص یافته 
اســت با وجود اضافه شــدن نزدیک به یک میلیون 
واحــد بــه میــزان مشــترکین حــدود 10 میلیون 
مترمکعب کاهش مصرف داشــته اســت. وی با بیان 
اینکه تغییرات اقلیمی یکی از مســایل مهمی اســت 
که باعث ایجاد تغییرات مســتقیم در منابع آب، بروز 
سیاب ، خشکسالی و ... می شود اعام کرد: اما مسئله 
پیش بینی  نشــده ســال گذشــته قبل از هر دغدغه 
دیگــری همه گیــری ویروس کرونا بود که با توجه به 
توصیه های نخســتین ســازمان بهداشــت جهانی و 
معرفی راه های مقابله با این ویروس، منجر به افزایش 
چشــم گیر مصرف گردید. مدیرعامل شــرکت آب و 
فاضاب استان اصفهان با اشاره به کاهش درصد آب 
بدون درآمد در این استان، گفت: با توجه به اهمیتی 
که آب شرب و بهداشت مردم دارد، مدیریت سازمانی 
آب و فاضاب اســتان به گونه ای عمل کرد که امروز 
میزان پرت شــبکه های اصفهــان کمترین پرت آب 
“هدر رفت” را در کشــور دارد و از ۳4 درصد به 1۶ 
درصد در ســال ۹۹ رســیده است که به دلیل اصاح 
شبکه ها، نشت گیری و همکاری خوب مردم اصفهان 

بوده است. 
مهندس امینی تاکید کرد: با توجه به اینکه امسال 
بارش هــای قابــل توجهــی رخ نــداد، مخزن ســد 
زاینده رود ذخیره مناســبی ندارد و بدون شک مردم 
در مصــرف آب بایــد دقت لازم را داشــته باشــند و 
تابستان پیش رو را باید با دقت بیشتری سپری کنیم. 
مدیر عامل شــرکت آبفا استان اصفهان با بیان اینکه 
تولیــد محتوای مناســب و آموزش های مســتمر به 
تمامی اقشار و سنین جامعه در راستای اصاح سبک 

زندگی در اســتفاده از آب ضروری می باشــد اظهار 
داشت:، آشنایی بیشتر مردم با زیرساخت های منابع 
آب کشــور، بــالا بــردن آگاهی  از فراینــد پیچیده و 
پرهزینه تصفیه آب سالم و آشامیدنی و در قدم بعدی 
تصفیه فاضاب، تولید و کاربردهای پساب و بسیاری 
از نکات کلیدی و ملموس دیگر صنعت آب و فاضاب 
اســت، که باید از سوی روابط عمومی ها با بهره گیری 
از وســایل ارتباط جمعی به شکل کان، و شبکه های 
اجتماعــی به شــکل خاص، مــورد توجه و بازنگری، 
قرار گیرد.وی با اشاره به اینکه مردم اصفهان به شعار 
روز جهانــی آب ” ارزش آب” بــه معنی واقعی عمل 
کرده و آن را به شعور تبدیل کردند، گفت: در سالهای 
اخیر رسانه های نوشتاری و صدا و سیما نیز در حوزه 
مدیریت مصرف آب و فرهنگ ســازی مصرف شــرب 
بســیار خوب همکاری نمودنداین درحالیست که در 
کشــور ما و با توجه به آموزه های دین اســام، سابقه 
تاریخی و تجربه زیســته مردم، ارزش و اهمیت آب 
از دیرباز مورد توجه بوده است، شعار روز جهانی آب 
امســال می تواند در امتداد این آموزه ها، بازتعریف و 
منتشــر شــود. افزایش آگاهی آحاد مردم به مسئله 
آب، بــه عنــوان اولیــن و مهم ترین منشــا زندگی، 
گســترش آموزش هــای همگانــی و همــراه کردن 
جریان هــای اجتماعــی با این رویکرد می تواند منجر 
به قدم نهادن در راه روشنی برای آینده مردم کشورما 

و جهان باشد.

افزایش 25 درصدی و حداقل دریافتی 5/ ۳ میلیون 
تومانی کارکنان و بازنشستگان در سال جاری با پرداخت 
تا ۳5 درصدی مالیات به صورت پلکانی همراه است. به 
گــزارش »ایســنا« افزایش حقوق کارکنــان دولت و 
بازنشستگان در سال گذشته به طور متوسط 15 درصد 
و حداقل دریافتی آنها ۸/ 2 میلیون تومان بود، اما دولت 
در لایحــه بودجه ســال 1400 افزایش ضریب حقوق 
گروه های مختلف حقوق بگیر در دســتگاه های اجرایی 
اعم از کارکنان و بازنشســتگان را 25 درصد و حداقل 
پرداختی به آنها را 5/ ۳ میلیون تومان پیش بینی کرد 
که در این حالت میزان افزایش حقوق به طور متوســط 
 10 درصــد و حداقــل پرداختــی ۷00 هــزار تومان

 افزایش داشت. 

 افزایش حقوق هیچ کسی بیشتر از 
۵/ 2 میلیون نیست

در جریان بررســی لایحه بودجه 1400 در مجلس، 
نظــرات متفاوتی در رابطه بــا افزایش حقوق کارکنان 
مطرح بود ولی در نهایت آنچه در قانون بودجه تصویب 
و از سوی مجلس به دولت اباغ شده است نشان می دهد 
که ضریب حقوق گروه های مختلف حقوق بگیر براساس 
آخرین حکم کارگزینی سال 1۳۹۹ تا 25 درصد افزایش 
می یابد؛ البته مشــروط به اینکه میزان افزایش حقوق 
هیچ کسی نسبت به سال گذشته بیش از دو میلیون و 
500 هزار تومان نباشد. بنابراین با این مصوبه در قانون 
بودجه، حقوق های بالای 10 میلیون تومان مشــمول 
افزایش 25 درصدی نشده و فقط رقم ثابت دو میلیون 

و 500 هزار تومان به آنها اضافه می شود. از سوی دیگر 
پرداخت مالیات حقوق کارکنان مطرح اســت که البته 
این قشــر همواره از بخش های با ســهم بالا در پرداخت 
مالیات در سال هستند. برای سال جاری سقف معافیت 
مالیاتی در ماه چهار میلیون و در ســال تا 4۸ میلیون 
تومان اســت و مازاد بر آن به صورت پلکانی مشــمول 
مالیات خواهد شــد. بر این اساس نرخ مالیات بر درآمد 
حقوق کارکنان به این صورت است که مازاد 4۸ میلیون 
تومان در ســال تا رقم ۹۶ میلیون تومان و به عبارتی 
هشت میلیون تومان در ماه 10 درصد مشمول مالیات 
خواهد شــد. همچنیــن از ۹۶ میلیون تا 144 میلیون 
تومان در ســال )12 میلیون تومان ماهانه( شــامل 15 
درصد، از 144 میلیون تا 21۶ میلیون تومان در ســال 

)1۸ میلیون تومان در ماه( 25 درصد و از 21۶ میلیون 
تا 2۸۸ میلیون تومان یعنی حقوق حدود 24 میلیونی 
در ماه شامل 25 درصد مالیات می شود. اما حقوق های 
2۸۸ میلیون تا ۳۸4 میلیون تومان در سال ۳0 درصد 
و از ۳۸4 میلیون تومان )در ســال( بالاتر یعنی از ۳2 
میلیــون تومــان در ماه، ۳5 درصد مشــمول مالیات 
می شود. جریان افزایش حقوق کارکنان تنها مربوط به 
این رشد در قانون بودجه نیست و در یکی دو سال اخیر 
براســاس فصل 10 قانون مدیریت خدمات کشــوری، 
امتیازاتی برای حقوق کارکنان مشخص شده که امکان 
اســتفاده از ایــن امتیــاز تا 50 درصد افزایش اســت و 
دستگاه ها می توانند طبق شرایط و ضوابط تعیین شده 

نسبت به آن اقدام کنند.

حقوق بگیران چقدر باید مالیات بدهند؟
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معاون مســکن و ســاختمان وزارت راه وشهرسازی 
گفــت: پیگیــری از بانک مرکزی بــه منظور تخصیص 
سهمیه هر بانک برای پرداخت ۳۶0 هزار میلیارد تومان 
تســهیات به 1/2 میلیون متقاضی واجد شــرایط در 
دســتور کار وزارت راه و شهرســازی اســت. محمــود 
محمودزاده با اشاره به تبصره 1۸ قانون بودجه 1400 
و هدایت ۳۶0 هزار میلیارد تومان از منابع داخلی بانکی 
به حوزه ساخت مسکن، گفت: در شرایط کنونی پیگیری 
از بانک مرکزی به منظور تخصیص ســهمیه هر بانک 
برای پرداخت ۳۶0 هزار میلیارد تومان تســهیات به 
1/2 میلیون متقاضی واجد شرایط در دستور کار وزارت 
راه وشهرسازی است.  معاون مسکن و ساختمان وزارت 
راه و شهرسازی با بیان اینکه به هر متقاضی ۳00 میلیون 
تومان تعلق می گیرد، تاکید کرد: وزارت راه و شهرسازی 
این بحث را در قالب مکاتبه ای به بانک مرکزی ارســال 

می کند تا شاهد اجرای دقیق قانون بودجه باشیم. 

اهمیت توسعه صنعت ریلی در اصفهان به عنوان چهارراه ترانزیتی ایران 

www.etebar.net

رشدفروش
بیمهکوثر

وزیــر راه و شهرســازی با حضــور در اتاق 
بازرگانی اســتان اصفهــان و دیدار با مدیران 
اســتانی گفت: یکی از اصلی ترین محورهای 
توسعه در هر کشوری توسعه زیر ساخت های 

حمل و نقلی است.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه 
و شهرســازی، محمــد اســامی، وزیر راه و 
شهرسازی امروز در سفر به استان اصفهان با 
حضــور در اتاق بازرگانــی اصفهان با مدیران 
اســتانی دیدار کرد. در ایــن دیدار وزیر راه و 
شهرســازی مــواردی همچون مشــکات 
تســهیل گری در اســتفاده از ظرفیت بخش 
خصوصی و جذب سرمایه گذار برای پروژه های 
راه وشهرسازی در استان، آخرین وضعیت قطار 
ســریع السیر اصفهان - تهران، قطار حومه ای 
شهر اصفهان و آزادراه اصفهان شیراز، مبحث 
بندر خشک ولجستیک ریلی، موضوع شهرک 
صنعتی طا و مشکات انبوه سازان مسکن را 

مورد بررسی قرار داد. 
برخورداری قطار حومه ای اصفهان از مدل 

مستحکم اجرایی
وزیر راه و شهرســازی در بحث قطار حومه 
ای اصفهان و لزوم استفاده از مدل مستحکم 
اجرایــی با بیان اینکه همواره مدل مالی طرح 
از خود آن طرح مهمتر اســت، اظهار کرد: در 
خصوص پــروژه قطار حومه ای اصفهان مدل 
مســتحکم اجرایی را دنبــال کردیم تا مردم 
بتوانند از پرتو آن اســتفاده کنند؛ هرچند با 
وجــود آنکــه این طــرح دارای بازدهی مالی 

نیست.
وی با اشــاره به اینکــه در قانون مرتبط با 
شــرکت قطارهای حومه ای، قانونگذار اجازه 
داده است راه آهن، با مشارکت شهرداری ها و 
بخش خصوصی ایجاد شود و اساسنامه آن نیز 
در ماه های گذشته تصویب و اباغ شده است، 
تصریح کرد: مدیران استان نباید در اجرای این 
پروژه بزرگ و مهم تردید داشــته باشند و کار 
با جدیت لازم است دنبال شود. همچنین لازم 
است نسبت سهام در این سرمایه گذاری 205 

هزار میلیارد تومانی اصاح شود.
قطار سریع السیر اصفهان -تهران به 

پویایی اقتصاد کمک می کند
اســامی در جلسه اتاق بازرگانی اصفهان 
پس از اســتماع آخرین وضعیت قطار ســریع 
السیر اصفهان تهران ضمن مساعدت و دادن 
دســتور پیگیری ویژه در این خصوص، گفت: 
یکی از اصلی ترین محورهای توســعه در هر 
کشوری توسعه زیر ساخت های حمل و نقلی 
است، حمل و نقل در ایجاد مسیرهای ارتباطی 
بین قطب های صنعتی، کشاورزی و گردشگری 
تاثیر بســزایی دارد  و از این رو می تواند عامل 
مهمی برای رونق اقتصادی باشد. در این راستا 
حمل و نقل ریلی در هر دو بخش بار و مسافر 
می توانــد بــه پویایی اقتصــاد کمک کند و با 
کمترین هزینه ضمن حفظ محیط زیســت و 
عــدم تولید آلاینده های جــوی ترددی آرام، 
بدون دغدغه، امن و ســالم را برای شهروندان 

به ارمغان آورد.
وی افزود: در این راستا توسعه این صنعت 
در اســتان اصفهان که در چهار راه ترانزیتی 
کشــور وجــود دارد از اهمیــت صدچندان 

برخوردار است.
تصویب دهکده لجستیک در منطقه 

سگزی اصفهان
در حاشــیه این جلسه علیرضا قاری قرآن 

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان اظهار 
داشت: در رابطه با بندر خشک اصفهان، شورای 
برنامه ریزی استان مصوبات لازم را انجام داده 
و دهکده لجســتیک در منطقه سگزی مورد 

تصویب قرار گرفته و اباغ شده است.
تاکید بر حل مشکلات اجرایی بندر 

خشک اصفهان
وزیــر راه و شهرســازی پس از اســتماع 
مشکات اجرایی بندر خشک اصفهان، با بیان 
اینکــه سیاســت های هم پیوند که می توانند 
همگرایی و هم راستایی ایجاد کنند  می بایست 
همچون پیستون های قدرتمند در سطح کشور 
بــا یکدیگــر کار کنند، اظهار داشــت: نظام 
لجستیک به دنبال سروسامان دادن به تولید 
ایران و رقابتی کردن آن است و در این زمینه 

لازم است موازی کاری ها حذف شود.
وی با بیان اینکه سرمایه گذاری با حکمروایی 
دو مقوله جدا از هم هستند، گفت: از آنجایی 
که مبحث بندر خشک، تجربه جدیدی است 
مرزبندی هــا و تعریف ریل گذاری از مباحث 

اصلی در آن بشمار می رود.
۵10 هزار واحد مسکن در سطح کشور 

فعال است
اسامی در جمع سازندگان مسکن اصفهان 
با بیان اینکه 510 هزار واحد مسکونی در سطح 
کشور فعال است و پیمانکاران در حال ساخت 
این مســاکن هســتند، عنوان کرد: از ابتدای 
اجرای طرح اقدام ملی مسکن ماک عمل ما 
این بود که به شیوه ای کار انجام شود تا میان 
سه ضلع این طرح )مردم، سازندگان مسکن، 

دولت( اعتماد وجود داشته باشد.
وی بیان داشــت: همــواره منفعت مردم و 
سازندگان مسکن توامان مدنظر بوده و هیچ گاه 
قیمت ثابت برای ســاخت، مطرح نشده است 
لذا قیمت مســکن ملی براساس فهرست بها 

تعیین می شود.
محمد اسلامی در تشریح اقدامات وزارت 

راه و شهرسازی در سال ۹۹ اعلام کرد:
“قوانیــن متضاد” مهم ترین چالش وزارت 
راه و شهرســازی است، افتتاح ۹00 کیلومتر 
بزرگراه در ســال گذشته، جشن خودکفایی 
تولیــد واگن هــای مســافری در راه اســت، 
پایدارســازی تولید مسکن، مهم ترین اقدام 
وزارت راه و شهرسازی، وزیر راه و شهرسازی 
در برنامه تلویزیونی “تیتر امشــب” مهمترین 
چالــش این وزارتخانه را وجود قوانین متضاد 

دانست.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه 
و شهرســازی، وزیر راه و شهرسازی با حضور 
در برنامه تیتر امشب با اشاره به اقدامات انجام 
شــده این وزارتخانه در ســال ۹۹ درخصوص 
آخریــن وضعیت راه ها اظهار داشــت: تردد 
جاده ای بین استانی و در سطح کشور نسبت 

به سال گذشته با افزایش چشمگیری مواجه 
شــده  و این رشــد را در ســفر با وسیله نقلیه 
عمومی اتوبوس، قطار و هواپیما نسبت به مدت 
مشابه در سال گذشته به راحتی می توان شاهد 
بود. وی افزود: در این زمینه و براساس اطاعات 
پلیس راهور تردد در شهرهای قرمز و نارنجی 
کاهش و در سایر مناطق کشور با رنگ بندی های 
آبی و زرد تردد افزایش داشته است. این عضو 
کابینه دولت دوازدهم در ادامه با بیان اینکه از 
مسافران برای خروج از شهرهای قرمز و نارنجی 
با وســیله نقلیه عمومی)اتوبــوس، هواپیما، 
کشــتی و قطــار( حتما تســت کرونا گرفته 
می شــود و در صورت منفی بودن تست اجازه 
ســوار شدن نخواهند داشــت، تصریح کرد: 
نیروهای هال احمر در ۳1 پایانه  مرزی فعال 
کشور مستقرند و  از مسافران تست کرونا گرفته  
می شود. وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه 
در نوروز امسال افزایش نرخ بلیط ها را شاهد 
نبودیم، گفت: هیچ افزایش قیمتی در بلیط ها 
صورت نگرفت تنها در بحث اتوبوس این تغییر 
قیمــت رخ داد کــه بعد از ایــام نوروز آن را به 

حالت قبل باز خواهیم گرداند.
وی افــزود: ســال ابتدایی ورود کرونا تمام 
کسب و کارها آسیب جدی دیدند ولی با تاش 
ما امســال هیچ کســی در حوزه حمل و نقل 

بیکار نشد.
 افتتاح ۹00 کیلومتر بزرگراه

 در سال ۹۹
وی با بیان این که  در سال ۹۹ حدود ۹00 
کیلومتــر بزرگراه افتتاح کردیم و حدود ۳00 
کیلومتــر دیگر هم آماده افتتاح و بهره برداری 
اســت، اظهار داشت: سال گذشته رونق تولید 
و جهش تولید را در حوزه ریل داخلی داشتیم. 
وی توضیح داد: ما ســعی کردیم در بخش 
حمــل و نقــل تولید کننده و مصرف کننده را 
در حالــت متعادل نگــه داریم و این در حالی 
اســت که در ســال ۹۹ بسیاری از بخش های 
حمل ونقلی با مشــکات و آسیب های بسیار 
زیادی روبرو شدند که توانستیم با حمایت های 

لازم بخشی از این مشکات را رفع کنیم.
اسامی با بیان اینکه در سال ۹۸ که سال 
رونق تولید بود در بحث تولید اقام وزارت راه 
شهرسازی ما سعی کردیم پروژه های عمرانی 

که نیمه تمام مانده بودند را فعال کنیم، افزود: 
یکی از این پروژه ها کنار گذر شــرقی اصفهان 
بود که یک پروژه ۳0 ســاله بود که پیشــرفت 
فیزیکــی آن تنهــا 42 درصد بود که در مدت 
زمان یک سال نیم آن را در ماه گذشته به بهره 
برداری رسانیدم همچنین پروژه غدیر هم یکی 
دیگر از پروژه های عمرانی بود که چندین سال 
نیمــه تمام مانــده بود که با حمایت و جدیت 
پیگیری ان را به بهره برداری رساندیم و اجرا 
و اتمام چنین پروژه های در طول این سال ها 

بی سابقه بود.
وی افزود: در سال های گذشته سامانه های 
ریلی و واگن های باری از خارج از کشور تأمین 
می شــد، ولی در ســال ۹۸، ۷۷۸ واگن باری، 
مســافری و لوکوموتیو با توان نیروی داخلی 
ساخته شد و در سال ۹۹ این رقم از یک هزار 

و 15 واگن عبور کرد.
جشن خودکفایی تولید واگن های 

مسافری در راه است
وزیر راه و شهرســازی گفت: در ســال ۹۹ 
عاوه بر جلوگیری از واردات و حمایت از تولید 
داخل، جشــن خودکفایی تولید واگن باری را 
برگــزار کردیــم و در ماه های آینده جشــن 
خودکفایی تولید واگن مسافری و لوکوموتیو 
را برگزار خواهیم کرد.سال گذشته توانستیم 
در حــوزه راه هــا و بهبود وضعیت حمل و نقل 
رکوردهای جدیدی را به لحاظ عملیات اجرایی 

در کشور ثبت و ضبط کنیم.
محمد اسامی وزیر راه وشهرسازی با بیان 
اینکه در سال 1400 افتتاح چندین پروژه آزاد 
راهی را در دستور کار خود قرار داده ایم ،گفت: 
آزاد راه اصفهان- شیراز بخشی از آزاد راه حرم 
تا حرم و بخشــی از آزاد راه مراغه هشــترود را 

امسال به بهره برداری خواهیم رساند.
اســامی با بیان اینکــه “قوانین متضاد” 
مهم ترین چالش وزارت راه و شهرسازی است، 
بیان کرد: دستگاه نظارتی نباید وارد تشخیص 

مدیریتی شود و فقط به طرح سوال بپردازد.
وزیر راه و شهرســازی به ادامه روند توقف 
پروازهای تهران-لندن اشاره کرد و گفت: این 
پروازها همچنان لغو هســتند. در بحث حمل 
و نقل زمینی هم با استفاده از ۶0 درصد ظرفیت 
نــاوگان، صــد در صــد دســتور العمل های 

بهداشتی رعایت می شود.
پایدارسازی تولید مسکن، مهم ترین اقدام 

وزارت راه و شهرسازی در سال ۹۹
در ادامه این برنامه وزیر راه و شهرسازی با 
اشاره به وضعیت مسکن و اقدامات انجام گرفته 
با تاکید بر اینکه پایدارســازی تولید مسکن با 
ایجاد اصاحات در آیین نامه ها و شیوه نامه ها، 
ثبت نام گســترده از مردم و  عرضه زمین در 
همه شهرهای دارای متقاضی مهم ترین اقدام 
وزارت راه و شهرسازی در سال ۹۹ بود، گفت: 
سال گذشته سامانه جامع اماک و اسکان را 
فعــال کردیــم و در پرتو این ســامانه حدود 

یک میلیون و ۳00 هزار واحد مسکونی خالی 
شناســایی و به ســازمان امور مالیاتی کشور 
معرفی شــد و موجب افزایش عرضه به بازار و 
کاهش حدود 25 درصدی قیمت مسکن شد.

اسامی از تحویل اولین واحدهای مسکن 
ملی خبر داد و گفت: با تحویل این واحدها در 
فروردین ماه و بســته شــدن طرح اقدام ملی 
مسکن تا پایان سال، بازار مسکن بهبود خواهد 
یافــت. از لحاظ فنی هیچ دلیل برای افزایش 
قیمت مسکن وجود ندارد بلکه باید به سمت 

ثبات و بعد کاهش نرخ هم حرکت کنیم.
وی افزود: متاســفانه بازارهای ایران تحت 
تاثیر جو سیاســی و روانــی قرار می گیرند و 

امسال نیز سال انتخابات است. 
عدم همکاری شهرداری های کشور با 

طرح اقدام ملی مسکن
وی در ادامه به شعار امسال که سال تولید، 
پشــتیبانی و مانع زدایی ها اشاره کرد و گفت: 
ما در بحث مسکن در بخش مانع زدایی ها نیاز 
داریم شهرداری ها بخشی از موانعی که در این 
حوزه ایجاد کرده را رفع کنند و در بحث طرح 
اقدام ملی مســکن رویــه دیگری را در پیش 

بگیرند.
اسامی بیان کرد: در بحث طرح اقدام ملی 
مسکن شهرداری بسیاری از شهر های کشور 
بــه دلیل همکاری نکــردن موجب تاخیر در 
تحویل و اجرایی شدن واحد های مسکن شده 

اند.
اسامی توضیح داد: با توجه به شعار امسال 
ما ســعی کرده ایم مســکن مردم را در اولویت 
قرار دهیم و با تســهیل کردن روند خانه دار 
شــدن بتوایم بخشی از این شعار را به مرحله 
اجرایی برسانیم.  مهم ترین اقدام در این حوزه 
شهرسازی است که با تسهیل و تسریع در ارائه 
مجوز توســط شهرداری بتوانیم گشایشی در 

حوزه ایجاد کنیم.
وی در ادامــه به روند تســریع در پرداخت 
تسهیات بانکی در حوزه مسکن اشاره کرد و 
گفت: طی جلســاتی که با همتی رئیس کل 
بانک مرکزی برگزار کردیم مقرر شد یک بسته 
20 هزار میلیاردی برای جهش تولید مسکن 
آماده کنیم و در پرداخت تســهیات ســایر 
بانک ها هم عاوه بر بانک مســکن همکاری 

لازم را انجام دهند
وی تصریح کرد: سهم هر بانک در این بخش 
مشخص است و با اعتباراتی که در این حوزه 
به بانک ها تخصیص می یابد به استناد بانک ها 
و وزات اقتصــاد و همچنیــن با ایجاد صندوق 
زمین و مســکن تســهیات مسکن با همان 
نرخ هــای رایج به متقاضیان پرداخت شــود. 
اســامی بیان کرد: خوشبختانه در این مدت 
بانک مسکن همکاری لازم را داشته است، اما 
امیدواریــم بــا اباغ این دســتور العمل روند 
 ســرعت پرداخــت تســهیات مســکن

 افزایش یابد.

وام٣۰۰میلیونیساختمسکن
درراهاست

هفتهنامهاقتصادیایران
میزان حق  بیمه  تولیدی بیمه کوثر در سال 1۳۹۹ با 45 درصد رشد نسبت   به مدت مشابه سال گذشته به ۳5 هزار  و  ۳54 میلیارد ریال و نسبت خسارت شرکت به 58درصد رسید. معاون 
برنامه ریزی و نظارت راهبردی بیمه  کوثر اعلام کرد: طی این مدت، رشته شخص  ثالث و سرنشین ۳۶درصد، بیمه درمان 18درصد و بیمه های زندگی 15درصد از کل حق بیمه های تولیدی 
را تشکیل داده  است. لاله کریمی افزود: سال گذشته رشته های هواپیما، باربری، کشتی، بدنه و مهندسی شرکت هر کدام  به ترتیب با رشد 722درصد، 12۰درصد، ۹7درصد، ۹۳درصد 
و 77درصد نسبت  به مدت مشابه سال گذشته بیشترین رشد فروش را در میان رشته های گوناگون بیمه ای داشته  اند. وی خسارت پرداختی شرکت به بیمه گذاران را در سال 1۳۹۹ مبلغ 
2۰هزار و 5۹7میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: سهم رشته شخص  ثالث و سرنشین ۳7درصد، سهم بیمه درمان 25درصد و سهم بیمه های زندگی 1۶درصد از این پرداخت خسارت ها بوده  
است. معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی بیمه کوثر اظهار کرد: تمدید مجوز قبولی اتکایی از سوی بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران، توسعه و کسب سود در این بخش، حضور بیمه 
کوثر برای چهارمین سال متوالی در بین 1۰۰ شرکت برتر کشور، کسب بالاترین سطح توانگری مالی در صنعت بیمه برای پنجمین سال متوالی، رشد 45درصدی حق بیمه تولیدی نسبت  به 

مدت مشابه سال گذشته، درآمد یک هزار و 51۰میلیارد ریالی از سرمایه گذاری ها و افزایش رضایت بیمه شدگان از اهم فعالیت ها و دستاوردهای شرکت در  سال  ۹۹  بود.

بهکارگیرینیروهایفنیومهندسی
بازنشستههمادرشرکتهایاقماری

 مدیرعامل شرکت هواپیمایی جمهوری اسامی ایران 
)هما( از تدوین طرحی به منظور جذب نیروهای بازنشسته 
این مجموعه در شرکت های اقماری هما خبر داد. کاپیتان 
علیرضا برخور، مدیرعامل شرکت هواپیمایی جمهوری 
اسامی ایران )هما( در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری 
وزارت راه و شهرسازی بر ضرورت اصاح ساختاری هما 
در سال جدید تاکید کرد و گفت: در هر ساختار و سازمانی 
اگر ایجاد انگیزه در سیســتم نباشــد باعث مشــکات 
فزاینده ای در آن مجموعه خواهد شد. منابع انسانی باید 
تجربه کسب کرده و سپس بروند؛ هرچند برای ما بسیار 
مهم اســت که این منابع انســانی بعد از دوران خدمت به 
کجا می روند اما از آن مهم تر این است که بالاخره آن ها 
باید از مجموعه بروند.  اینکه یک نفر بیاید و 50 ســال 
خدمــت کند و همچنان بخواهد بماند، من به شــخصه 
موافق نیســتم؛ زیرا در آن صورت انگیزه برای جوانان و 
کارکنان به وجود نمی آید.مدیرعامل شرکت هواپیمایی 
ایران ایر گفت: طرحی را تهیه کرده ایم که اگر بتوان اجرا 
کرد و مقدماتش فراهم شــود؛ افرادی از بخش تعمیرات 
و مهندسی که سر زمان مقرر بازنشسته شوند، می توانند 
در شــرکت های اقماری هما مشــغول به فعالیت شده و 
بدین طریق تجربه هایشان را نیز در اختیار نیروهای جوان 
بگذارند. در واقع با ایجاد شــرکت های اقماری و جذب 
بازنشستگان هما، هم در بین جوانان ایجاد انگیزه می شود 
و هم تجربه افراد مســن را خواهیم داشــت. برخور تاکید 
کرد: نمی توان یک نفر را که ۳0 ســال یا بیشــتر خدمت 
کرده به زور در سیســتم نگه داشــت، زیرا وی می خواهد 
زندگی اش را برای خودش رقم بزند؛ اما می توان به چنین 
فردی که عاقه و تعلق خاطر به هما دارد، پیشنهاد داد 
که در صورت موافقت با حضور در شرکت های اقماری و 
همراه با نیروهای جوان مشغول به کار شود.  مدیرعامل 
شرکت هواپیمایی جمهوری اسامی ایران )هما( درباره 
وضعیت اســتخدامی این شرکت در سال 1400 عنوان 
کرد: جذب نیرو از بدنه آزاد شده است و در هر بخش از 
بدنــه هما که افراد دارای تحصیات لیســانس یا بالاتر 
باشند، می توانند بعد از مصاحبه با بالاترین مسئول گروه 
خود جذب شوند؛ اما برای جذب نیرو از خارج هما، هنوز 

مجوزی دریافت نشده است.

خبر

ــی  ــه مل ــت 320614 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــرکت ب ــدر ش ــت ص ــرو صنع ــعه پت ــرکت توس ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 13۹۹/08/01 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : شــرکت تجــارت  10103۵77283 ب
آناهیــد بیــن الملــل کیــش بشناســه ملــی 14007416482 مبلــغ 10000000000000 ریــال بصنــدوق شــرکت پرداخــت و در ردیــف شــرکا قــرار 
ــه در  ــاده مربوط ــت و م ــش یاف ــال افزای ــغ 113۵7000000000 ری ــه مبل ــال ب ــغ 13۵7000000000 ری ــرکت از مبل ــرمایه ش ــه س ــت. در نتیج گرف
اساســنامه اصــلاح گردیــد. - اســامی و میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا پــس از افزایــش ســرمایه بشــرح ذیــل میباشــد: - شــرکت 
تجــارت آناهیــد بیــن الملــل کیــش شناســه ملــی 14007416482 دارای مبلــغ 10000000000000 ریــال ســهم الشــرکه - شــرکت تجــارت پیشــه 
گان صنعــت پرشــین شناســه ملــی 103204072۵1 دارای مبلــغ ۹۹۵000000000 ریــال ســهم الشــرکه - شــرکت ســامان تجــارت اختــر شناســه 
ملــی14004311014 دارای مبلــغ 2۵۵000000000 ریــال ســهم الشــرکه - شــرکت زریــن ســرمایه پــارس شناســه ملــی14007۵36۹6۵ دارای مبلــغ 

107000000000 ریــال ســهم الشــرکه ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )111۹347(

ــی 10103312۵80  ــه مل ــت 1844 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــا ب ــان آوران آری ــی زم ــرکت صنعت ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه  ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 13۹۹/12/02 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : - ســعید عظیمــی شــهرابی ب ب
کدملــی 00۵2776263 بــا پرداخــت مبلــغ 20/000/000/000 ریــال بــه صنــدوق شــرکت، ســهم الشــرکه خــود را از مبلــغ 20/000/000/000 ریــال 
ــغ 20/000/000/000  ــا پرداخــت مبل ــه کدملــی 00۵8۹۹8004 ب ــال افزایــش داد و محمدعلــی عظیمــی شــهرابی ب ــغ 40/000/000/000 ری ــه مبل ب
ــال افزایــش داد و فاطمــه  ــغ 40/000/000/000 ری ــه مبل ــال ب ــغ 20/000/000/000 ری ــه صنــدوق شــرکت، ســهم الشــرکه خــود را از مبل ــال ب ری
عظیمــی شــهرابی بــه کدملــی 00۵8۹۹7۹۹7 بــا پرداخــت مبلــغ 10/000/000/000 ریــال بــه صنــدوق شــرکت، ســهم الشــرکه خــود را از مبلــغ 
10/000/000/000 ریــال بــه مبلــغ 20/000/000/000 ریــال افزایــش داد در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ ۵0/000/000/000 ریال بــه 100/000/000/000 
ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد . لیســت شــرکاء و میــزان ســهم الشــرکه پــس از افزایــش ســرمایه : 
ــهم  ــال س ــهرابی دارای 40/000/000/000 ری ــی ش ــی عظیم ــد عل ــرکه و محم ــهم الش ــال س ــهرابی دارای 40/000/000/000 ری ــی ش ــعید عظیم س
ــرکتها و  ــت ش ــت اداره ثب ــار سرپرس ــی تب ــه قل ــت ال ــرکه حج ــهم الش ــال س ــهرابی دارای 20/000/000/000 ری ــی ش ــه عظیم ــرکه و فاطم الش
موسســات غیرتجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک کشــور اداره کل ثبــت اســناد و امــلاک اســتان تهــران 

مرجــع ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری ربــاط کریــم )111۹34۹(

ــه  ــی 1010136217۹ ب ــه مل ــت ۹18۹1 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــران ب ــان ای ــک رس ــرکت کم ــرات ش ــی تغیی آگه
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 13۹۹/11/18 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : بهنــام ایثــاری 12844۵8۹۵4 -بهــزاد 
ــاری00۵833610۹ -  ــت004۵02۵312 - آزاده ایث ــاض رفع ــن ری ــی 2۹۹233۵۵2۵- پروی ــاج ابراهیم ــه فیروزت ــاری12843۹11۵۹ -فاطم ایث
الهــام ایثــاری007۹781284 - آیــدا ایثــاری 0013۵67۹77- نــگار ایثــاری 001۹۹20806 هــر کــدام بــا پرداخــت مبلغــی بــه صندوق شــرکت 
ــه مبلــغ  ــال ب ــد . در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ بیســت و دو میلیــارد و یکصــد میلیــون ری ســهم الشــرکه خــود را افزایــش دادن
ــاری  ــام ایث ــل اســت بهن ــد . لیســت شــرکا بشــرح ذی ــاده مربوطــه اساســنامه اصــلاح گردی ــال افزایــش یافــت و م ــارد ری یکصــد میلی
12844۵8۹۵4 دارای 1000000000 ریــال بهــزاد ایثــاری12843۹11۵۹ دارای 10000000000 ریــال فاطمــه فیروزتاج ابراهیمــی 2۹۹233۵۵2۵دارای 
30000000000 ریــال پرویــن ریــاض رفعــت004۵02۵312 دارای 10000000000 ریــال آزاده ایثــاری00۵833610۹ دارای 14۵00000000 ریــال الهــام 
ــاری 001۹۹20806 دارای  ــگار ایث ــال ن ــاری 0013۵67۹77دارای 10000000000 ری ــدا ایث ــال آی ــاری007۹781284 دارای 14۵00000000 ری ایث

10000000000 ریــال ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )111۹348(

ــتناد  ــه اس ــی 10102276۵03 ب ــه مل ــت 18۵۵44 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــا ب ــگ ازم ــات فرهن ــرکت ارتباط ــرات ش ــی تغیی آگه
ــق  ــی 00437۹8241 از طری ــی ش.مل ــر عظیم ــای اکب ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 13۹۹/12/10 تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم صورتجلس
تجدیــد ارزیابــی دارایــی ســهم الشــرکه خــود را بمبلــغ 3267418312۵0 ریــال افزایــش داد. وآقــای احمدرضــا عظیمــی ش.ملــی 00۵1718۹36 از طریــق 
ــی 0044۹۹4818 از  ــلوط ش.مل ــری س ــد رهب ــای صم ــش داد و آق ــال افزای ــغ 32672۵4۹37۵0 ری ــود را بمبل ــرکه خ ــهم الش ــی س ــی دارای ــد ارزیاب تجدی
ــال  ــغ 100000000000 ری ــرکت از مبل ــرمایه ش ــه س ــش داد در نتیج ــال افزای ــغ 3267۵000 ری ــود را بمبل ــرکه خ ــهم الش ــی س ــی دارای ــد ارزیاب ــق تجدی طری
بمبلــغ6۵3۵00000000 ریــال افزایــش یافــت ومــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. اســامی شــرکا پــس از افزایــش ســرمایه : آقــای اکبــر عظیمــی بــه 
ش.ملــی 00437۹8241 دارای 3267418312۵0 ریــال ســهم الشــرکه آقــای احمدرضــا عظیمــی ش.ملــی 00۵1718۹36 دارای32672۵4۹37۵0 ریــال ســهم 
الشــرکه آقــای صمــد رهبــری ســلوط بــه ش.ملــی 0044۹۹4818 دارای 3267۵000 ریــال ســهم الشــرکه ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت 

شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )111۹3۵0(

آگهــی تغییــرات موسســه غیــر تجــاری مهــد قــران کریــم بــه شــماره ثبــت ۹012 و شناســه ملــی 10100380341 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی 
عــادی مــورخ 13۹۹/11/1۵ و مجــوز شــماره 2۵3318/۹۹ مــورخ 13۹۹/12/02 وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســلامی تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای مصطفــی 
ــی  ــماره مل ــه ش ــدی ب ــرزاده احم ــود معی ــی 224۹۵60323 و محم ــماره مل ــه ش ــی ب ــر متک ــای منوچه ــی 00422138۵1 و آق ــماره مل ــه ش ــری ب ــی الحائ فومن
1377703۵۹2 و آقــای ســید باقــر ســخایی بــه شــماره ملــی 2142686370 و آقــای محمــد ربیعــی بــه شــماره ملــی 00447۹3431 و آقــای علــی بختیــار بــه 
شــماره ملــی 00۵7074704 و آقــای محمــد خزاعــی ترشــیزی بــه شــماره ملــی 0۹0102۹221 و آقــای حســین ســاری بــه شــماره ملــی 00۵06۵6627 بــه ســمت 
ــرای مــدت ۵ ســال  ــره ب ــه ســمت مدیرعامــل و عضــو هیئــت مدی ــه شــماره ملــی00۵۹087۹86 ب ــای ســید محمــود چاوشــی ب ــره و آق اعضــای هیــات مدی
انتخــاب گردیدنــد. آقــای فرشــید معیــر بــه شــماره ملــی 2۵۹410۵104 بــه عنــوان بــازرس قانونــی بــرای مــدت ۵ ســال انتخــاب گردیدنــد. تمامــی اســناد مالــی 
تعهــدآور و اســناد و اوراق بانکــی از قبیــل چــک ، ســفته و بــرات و همچنیــن خریــد یــا فــروش یــا واگــذاری امــوال منقــول و غیــر منقــول بــا امضــاء ثابــت 
مدیــر عامــل بــه همــراه مؤســس آقــای مصطفــی فومنــی الحائــری یــا رئیــس یــا نائــب رئیــس هیــأت مدیــره و مهــر مؤسســه اعتبــار خواهــد داشــت . تمامــی 
قراردادهــا و مکاتبــات مؤسســه بــا اشــخاص حقیقــی و حقوقــی بــا امضــاء مدیــر عامــل و مهــر مؤسســه اعتبــار خواهــد داشــت . محــل موسســه در واحــد ثبتــی 
تهــران بــه آدرس اســتان تهــران ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه خراســان ، کوچــه شهیدسیدهاشــم میرمالــک ، کوچــه مســجدآیت 
ــد. ســازمان ثبــت  ــوق اصــلاح گردی ــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح ف ــت و م ــر یاف ــه همکــف کــد پســتی 117671344۵ تغیی ــلاک 4 ، طبق ــی ، پ الله فومن
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هفتهنامهاقتصادیایران

با هدف خرید نشریات برای کمک به تجهیز کتابخانه های عمومی انجام شد؛

 امضای تفاهم نامه همکاری نهاد کتابخانه های عمومی کشور
  و معاونت امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی
تفاهم نامه همــکاری بین نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور و معاونت امور مطبوعاتی و اطاع رســانی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسامی با هدف ارتباط مستمر کتابخانه 
های عمومی و مطبوعات و رسانه ها، ترویج فرهنگ مطالعه 
از طریق مطبوعات و رســانه ها و نیز حمایت از نشــریات 

مورد نیاز کتابخانه های عمومی منعقد شد.
بــه گزارش پایگاه اطاع رســانی نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشــور، تفاهم نامه همکاری نهاد کتابخانه های 

عمومی کشــور توسط علیرضا مختارپور، دبیرکل نهاد و 
محمد خدادی معاون امور مطبوعاتی و اطاع رسانی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســامی، با موضوع خرید نشریات برای 

کمک به تجهیز کتابخانه های عمومی به امضا رسید.
این تفاهم نامه با هدف ارتباط مســتمر کتابخانه های 
عمومی و مطبوعات و رسانه ها، ترویج فرهنگ مطالعه از 
طریق مطبوعات و رسانه ها و نیز حمایت از نشریات مورد 

نیاز کتابخانه های عمومی منعقد شده است.

بر اســاس این تفاهم نامه نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور نســبت به معرفی نمایندگانی تام الاختیار برای 
عضویت در کمیته مشترک سیاستگذاری و خرید نشریات 
جهت تعیین فهرست عناوین و تعداد نسخه های نشریات 
مشــمول طرح اقدام می کند. همچنین خرید نشــریات 
مجله ای موردنیــاز کتابخانه های عمومی از ۳5 تا ۳550 
نسخه پس از تأیید کمیته مشترک سیاست گذاری و خرید 
نشریات، پرداخت 40 درصد از هزینه خرید نشریات مورد 

تأیید کمیته مشترک، عضویت رایگان خبرنگاران معرفی 
شده از طرف اداره کل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی 
در کتابخانه های عمومی کشور، خرید فصلنامه و کتاب های 
دفتر مطالعات و برنامه ریزی رسانه ها برای کتابخانه های 
عمومــی و... از جمله تعهدات نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور در این تفاهم نامه اســت. همچنین معاونت امور 
مطبوعاتی و اطاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی 
بــه موجــب این تفاهم نامه نســبت به همکاری با نهاد به 

منظــور انعکاس برنامه ها و فعالیت هــای کتابخانه های 
عمومی در رســانه ها و تبلیغ فرهنگ کتابخوانی، معرفی 
نمایندگانی تام الاختیار برای عضویت در کمیته مشترک 
سیاســتگذاری و خرید نشــریات و پرداخت ۶0 درصد از 
هزینه خرید نشــریات مورد تأیید کمیته مشــترک اقدام 

خواهد کرد.
گفتنی است، این تفاهم نامه تا پایان سال 1400 اعتبار 

دارد و در صورت توافق طرفین قابل تمدید خواهد بود.

نهاد کتاب خانه های عمومی کشور با مشارکت فب لب 
ایران، مســابقه ملی »طراحی کتاب خانه عشایری« را به 
منظــور ارائــه طراحی کتاب خانه ای قابــل حمل برای 
خدمات رســانی به مردم شــریف عشــایر کشور، برگزار 

می کند.
به گزارش پایگاه اطاع رســانی نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشور، کتاب خوب، یکی از بهترین ابزارهای کمال 
بشــری اســت و کتاب خوانی یکی ارزش های بزرگ هر 
جامعه اســت. جامعه  ایران با گوناگونی وســیعی که در 
الگوهــای زندگی دارد، نیازمند الگوهای مختلف بســط 
کتاب خوانی اســت. بیش از 1.5 درصد جمعیت ایران را 
عشایر می سازند؛ مردمانی سخت کوش و قانع که در الگوی 
زیســتی تنگاتنگی با طبیعت و بوم ایران هستند. اگرچه 
بســیاری از مشــاهیر و مفاخر علم و ادب و هنر ایرانی از 
جامعه ی عشایری هستند، اما زیرساخت های فرهنگی و 
خدمات عمومی آن طور که برای شهرها و روستاها تعریف 
مشخص دارد، در جامعه عشایری هنوز جای توسعه بسیار 
دارد. نهاد کتابخانه های عمومی کشور، با مشارکت فب لب 
ایــران، در نظر دارد طراحی کتابخانه ای قابل حمل برای 
خدمات رســانی به مردم شریف عشایر کشور را از طریق 

برگزاری یک مسابقه ملی به انجام برساند.  
موضوع مسابقه، نهاد کتابخانه های عمومی کشور، که 
متولی ســاخت، تجهیز، بازسازی، توسعه کتابخانه های 
عمومی و مدیریت و نظارت بر اداره ی آن هاست، به عنوان 
نهاد عمومی غیردولتی، با هدف برآوردن نیاز اطاعاتی، 
علمی، آموزشی و فرهنگی جامعه ایرانی به ارائه خدمات 
کتابداری و اطاع رســانی می پــردازد. این نهاد در حال 
حاضر از شبکه ۳525 کتابخانه عمومی که شامل 2۶۳4 
کتابخانــه ی نهــادی، ۸۶۷ کتابخانــه  مشــارکتی، 24 
کتابخانه ی مستقل برخوردار است که به بیش از ۹ میلیون 

کاربر و 2 میلیون عضو خدمات ارائه می کند.
کتابخانه های امروز متناسب با تغییرات وسیعی که در 
تعامات فرهنگی جامعه شــکل گرفته است، دیگر تنها 
فضاهایی برای امانت یا مطالعه کتب نیستند؛ نگاهی که 
امــروز به مفهوم کتاب خانه اســت آن را نوعی پیش ران 
فرهنگــی جامعه می بیند کــه پیرامون کتاب -به عنوان 
اصیل ترین و بنیادی ترین تجسم فرهنگ و دانش- شکل 
می گیرد. کتابخانه ها امروز مراکز خاق فرهنگی هستند 
که روی دادهای مختلف فرهنگی، تعامات ادبی و دانشی 
و نیز موضوعات جدید فرهنگ و رسانه را در کنار فعالیت 
ســنتی خــود دنبال می کنند و ایــن نگاه کان اگرچه با 
تجربه ی کالبدی امروز کم تر ممکن اســت، اما در مورد 

کتابخانه های سیار نیز وجود دارد.
نهاد کتابخانه های عمومی کشــور به منظور توسعه ی 
کتابخوانی در جوامع روســتایی و عشــایری برنامه های 
ویژه ای دارد. از جمله ی این برنامه ها طعم کتاب با عشایر، 
طرح ســفیران کتاب با هدف دسترســی آسان به منابع 
کتابخانه ای و ترویجی کتاب خوانی در جامعه عشایری و 
راه انــدازی کتاب خانه ســیار و ارائــه خدمت به جامعه 
روستایی و عشایری که مورد استقبال بسیاری نیز تاکنون 
قرار گرفته و زمینه ساز تجربه ی فرهنگی مناسب نیز شده 
است. یکی از اولویت های نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
در دســترس کردن امکانــات کتابخانــه ای برای جوامع 
عشایری با شیوه  مداوم یا فصلی زیست مبتنی بر کوچ در 
گســتره ی ایران زمین اســت. بر اســاس نتایج آخرین 
سرشــماری اجتماعی-اقتصادی عشایر کوچنده، تعداد 
11۸۶۳۹۸ نفــر جمعیت عشــایری در قالب 212۷۷2 
خانــوار، 104 ایــل، 552 طایفــه  مســتقل، 1۹۸40 
کوچک ترین رده ایلی در ۳0 استان کشور استقرار دارند. 
بررســی وضعیت جمعیت عشــایر کشور از سال 1245 
شمســی تا آخرین سرشماری، نشــانگر کاهش نسبت 

جمعیت عشایر در مقایسه  با جمعیت کل کشور از حدود 
۳۸.۶ درصد به 1.۶۸ درصد اســت. این میزان، هر چند 
حاکی از گزینش یکجانشــینی و زیست متفاوت عشایر 
است، در عین حال بر پشتوانه ی فرهنگی جمعیتی عظیم 
ایــران دلالــت دارد و نیز چیزی از ضرورت تمهید و ارائه 
خدمات مناسب به اجتماعات کوچنده یا محله های اسکان 

عشایر نمی کاهد.
پرداخت به جمعیت عشایری کشور یکی ماموریت های 
نهــاد کتابخانه های عمومی کشــور اســت که نیازمند 
تجهیرات کتابخانه ای خاص با تناســب کامل با ماهیت 
کوچندگی عشــایر می باشد. برای دست یابی به این نوع 
کتابخانه های سیار، نهاد کتابخانه های عمومی کشور در 
صدد برگزاری مســابقه طراحی می باشد. مسابقه در پی 
بازتعریف کالبد کتابخانه های ســیار با تمرکز بر پاسخ به 
نیاز کارکردی و فرهنگی جامعه عشایر و برنامه ها و خدمات 
ویژه  کتابخانه ای جامعه عشایری  است.هدف و معیارهای 
مســابقه، کتابخانه های سیار، که در حال حاضر در قالب 
اتوبوس های کارکرده و فضاســازی شده یا کانکس های 
موقت تعریف می شــوند، تنها جواب کارکردی عملیات 
امانــت کتــاب را می دهند و از حیث فرهنگی نیز هویت 
نامتجانســی با فرهنگ و فضای زندگی عشــایر دارند. 
براساس نگاه کانی که تعریف کتابخانه را متفاوت کرده 
است و به جز عملیات سنتی کتابخانه ای، انتظارات وسیع 
فرهنگی و کارکردی نیز از آن دارد، بازتعریف کتابخانه های 
ســیار نیز در کنار چالش های موجود باید به پاســخ هایی 
جدیــد در تعامــل کتابخانه و بســتر، کتابخانه و جامعه 
عشــایری و نیــز کتابخانه و نقــش فرهنگی جدیدی که 
پذیرفته اســت رهنمون باشد. در کنار نقش های مرسوم 
کتابخانــه ای، نقش کتابخانه های ســیار به عنوان عامل 
تحقق دولت الکترونیک در بســتر زندگی عشــایر کشور 
یکی دیگر از کارکردهای این کتابخانه ها است. همچنین 
امکانات ارائه محتوای آموزشی نظیر تخته و امکانات چند 
رســانه ای از جمله نمایش فیلم و تصویر در نمایشــگر یا 
پرده  نمایش و ویدئو پروژکتور برای گروه های سنی، فضا 
و امکاناتی برای تســهیل ســوادآموزی برای نوسوادن و 
کم ســوادن و بهبود اوقات فراغت همه اقشار به خصوص 
کــودکان از طریق برگزاری رویدادهای فرهنگی مختلف 

از نیازهای طرح است.
بر این اساس، هدف از برگزاری این مسابقه، مشارکت 

اهالی طراحی، هنر و فرهنگ به خصوص طراحان معماری، 
طراحان صنعتی، فعالان فرهنگی عرصه ی کتاب و فعالان 
فرهنگی حوزه  عشایری  برای بسط دامنه  پاسخ های ممکن 
به این سوال است: یک کتابخانه سیار عشایری که بخواهد 
به عنوان یک مرکز فرهنگی موقت عشایری و به صورت 
مداوم در ارتباط با آن جامعه باشد، چه کالبدی دارد؟ به 
این ترتیب محورهای زیر از شاخص ترین اهداف برگزاری 

مسابقه و موضوعات مورد توجه در داوری آن هستند:
توجه به اقلیم، بستر و بوم طبیعی زندگی عشایر

توجــه بــه گوناگونی ایات ایــران، ارزش ها، هنرها و 
زیبایی شناسی آن ها

توجــه بــه نقش فرهنگ ســاز کالبــدی کتابخانه و 
ارزش هایی که می تواند در بستر خود بیافریند

توجه توامان به تکنیک های ساختی، فناورانه و نوین
توجه به ویژگی های کاربردی و استفاده آسان

رعایت اصل صرفه جویی و هزینه کرد بهینه در ساخت
ضوابط طراحی، مسابقه به صورت طراحی کانسپت و 
الگوی اجرایی و ســاخت پذیری یک واحد کتابخانه قابل 
حمل عشایری  است. کتابخانه قابل حمل عشایری، یک 
واحد ســاختی کوچک مقیاس است که لازم است حجم 
2500 تا 4000 نسخه کتاب و اقام فرهنگی را در خود 
جا دهد. این واحد باید بتواند با وســائل نقلیه موجود و 
بدون چالش خاصی حمل شود و در نواحی مختلف زندگی 
عشایری پیاده سازی موقت شود )لازم نیست از یک جاده  
قابل عبور و مرور به فاصله زیادی خارج شــود(. فراخور 
رفتارهــای فرهنگی مورد نظــر این کالبد باید بتواند در 
پیرامــون خود مســاحتی مابین 40 تــا ۶0 مترمربع را 
فضاســازی و قابــل بهره برداری موقــت کند. همچنین 
امکانات ارائه محتوای آموزشی نظیر تخته و امکانات چند 
رســانه ای از جمله نمایش فیلم و تصویر در نمایشــگر یا 
پــرده  نمایــش و ویدئو پروژکتور برای گروه های ســنی 
مختلف از نیازهای طرح است. تجهیزات رایانه ای جهت 
خدمات دولت الکترونیک برای عشایر نیز از دیگر نیازهای 
طرح می باشــد. به این ترتیب معیارهای اصلی طراحی 

عبارتند از:نوآوری در طراحی و ساخت پذیری
قابل حمل بودن با وسائل نقلیه مرسوم

امکان حمل و نگه داری 2500 تا 4000 کتاب و اقام 
فرهنگی

طراحی درست مکانیزم احتمالی باز و بسته شوندگی 

طرح
فضاسازی کالبدی و پیرامونی 40 تا ۶0 مترمربعی

امکانات چندرسانه ای
امکان ارائه خدمات دولت الکترونیک

قالب ارائه
قالب ارائه آثار به صورت شیت بندی و سند دیجیتالی 
در سایزی با ارتفاع A۳ )42 سانتی متر( و طول نامحدود 
سند است که در فرم مخصوص مسابقه بارگذاری خواهد 
شــد. هرگونه اسناد تکمیلی در قالب ویدئو، تور مجازی، 
ماکت و یا اسناد دیگر نیز در کنار سند اصلی مسابقه قابل 
دریافت می باشــد و از امتیــاز اضافه در داوری برخوردار 
خواهد بود. طبعا ارسال آثار فیزیکی با هماهنگی دبیرخانه 
و به آدرس ارائه شــده از دبیرخانه بر عهده  شرکت کننده 

است.
چگونگی برگزاری مســابقه، مسابقه طراحی کتابخانه 
قابل حمل عشایری، در یک مرحله و به صورت آزاد و در 
سطح ملی برگزار خواهد شد. داوطلبان شرکت در مسابقه 
می بایست پس از ثبت نام، در مهلت تعیین شده طرح های 
خود را تهیه و در فرم مخصوص ارائه شده توسط دبیرخانه 
به صورت آناین بارگذاری نمایند.  طرح های عرضه شده 
طبق ضوابط مسابقه، داوری خواهد شد و نتایج آن طبق 

تقویم به اطاع شرکت کنندگان خواهد رسید.
شــرکت در مســابقه برای عموم طراحان و سازندگان 
حرفه ای، دانش جویان و دانش گاهیان، فعالان طراحی و 
ساخت و فعالان فرهنگی آزاد خواهد بود. هیچ محدودیتی 
برای شرکت در مسابقه به صورت فردی، گروهی و شرکتی 
وجــود ندارد. هم چنیــن محدودیتی در ارائه چند طرح 
توسط یک گروه یا شرکت کننده نخواهد بود و لازم است 
به ازای هر طرح ثبت نام مستقلی صورت گیرد. در صورت 
شرکت در قالب گروه یا شرکت، لازم است فردی به عنوان 
نماینده برای کلیه مکاتبات و اباغات بعدی معرفی گردد.

ثبت نام در مســابقه، رایگان و برای تمام عاقه مندان 
آزاد خواهــد بود. ثبت نام از طریق درگاه مجازی ثبت نام 
fablab.ir/ مســابقه، قابــل دســت یابی بــه نشــانی
ketabashayer خواهــد بود. کلیه اطاع رســانی ها 
عــاوه بــر انتشــار از طریق فضای مجــازی، به صورت 
اختصاصــی نیــز براســاس اطاعــات ثبت شــده از 
شــرکت کنندگان به صورت رایانامه نیز در اختیار آن ها 

قرار می گیرد.

قوانین مســابقه، لازم اســت شرکت کنندگان تمامی 
مدارک طراحی خود را مطابق دستورالعمل مسابقه، آماده 
و در قالب فرم آناین »ثبت اثر در مسابقه طراحی کتابخانه 
عشایری« بارگذاری کنند. در صورت عدم رعایت قوانین 
مربوط به حقوق معنوی و محرز شدن وجود کپی برداری 
عینــی و کان از طرح هــای دیگر در طرح های برگزیده، 
هیأت برگزارکننده، می تواند عاوه بر درخواست بازگشت 
جایزه از برگزیدگان، به دریافت خسارت نیز اقدام کند. 

مالکیت معنوی طرح های برگزیده پس از مسابقه در 
اختیار برگزار کننده خواهد بود.

هیــات برگزار کننده برای عقد قرارداد و انجام مراحل 
بعدی طراحی با طرح های برگزیده تعهدی ندارد و ممکن 
است از بین کلیه ی طرح ها، با گروه یا گروه هایی از شرکت 
کنندگان برای ادامه فرآیند طراحی و ســاخت اقدام به 

عقد قرارداد کند.
هیئت داوران مســابقه ترکیبی از اساتید دانشگاهی و 
طراحان معماری و طراحی صنعتی است. ترکیب هیئت 

داوران به شرح زیر خواهد بود:
 دکتر حامد مظاهریان،دانشیار معماری دانشگاه تهران 

،معاون برنامه ریزی و توسعه شهری شهردار تهران
 مهنــدس محمدرضــا قدوســی، طــراح حرفه ای و 
کارشــناس ارشــد معماری، دارنده عنوان جوایز متعدد 

معماری
 دکتر فاطمه فهیم نیا، دانشــیار علم اطاعات و دانش 
شناســی دانشــگاه تهران، نماینده نهــاد کتابخانه های 

عمومی کشور
 مهندس مهدی مومنی

طراح حرفه ای و کارشــناس ارشــد طراحی صنعتی، 
دارنده عنوان جوایز متعدد طراحی

 دکتر زهیر متکی 
اســتادیارمعماری دانشــکده معماری شهرســازی 
دانشگاه شهید بهشتی، مسئول هماهنگی های بین المللی 

دانشکده معماری و شهرسازی
جوایز مسابقه، انتخاب طرح های برتر و رتبه بندی آن ها 
زیر نظر هیئت داوران مسابقه انجام خواهد شد. از میان 
طرح های رســیده به دبیرخانه مسابقه، حداکثر ۸ طرح 
برگزیده و رتبه بندی خواهد شــد و جوایزی به آنها تعلق 
خواهد گرفت. این جوایز به ترتیب رتبه به شرح زیر است:

طرح برگزیده اول 25 میلیون تومان + تقدیر + حمایت 
از ساخت نمونک اولیه

طرح برگزیده دوم 15 میلیون تومان + تقدیر + حمایت 
از ساخت نمونک اولیه

طرح برگزیده سوم 10 میلیون تومان + تقدیر + حمایت 
از ساخت نمونک اولیه

طرح برگزیده چهارم تا هشتم 1 میلیون تومان + تقدیر
تقویم مسابقه

تاریخ های مهم برگزاری مسابقه به شرح زیر است:
مهلت ثبت نام: 24 اردیبهشت 1400

مهلت ارسال آثار: ۳1 اردیبهشت 1400
اعان نتایج در پایگاه اطاع رسانی: 15 خرداد 1400
مراسم اعان نتایج و اهدای جوایز: 2۳-۳1 خرداد 1400

دبیرخانه
دبیری علمی و اجرایی مسابقه، بر عهده ی فب لب ایران 
اســت و دبیرخانه مسابقه در محل کارخانه هنر، طراحی 

و ساخت )فب فکتوری( واقع خواهد بود.
آدرس دبیرخانه:  تهران، میدان تیموری، بلوار اکبری، 

ابتدای خیابان قاسمی، کارخانه هنر، طراحی و ساخت
تلفن دبیرخانه: 40۷۷4۷۶۷)021(
info@fablab.ir :ایمیل دبیرخانه

ثبت نام الکترونیکی:
fablab.ir/ketebashayer 

به همت نهاد کتابخانه های عمومی کشور و فب لب ایران؛

فراخوان مسابقه ملی »طراحی کتاب خانه عشایری« منتشر شد

 مجیدرضا حریری، رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین با بیان این که سند راهبردی دو کشور تا تبدیل شدن به قراردادی اجرایی، دو سال زمان پیش رو دارد، گفت: چین به عنوان قدرت بزرگ سیاسی 
و اقتصادی دنیا، سفرهای دوره ای و منطقه ای دارد طوری که اکنون با عربستان سعودی بیش از پنج برابر ایران در سال 2۰2۰ مراوده اقتصادی داشته و در مقابل ایران نسبت به عربستان یک پنجم 
میزان مبادله کالا با چین داشته است. وی بیان کرد: مگر در ۳۰سال گذشته با چین کار نمی کردیم پس در 25سال آینده هم می توانیم با این کشور کار کنیم، آن دسته از میهن پرستانی که مخالف 
هستند پاسخ دهند  ۳۰سال گذشته که بدون هیچ برنامه ای با چین کار کرده ایم، بیشتر منافع ملی لحاظ شده یا 25سال آینده که برنامه ای برای آن ترسیم و توافق شده است. رئیس اتاق بازرگانی 
ایران و چین عنوان کرد: به نظر می رسد با برنامه کار کردن بیشتر می تواند حافظ منافع ملی هر کشوری باشد تا بدون برنامه کار کرد؛ ما در ۳۰سال گذشته بدون هیچ برنامه ای با چین کار کرده 
ایم و از حدود یک میلیارد دلار مبادله در سال به رکود 52میلیارد دلار در سال دست یافته ایم، چرا آن موقع که همکاری بدون برنامه بود، کسی اعتراضی نمی کرد  اما حالا که برنامه همکاری تعریف 
شده، شرایط سخت تر خواهدشد؟ وی درباره همکاری های ایران و چین در زمینه اقتصادی توضیح داد: در زمینه معدن، کشاورزی، نفت، گاز و پتروشیمی و حوزه های بالادستی و پایین دستی و 

حفاری و اکتشاف، ساخت زیرساخت های کشور مانند بند،ریل و راه آهن، فرودگاه و... چه همکاری هایی می توان انجام داد.
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تولید»شمش«و
»محصولاتفولادی«

پشتیبانیومانعزداییازتولید
ذوبآهنرابهاهدافتولیدیمیرساند

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در روز اول سال نو در بین 
کارکنان خط تولید :

پشتیبانی و مانع زدایی از تولید ، ذوب آهن را به اهداف 
تولیدی می رساند

سال ۹۹ سخت ، اما با نتایج خوب گذشت 
 منصــور یــزدی زاده مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در 
اولین روز سال 1400 با حضور در بین کارکنان خط تولید 
این شــرکت در بخش های کوره بلند ، فولادســازی و نورد 
، از سختی های سال ۹۹ و نتایج خوب آن گفت و اظهارداشت 
: اتفاقات خوب ســال ســخت ۹۹ حاصل تاش ، همدلی و 
تعهــد یکایک همــکاران ذوب آهنی بود که با تمام وجود 
برای صنعت و اقتصاد کشــور کوشــش کردند،تولید ذوب 
آهن اصفهان در ســال گذشــته ، افزایش کمی ) حدود 4 
هزار تن ( نســبت به ســال ۹۸ داشت اما به لحاظ کیفی و 
تنــوع محصــولات به ویژه در تولید ریل وکاف و ســایر 
محصــولات جدید ، دســتاوردهای خوبی حاصل شــد . 
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان ،راه اندازی کوره بلند شماره 
یک در ســال ۹۹ را دســتاوردی مهم وارزشمند برای این 
شرکت دانست و گفت : این موفقیت با همدلی تاشگران 
ذوب آهنی حاصل شد و این کوره خیلی زود به تولید نرمال 
رســید. وی شــیوع ویروس کرونا را از جمله اثرگذارترین 
موانع و مشــکات این شــرکت ذکر کرد وگفت : این عامل 
باعث بسته شدن بازارهای خارجی و مشکات تامین مواد 
اولیه در داخل شد که تولید را به ویژه در ابتدای سال ۹۹ 
با چالش مواجه کرد . یزدی زاده افزود : خدا را شاکر هستیم 
که در ســال گذشته توانســتیم به صورت نسبی عملکرد 
مطلوبی داشته باشیم و همچنین این عملکرد برای هدلینگ 
صدرتامیــن و مجموعــه ســهامداران رضایت بخش بود .

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان از هدف گذاری این شرکت 
برای دستیابی به تولید ۳ میلیون تن خبر داد وگفت : اگر 
مشکل ومانع خاصی ایجاد نشود ، دست یابی به این تولید 

در سال 1400 امکانپذیر است .
یزدی زاده ، تدبیر مقام معظم رهبری در سال جدید و 
نامگذاری این سال با عنوان » تولید ، پشتیبانی ها و مانع 
زدایی ها « را همچون سال های گذشته بسیار هوشمندانه 
توصیف کرد و گفت : این عنوان ،دقیقاً همان چیزی است 
که تولید کننده نیاز دارد . در کشور ما توانایی های بسیار 
خوبی در حوزه تولید وجود دارد وکارهای بزرگی می توان 
انجام داد ولی موانعی در مسیر حرکت تولید ایجاد می شود 
که امیدواریم دولتمردان ما در این خصوص ،همت مضاعف 
داشته باشند تا شعار سال جاری محقق شود و ذوب آهن 
بتواند دستاورد خوبی در سال جاری رقم بزند .مدیرعامل 
ذوب آهن اصفهان بزرگترین اقدام در راستای پشتیبانی و 
مانع زدایی از تولید برای این شرکت را ، حل مشکل تامین 
مــواد اولیــه ذکر کرد گفــت : ذوب آهن برای تولید نباید 
دغدغه تامین مواد اولیه داشــته باشــد و مسائلی همچون 
مباحث فنی تولید ، صادرات و... به اندازه کافی ایجاد دغدغه 
می کند. وی افزود : امیدوارم وزارت صمت در سال 1400 
طرحــی نو دراندازد تا شــاهد تامین پایــدار مواد اولیه به 

خصوص مواد آهن دار برای ذوب آهن اصفهان باشیم.

تامینمالیشرکتهایدانشبنیان
توسطبانکملت

رییس دفتر و سرپرســت نهاد ریاست جمهوری در نامه 
ای از اقدامــات بانــک ملت در بخش های مختلف قدردانی 
کــرد. به گزارش روابــط عمومی بانک ملت، دکتر محمود 
واعظی در نامه ای خطاب به دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل 
بانک ملت، اقدامات این بانک را در بخش های مالی، اعتباری 
و مســوولیت های اجتماعی، شایسته سپاسگزاری خواند. 
پیش از این، دکتر بیگدلی مدیرعامل بانک ملت در گزارشی، 
اهــم اقدامات این بانک را در راســتای تحقق راهبردهای 
اجرایی کشور در بخش های مالی، اعتباری، مسوولیت های 
اجتماعی و سودآوری تشریح کرده و عناوین و دستاوردهای 
حاصله را در بخش های مختلف نظیر فروش اماک و دارایی 
های مازاد، تامین مالی شــرکت های دانش بنیان و کســب 
و کارهــای کوچــک، جذب منابــع ارز و ریال و راه اندازی 
سامانه هایی همچون فرابانک، سامیار و ... برای رییس دفتر 

و سرپرست نهاد ریاست جمهوری تبیین کرده بود.

هفتهنامهاقتصادیایران

خبر

 آخرین جلســه ایثارگران شــرکت فولاد مبارکه در 
سال ۹۹، همزمان با روز ولادت امام حسین )ع( و روز پاسدار 
و در آســتانه روز ولادت حضرت ابوالفضل العباس )ع( و روز 
جانباز با حضور اعضا برگزار شد. در این جلسه ایرج ترابی معاون 

نیروی انسانی و سازماندهی و رئیس کمیته ایثارگران در جمع 
اعضای کمیته ایثارگران از اقدام های انجام گرفته توسط این 
کمیته در رفع مشکات این عزیزان تقدیر و تشکر نمود. پس 
ازاین نشست، معاون نیروی انسانی و سازماندهی شرکت به 

مناســبت روز جانباز با حضور در نواحی مختلف شرکت با 
تعدادی از عزیزان جانباز و آزاده دیدار نمود و به نمایندگی از 
جامعه ایثارگران شرکت از دو نفر از همکاران  آزاده و جانباز  و 

یک نفر  از فرزندان شاهد شرکت تقدیر بعمل آمد.

برگزاری آخرین جلسه ایثارگران شرکت فولاد مبارکه در سال ۹۹

میزان تولید شمش و محصولات فولادی طی 11 ماهه ۹۹ به ترتیب، 11 و 1۰درصد افزایش یافت.  به گزارش روابط عمومی سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران، براساس 
گزارش انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران، فولاد سازان از ابتدای فروردین تا پایان بهمن، 27 میلیون و 724 هزار تن شمش )بیلت، بلوم و اسلب( تولید کردند. این رقم در مدت مشابه 
سال گذشته، 24 میلیون و ۹۳7 هزار تن بود. همچنین میزان تولید محصولات فولادی )تیرآهن، میلگرد، ناودانی، نبشی، انواع ورق و غیره( در کشور طی 11 ماهه امسال، 2۰ میلیون و 211 هزار 
تن بود. میزان تولید این محصولات در کشور طی مدت مشابه سال گذشته، 18 میلیون و ۳5۰ هزار تن بود. میزان تولید آهن اسفنجی نیز با رشد ۹.4 درصدی طی 11 ماهه امسال نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته )25 میلیون و 44۹ هزار تن(، به 27 میلیون و 842 هزار تن رسید. بنا به این گزارش، طی 11 ماهه امسال میزان صادرات شمش »5 میلیون و ۶۰۰ هزار تن«، محصولات 
فولادی »2 میلیون و ۶4۰ هزار تن« و آهن اسفنجی »81۹ هزار تن« بود که در مقایسه با رقم تولید مدت مشابه سال گذشته )۶ میلیون و ۳51 هزار تن شمش، ۳ میلیون و 275 هزار تن انواع 
محصولات فولادی و ۹42 هزار تن آهن اسفنجی(، به ترتیب 12، 1۹ و 1۳ درصد کاهش داشت.همچنین، از ابتدای فروردین تا پایان بهمن، 5 هزار تن »شمش« و 847 هزار تن »انواع محصولات 

فولادی« وارد شد که در مقایسه با رقم واردات مدت مشابه سال گذشته )۳ هزار تن شمش و 445 هزار تن انواع محصولات فولادی(، به ترتیب ۶7 و ۹۰ درصد افزایش یافت.

همزمان با اعیاد شــعبانیه، بانک پارســیان و همراه اول 
در نشســتی مشــترک در محل بانک پارسیان و با رعایت 
پروتــکل های بهداشــتی برگزار شــد از کیــف اعتباری 

دیجیتال “ همپا “ رونمایی کردند.
در این مراسم که ، مهدی اخوان مدیرعامل همراه اول، 
شــمس عالم، عضو هیات مدیره بانک پارسیان )به صورت 
مجازی(، حضور داشــتند، مدیرعامل بانک ضمن تبریک 
اعیاد شــعبانیه از مجموعه همراه اول و بانک پارســیان در 
راه انــدازی ایــن پروژه تشــکر کرد و لــزوم ارایه خدمات 
غیرحضوری به مشــتریان در شــرایط سخت همه گیری 
ویروس کرونا را مورد تاکید قرار داد و گفت : سیاست بانک 
پارسیان حرکت به سمت دیجیتال کردن خدمات و ارایه 
سرویس ها و خدمات نوین به صورت غیر حضوری جهت 

حفظ سامت مردم و مشتریان است.
پرویزیان با بیان اینکه پروژه “ کیف اعتباری دیجیتال 
“ برای بانک بســیارحایزاهمیت اســت، تجاری سازی این 
پروژه را از اولویت های بانک پارسیان برشمرد و افزود: هم 
اکنون اکثر فعالیت های بانکی مردم در دریافت و پرداخت 
خرد متمر کز است و براین اساس باید با استفاده از ظرفیت 
های بانک و شــرکت های گروه ، امکاناتی فراهم کنیم که 
مردم و مشتریان با سهولت بیشتری از خدمات بانک بهره 
مند شــوند.در ادامه این مراسم مهدی اخوان، مدیرعامل 
همراه اول از همراهی و همکاری بانک پارسیان با مجموعه 
همــراه اول در عملیاتی کردن این پروژه تقدیرکرد وگفت 
: اجرایی شــدن این پروژه برای همراه اول نیز بســیارمهم 
اســت و امیدواریم زحمات هر دو مجموعه به ثمر رســیده 
وتجاری سازی کامل آن انجام و با ورود به بازار، منافع آن 

شامل آحاد مردم شود.

در این مراسم پشم چی، معاون فناوری های نوین مالی 
و اطاعاتی بانک پارسیان، توفیقی، مدیرعامل گروه داده 
پردازی بانک جوکار، مدیرعامل شرکت همراه کسب وکار 
هوشــمند، بدیعی، مدیرعامل شرکت همپا، رادیوم، عضو 
هیات مدیره شرکت همپا و ساکیانی مدیرعامل تابان آتی 
پرداز نیرحضور داشتند. این طرح که روی اعتباردهی خرد 
متمرکز شــده ، امکان خرید ســهل و آســان با استفاده از 
کیف پول در شــبکه پرداخــت را برای آحاد مردم جامعه 
فراهم خواهد کرد . لازم به یادآوری اســت که هم اکنون 
بیش از ۹0 درصد تراکنش هایی که در بســتر شــاپرک 
صورت می گیرد، مربوط به اعتبارات خرد و کمتر از 200 

هزار تومان است.

تدوینکتابچهراهنمایآشناییبا
قوانینجدیدچکتوسطبانکپاسارگاد

به گزارش روابط عمومی بانک پاسارگاد، همراستا با اهداف 
بانــک مرکــزی و در جهت ارتقای دانش عمومیِ هم وطنان 
گرامی نســبت به قوانین جدید چک، روابط عمومی بانک 
پاسارگاد نسبت به تهیه کتابچه  راهنما با این مضمون اقدام 
کرده اســت. این کتابچه بر اســاس آخرین تغییرات اعمال 
شده در قانون جدید چک و محتوای تایید شده توسط بانک 
مرکزی جمهوری اسامی ایران نگارش و تدوین شده است. 
همچنین نسخه چاپی این کتابچه در کلیه شعبه های بانک 
پاسارگاد به مشتریان ارجمند ارائه شده و نسخه الکترونیک 
https://www. آن نیز در سایت بانک پاسارگاد به نشانی

bpi.ir/check-new.pdf در اختیار همگان قرار گرفته 
است. لازم به ذکر است “سامانه مدیریت چک )صیاد(” نیز 
در سایت بانک پاسارگاد به آدرس www.bpi.ir تعبیه شده 
اســت. مشــتریان گرامی می توانند با مراجعه به این سامانه 
نسبت به ثبت، تأیید و انتقال چک های جدید )با رنگ بنفش( 

اقدام فرمایند.

رونماییازکیفاعتباریدیجیتال
مشترکبانکپارسیانوهمراهاول“همپا“

خبر

در دیدار مدیــر روابط عمومی فولاد 
مبارکه با فرمانده ســپاه صاحب الزمان 
)عج( استان اصفهان و  فرماندهان سپاه 
نواحــی مقاومت مبارکه و لنجان تصریح 

شد؛ 
ترویج هرچه بیشتر آرمان های شهدا 

و دستاوردهای دفاع مقدس
هــادی نباتی نژاد مدیر روابط عمومی 
فــولاد مبارکه در آســتانۀ ایــام و اعیاد 
موفورالرسرور شــعبان، طی دیدارهای 
جداگانه ای با ســرهنگ عطایی فرمانده 
سپاه ناحیه مقاومت شهرستان مبارکه و 
ســرهنگ محمدی فرمانده سپاه ناحیه 
مقاومت شهرستان لنجان، ضمن تبریک 
ولادت باســعادت امام حسین )ع( و روز 
پاســدار از آمادگی فزاینده شرکت فولاد 
مبارکه برای ترویج هرچه بیشتر آرمان های 
شــهدا و دستاوردهای دفاع مقدس خبر 
داد. مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه در 
آستانۀ ایام و اعیاد موفورالرسرور شعبان، 
طــی دیدارهای جداگانه ای با ســردار 
مجتبــی فــداء فرمانده ســپاه صاحب 
الزمان)عج( استـــــان اصفـــــهان، 
ســــرهنگ عـــطایی فـــرمانده سپاه 
ناحیــه مقاومت شهرســتان مبارکه و 
سرهنگ محمدی فرمـــانده ســــپاه 
ناحـــــیه مقـــــاومت شـــهرستان 
لنجان، ضمن تبریک ولادت باســعادت 
امام حسین )ع( و روز پاسدار از آمادگی 
فزاینده شرکت فولاد مبارکه برای ترویج 
هرچــه بیشــتر آرمــان های شــهدا و 

دستاوردهای دفاع مقدس خبر داد. 

 وی تأکیــد کرد: همانگونه که فولاد 
مبارکه در دوران دفاع مقدس نیز شهدا، 
جانبازان و آزادگان زیادی  را تقدیم نظام 
مقدس جمهوری اسامی کرده است، در 
جبهه صنعت نیز با اتکا به نگاه ارزشــی 
که همچنان بر فضای مدیریت و کارکنان 
این شــرکت حاکم است، این آمادگی را 
دارد کــه با همکاری حوزه های مقاومت 
منطقه قدردان رشادت های شهدا و صبر 
و مقاومت خانواده های آنان باشــد و در 
راستای خدمت به جامعه اسامی و مردم 
شــریف همکاری های گســترده تری 

داشته باشد. 
به گــزارش خبرنگار فــولاد، در این 
دیدارها سردار فداء فرمانده سپاه صاحب 
الزمان استان اصفهان و فرماندهان سپاه 
نواحــی مقاومــت مبارکه و لنجان نیز از 
حمایت های فولاد مبارکه در همه ابعاد 
بــه ویــژه در اجرای طــرح کمک های 
مؤمنانــه و تهیــه و توزیع بســتههای 
معیشتی برای خانوادههای کمبرخوردار 

همچنین از مســاعدتهای این شرکت در 
پشــتیبانی از بیمارستان های درمانگر 

بیماری کرونا قدردانی کردند.
رونمایی از 7 اثر تجسمی برنامه 

ضیافت آفتاب
مدیر روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه 
با اشاره به اهمیت مسئولیت های اجتماعی 
شــرکت گفت: فولاد مبارکه در یک ســال 
گذشته توجه ویژه ای به حوزه هنر و حمایت 
از هنرمندان داشته است. به گزارش خبرنگار 
ایراسین، هادی نباتی نژاد در آیین رونمایی از 
هفت اثر تجســمی برنامه »ضیافت آفتاب« 
اظهار کرد: در فولاد مبارکه عاوه بر تولید فولاد 
که ما را به نوعی به قطب صنعت ایران تبدیل 
کرده است، به مسئولیت های اجتماعی نیز 
توجه می شود. در همین راستا در یک سال 
گذشته توجه ویژه ای به حوزه هنر و حمایت 
از هنرمندان داشته ایم. وی افزود: به عاوه با 
توجه به اهمیت هنرمندان اصفهانی، در حوزه 
مسئولیت های اجتماعی خود به منظور فعال 
کــردن اقتصاد هنر، تصمیم به ورود به حوزه 

برگــزاری ضیافت های هنــری گرفتیم. در 
رویدادهای هنری آینده نیز سعی در حمایت 
از هنرمندان شهرمان خواهیم داشت. مدیر 
روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه همچنین 
با تأکید بر اهمیت مسئولیت های اجتماعی 
فولاد مبارکه، حمایت های این شــرکت در 
مبارزه با بیماری کرونا را نمونه ا ی از فعالیت 
های فولاد مبارکه در این راســتا عنوان کرد. 
مجتبی شاه مرادی، رئیس حوزه هنری استان 
اصفهان، نیز در این آیین رونمایی بابیان اینکه 
خوراک اصلــی این ضیافــت را هنرمندان 
اصفهان تولید کردهاند، گفت: امیدوارم این 
ضیافت طلیعه تولیــد آثار مختلف و برپایی 
ضیافت های هنری متعدد گردد و زمینه ای 
برای راه یابی این آثار به زندگی مردم شود. به 
گزارش ایراســین، در این مراســم محسن 
سلیمانی مدیر خانه خط حوزه هنری اصفهان 
در خصوص آثار هنری و لزوم ورود آن به چرخه 
اقتصادی مطالبی را بیان کرد و هفت هنرمند 
خالق آثار تجســمی نیز به توضیح آثار خود 
پرداختند و از آثار »ماه مجلس« اثر حسین 
گلشــنی با تکنیک شکسته نستعلیق، »در 
سپیده دم« اثر رسول طاهری تهرانی )نقاشی 
خط( با تکنیک اکرلیک، »سمفونی هستی« 
اثر ســارات گریان )نقاشی خط( با تکنیک 
اکرلیک، »زیارت حضرت رسول )ع(« اثر عزرا 
عبدالله پور با تکنیک خوشنویســی نسخ، 
»سوره توحید« اثر رامین خرم زاده )نقاشی 
خط( با تکنیک اکرلیک، »شمس رسل« اثر 
الیاس جابری با تکنیک نستعلیق چلیپا، سه 
لت )وحی- معراج- یگانگی( اثر لیدا فراست 
)تصویرسازی( با تکنیک اکرلیک بر روی چوب 

رونمایی شد.

ترویج هرچه بیشتر آرمان های شهدا و دستاوردهای دفاع مقدس

میزان تولید کنســانتره آهن شرکت 
های بزرگ معدنی و صنایع معدنی طی 
11 ماهه ســال ۹۹، با افزایش حدود ۶ 
درصدی، از مرز 4۶ میلیون تن گذشت.

بــه گزارش روابط عمومی ســازمان 
توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی 
ایران، 10 شــرکت بــزرگ تولیدکننده 
کنسانتره سنگ آهن از ابتدای فروردین 
تــا پایان بهمن ۹۹، حدود 4۶ میلیون و 
1۸0 هــزار و 542 تن تولید کردند. این 
رقم در مدت مشابه سال ۹۸، حدود 4۳ 

میلیون و 5۷۳ هزار و 412 تن بود.
از این میزان، شرکت های »گل گهر« 

15 میلیــون و 4۸0 هــزار و ۸5۶ تــن، 
»چادرملــو« 10 میلیــون و 50۹ هزار و 
۶41 تن، »توسعه معادن و صنایع معدنی 
خاورمیانه« 5 میلیون و ۸۳5 هزار و 4۸1 
تــن، »گهر زمین« 4 میلیون و ۹0 هزار 
و ۸2۷ تن، »مرکزی« ۳ میلیون و ۸50 
هزار و ۶۸۹ تن، »توسعه فراگیر سناباد« 
2 میلیون و ۳0۳ هزار و ۷44 تن، »اپال 
پارسیان سنگان« 2 میلیون و 1۸۷ هزار 
و ۷۶۹ تن، »صبانور« یک میلیون و ۳44 
هــزار و 4۳ تن، »جال آباد« ۳۶2 هزار 
و ۸4۳ تــن و »صنایــع معدنــی فولاد 
سنگان« 214 هزار و ۶4۹ تن کنسانتره 

آهن تولید کردند.
افزایش 7 درصدی تولید کنسانتره 

در بهمن
میزان تولیدکنســانتره آهن در بهمن 
پارســال، 4 میلیون و 5۳5 هزار و 4۶2 
تن بود که نســبت به رقم مدت مشــابه 
سال ۹۸ )4 میلیون و 22۷ هزار و 2۶۳ 

تن(، ۷ درصد افزایش یافت.
طی 11 ماهه پارســال، شرکت های 
بــزرگ 1۷ میلیون و 2۶5 هزار و ۹۶ تن 
کنسانتره به شرکت ها ارسال کردند که 
در مقایســه با رقم مدت مشابه سال ۹۸ 
)1۸ میلیــون و 4۹5 هــزار و ۸۷۳ تن(، 

حدود ۷ درصد کاهش نشان می دهد.
میزان ارســال کنسانتره در ماه بهمن 
ســال ۹۹ نیز یک میلیون و ۷4۶ هزار و 
54۸ تن بود که نسبت به رقم مدت مشابه 
سال ۹۸ )یک میلیون و ۷20 هزار و 5۳۸ 
تن(، حاکی از افزایش حدود 2 درصدی 

است.
شرکت های بزرگ، طی 11 ماهه سال 
گذشته، ۸۸1 هزار و 2۷1 تن سنگ آهن 
دانه بندی تولید کردند که نسبت به رقم 
مدت مشابه سال ۹۸ )یک میلیون و ۸4۷ 
هزار و ۹۳ تن(، 52 درصد کاهش نشان 

می دهد.

با رشد 6درصدی در یازده ماه سال ۹۹ به ثبت رسید ؛

عبور تولید کنسانتره آهن شرکت های بزرگ از مرز 46 میلیون تن

هفتـهنـامـهاقتصادیاعتبارباسابقه۱۸سالانتشارازسراسرکشور،شهرهایفاقدنمایندگی،نمایندهفعالمیپذیرد
لطفاجهتاطلاعبیشترباشماره۰۹٣۶۱۱۱٣۸۹۴تماسحاصلفرمایند

www.etebar.net
www.etebar.net

مدیــر اجــرای پروژه هــای نواحی آهن ســازی و 
فولادسازی از نصب و راه اندازی موفقیت آمیز دو عدد 
درایر گاز ســیل مدول های E و D واحد احیا مســتقیم 
1 در اسفندماه سال جاری با رعایت کامل موارد ایمنی 

خبر داد.
رضا خادم کیمیائی افزود: آهن اسفنجی تولیـــدشده 
به دلیـــل داشـــتن قـــابلیت واکنـــش ســــریع 
با اکســیژن و رطوبت، نیازمند شرایط نگهداری خاصی 
اســت. به همین دلیل جهت ذخیره و نگهداری آن، در 
مخازن مربوطه گاز ســیل خشــک تزریق می گردد تا 
مانع ترکیب آن با اکسیژن و رطوبت موجود در هوا شود.  
بــه علــت عمر بالا و قدیمی بــودن درایرهای موجود، 
راندمان تجهیزات فوق به نحو قابل ماحظه ای کاهش 

یافته بود.
وی هــدف از انجــام این پــروژه را افزایش ظرفیت و 
بهینه ســازی درایرهای گاز ســیل و ایجاد مسیر جدید 
ارســال گاز ســیل تا مخازن ذخیره برشمرد و گفت: در 
ایــن پروژه درایرهای تبریدی جدید با ظرفیت طراحی 
۳۹00 مترمکعب بر ساعت به ازای هر دستگاه، جایگزین 

درایرهای قبلی می شود.
مدیــر اجــرای پروژه هــای نواحی آهن ســازی و 
فولادســازی بابیــان اینکــه در درایرهــای جدید از 
کمپرســورهای SemiHermetic رفت و برگشتی 
چندمرحله ای با مبرد R4۰4a  اســتفاده شــده است، 
گفــت: این نوع درایر از بــه روزترین فناوری های دنیا 
برخــوردار اســت، به نحوی که ظرفیت کمپرســورها 

متناسب با دمای گاز خروجی، قابل کنترل است.
خــادم کیمیائــی در ادامه دیگر مزایای این پروژه را 
امکان مانیتورینگ کامل ســیکل درایرها و عیب یابی 
سریع کامپون نتها، کاهش استهاک قطعات و افزایش 
قابلیت آماده به کاری تجهیزات و نگهداری و تعمیرات 
راحت تر نام برد و گفت: با توجه به گاز ســیل ارســالی، 
مصرف گاز نیتروژن دریافتی از ناحیه انرژی و سیالات 
به واحد احیا مستقیم 1 تا حد قابل ماحظه ای کاهش 
خواهد یافت که این امر متعاقبا ســبب کاهش احتمال 

خودسوزی آهن اسفنجی می شود.
وی در خصوص اجرای این پروژه خاطرنشــان کرد: 
از ماه های گذشته جلسات منظم و برنامه ریزی دقیق 

جهت نصب و راه اندازی تجهیزات با حضور نمایندگان 
اجرای پروژه ها، نظارت، بهره برداری، ایمنی و مجری 
فعالیت برگزار شــد و نهایتا برنامه زمان بندی واقعی و 
دستورالعمل های اجرایی پروژه استخراج و نصب و راه 
اندازی دو عدد درایر گاز سیل در مدولهای D و E واحد 
احیا مستقیم 1 در فاز اول با همکاری مناسب تیم های 
اجرا و بهره برداری در اسفندماه سال جاری با موفقیت 

اجرا شد.
مدیــر اجــرای پروژه هــای نواحی آهن ســازی و 
فولادســازی یادآور شــد: پس از اخذ بازخورد مناسب 
عملکردی تجهیزات جدید از بهره برداری آهن ســازی 
در فاز دوم برای نصب و راه اندازی سایر درایرهای جدید 
گاز سیل در مدول های A و B و C واحد احیا مستقیم 1 

اقدام خواهد شد.
خــادم کیمیائــی در پایان از زحمات کارکنان واحد 
اجرای پروژه های ناحیه، دســتگاه نظارت، مدیریت و 
کارکنان بهره برداری آهن ســازی و همکارانی که در 
برنامــه ریــزی، اجرا و راه اندازی این پروژه مشــارکت 

داشته اند تشکر و قدردانی کرد.

نصب و راهاندازی دو عدد درایر گاز سیل واحد احیا مستقیم 1
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تولید،پشتیبانیهاومانعزداییها

دکتر علی حیدری، عضو و نایب رئیس هیات مدیره ســازمان تامین 
اجتماعی:سال 1400، سال “تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها” نامگذاری شده 
است و پر واضح است که برای تحقق این شعار بایستی به کلیه عوامل موثر در تولید 
توجه شود و فقط مقصود از این شعار، پشتیبانی از “کارفرمایان” که عامل “سرمایه” 
را در مجموعه عوامل موثر بر تولید نمایندگی می کنند، نبوده است و بایستی به 
کارگران و کارمندان شــاغل در بخشــهای تولیدی اعم از تولید محصولات و تولید 
خدمــات نیــز توجه و التفات لازم صورت پذیــرد. در تبیین عوامل تولید نظریات 
مختلفی وجود دارد ولیکن در تمام ســناریوهای مربوط به تعیین عوامل موثر در 
تولید، دو عامل “کار” و “سرمایه” بعنوان اصلی ترین عوامل مطرح بوده و هستند. 
علیرغم تمامی پیشــرفتهای فناورانه و ظهور ماشــین ها پس از انقاب صنعتی و 
ظهور کامپیوترها و ربات ها پس از عصر اطاعاتی و شبکه ای و شکل گیری فضای 
مجازی کسب و کار در کنار فضای واقعی کسب و کار، هنوز دو عامل “سرمایه” و 
“کار” جزو عوامل موثر و غالب تحقق تولید مطرح می باشند. بدیهی است چنانچه 
بخواهیم تولید را پشتیبانی نمائیم بایستی یک نگاه همه جانبه، متعادل و متوازن 
نسبت به همه عوامل موثره بر آن داشته باشیم. اجازه ندهیم از این شعار، مصادره 
به مطلوب صورت پذیرد برای تضییع حقوق کارگران و کارمندان که عامل “کار” 
را در این معادله نمایندگی می نمایند. به بیان دیگر ترجیع بند مشــترک تمامی 
نظریات اقتصادی و ... مربوط به عوامل تولید در بین قدما و متاخرین ســه عامل 
مهم و اساســی منابع طبیعی )زمین و ... (، منابع انســانی و منابع مادی )ســرمایه( 
است و این سه عامل را در “تابع تولید” ذیمدخل می دانند و نظریات متفرقه عوامل 
دیگــری نظیــر “مدیریت”، “کارآفرینی”، “فنــاوری” و ... را در این معادله قرار می 
دهند. که از نگاهی دیگر می توان این عوامل متفرقه را در ذیل همان ســه عامل 
اصلی قرار داد. برخی نظریات جدید سخن از جابجایی عوامل تولید از نظر قدر و 
اهمیت و میزان تاثیر گذاری بر تولید به میان آورده اند ولیکن از هر منظری که به 
تولید و عوامل تولید بنگریم، عامل انسانی یکی از مهمترین عوامل در این معادله 
می باشــند. چرا که عواملی نظیر مدیریت، کارآفرینی و فناوری نیز برای تحقق 
نیازمند وجود انســانهای دانا، توانا، ماهر، ســالم و انگیزه مند می باشــند. به همین 
ســبب یکی از شــعارهای محوری ســازمان بین المللی کار )ILO( که متشکل از 
نمایندگان دولت، کارفرمایان و کارگران می باشــند این اســت که انسان “سالم”، 
“ماهر” و “دارای تامین” محور توسعه است. بحث “انسان  سالم” معطوف به سامت 
و تندرستی جسمی، روحی و روانی و برخورداری از توانایی برای کار و فعالیت است، 
بحث “انسان ماهر” معطوف به دانش، آگاهی و مهارت برای انجام کار است. و بحث 
“انسان دارای تامین” معطوف به برخورداری نیروی کار از نظام پرداخت مناسب، 
پوشش های حمایتی در زمینه امنیت شغلی و بویژه بیمه های اجتماعی درمان، 
بازنشستگی، از کارافتادگی و فوت )بازماندگان( و بیکاری می باشد که به نیروی 

کار اطمینان و آرامش خاطر و امید به آینده می دهد.
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یادداشت-1

آیا تحولات سایپا در سال در سال 1400 استمرار خواهد داشت ؟

آغاز قرن جدید و متفاوت سایپا با شاهین
          ســال نــو و خــودرو نــو یکــی از رویدادهای خوب برای یک 
خانواده است. این اتفاق خوب در روزهای پایانی سال ۹۹  عاوه بر 
چندین هزار ثبت نام کننده ســایپا شــاهین ، رویدادی مهم برای 
خانواده ســایپا نیز محســوب می شــد چرا که به گفته قائم مقام 
مدیرعامل گروه خودروســازی ســایپا ؛ عرضه خودرو شاهین شروع 
متفاوت سایپا در قرن جدید است . سال ۹۹ سایپا با یار دیرینه اش 
یعنی پراید که حدود ۷0 درصد از خط تولید را در اختیار داشــت 
خداحافظی کرد اما این یک افول نبود بلکه ســایپایی نوین متولد 
شــد و شــاهین به عنوان ســر آغاز مهمترین تحولات این سال را به 
پایان رســاند . ســال و قرن جدید سایپا با محصولی نوین که بیانگر 

اهداف جدید این مجموعه است آغاز شد.
مجید باقری ؛ قائم مقام مدیرعامل سایپا در امور فروش و خدمات 
پس از فروش ســایپا شــاهین را معادل شکست تحریم ها می داند ؛ 
خودرویی که پروژه اش در دوران تحریم روی کار آمد و بدون نیاز 
به هیچ یک از شــرکت ها خارجی به ثمر نشســت و به عنوان یک 
خودرو تمام ایرانی به تکنولوژی های روز جهان در زمینه های فنی 
، امکانات و ایمنی و مجهز است و موفق به پاس کردن مهمترین و 
معتبرترین تســت های ایمنی شــده اســت ، سایپایی ها آغاز تولید 
شاهین را آغاز جهش کیفیت در سایپای نوین می دانند و به گفته 

قائم مقام مدیرعامل این شــرکت ، نظام کیفی جدیدی با شــاهین 
رونمایی شده است. سایپا حتی تا آخرین لحظات برای آغاز تحویل 
شــاهین به مشــتریان از تحول باز نایســتاد به گونه ای که فراتر از 
الزامات قانونی ، این خودرو با ۳ ســال گارانتی به مشــتریان تحویل 
داده شد. شاهین آغاز گر مسیری نوین اما سخت برای سایپا است 
. این موضوع را مسئولان ارشد سایپا نیز قبول و روی آن تأکید می 
کنند چرا که این خودرو با نظام کیفی جدیدی طراحی و ســاخته 
شده و از این پس مشتریان از سایپا توقع و انتظار طراحی و ساخت 
خودروهایی در سطح شاهین و فراتر از آن را دارند . سایپا در آینده 
نزدیــک دو نوبرانــه دیگــر با نام های آریا و اطلس را در برنامه دارد . 
دو خودرو در کاس کراس اوور که نخستین کراس اوورهای بومی 
کشور به حساب می آیند . بدیهی است ، انقاب شاهین در سطحی 
متفاوت در این دو محصول نیز به نمایش گذاشــته خواهد شــد و 
ســایپای نوین قدم های بعد را نیز مانند شــاهین در مسیر شکست 

تمام قد تحریم ها با موفقیت بر می دارد.
۹2 درصد شــاهین ســاخت داخل است و ۸ درصد آن از خارج از 
کشــور تأمین می شــود  اما سایپا در همین نقطه متوقف نشده و به 
گفته سید جواد سلیمانی ؛ مدیر عامل این گروه خودروسازی برای 
داخلی سازی آن ۸ درصد طی سال 1400 برنامه ریزی شده است. 

سایپای نوین شعار جدید  این گروه خودروسازی است که در آگهی 
های تبلیغاتی این مجموعه نیز به چشــم می خورد . ســایپای نوین 
با شــاهین آغاز شــده و عملکرد ســایپا در سال 1400 می تواند این 

شعار را در عمل نیز نشان دهد . 
مدیر عامل گروه خودروســازی ســایپا در حاشیه مراسم تحویل 
نخســتین ســری شاهین در اسفند ۹۹ همچنین از برنامه مشترک 
ســایپا و ایران خودرو برای تولید محصولی اقتصادی و ارزان قیمت 
خبر داد که از ســوی وزارت صمت برنامه ریزی شــده  اســت . پراید 
کــه روزگاری ارزان تریــن خودرو و بازار بود دیگر در صنعت حضور 
ندارند و بعید به نظر می رســد تکرار قیمت این خودرو با اســتاندارد 
های روز امکان پذیر باشد اما سایپا همچنان با خانواده پلتفرم 200– 
و اعضای این خانواده یعنی تیبا ، ساینا ، و کوییک کف بازار خودرو 
کشــور را در اختیار دارد و هر روز به تنوع این خانواده می افزاید . 
همچنین ســایپایی که روزگاری هر 2 ســال به ســراغ فیس لیفت 
خودروهــا مــی رفــت ، طی کمتر از یک ســال اقدام به فیس لیفت 
محصــولات پلتفــرم 200– کرده و به نظر می رســد برای تغییرات  
فیس لیفت های جدید حتی در آینده زمانی کمتر از یک ســال را 
شاهد باشیم چرا که سایپای نوین ظاهرا” از توسعه سبد محصولاتش 

خسته نمی شود ! 

بحران ها نه تنها سایپا را متوقف نکردند بلکه ، ایجاد تنوع گسترده 
در ســبد محصولات با رکود شــکنی در دستور کار سایپا قرار گرفت 
. ســایپا نه تنها به دنبال چند محصول برای گذران روزهای ســخت 
نبود بلکه با تصمیم مدیرعامل این مجموعه، تابوی طراحی و تولید 

نخستین کراس اوور بومی نیز شکسته شد.
سایپا به جای انتخاب راه بقا با استمرار تولید پراید که همچنان 
مشتریانش را داشت تصمیم گرفت استراتژی را ازنو بنویسند و راهی 
جدید را آغاز کند تا در هر شــرایطی با ســخت ترین مشــکل ها نیز 
بتوانــد تنــوع محصولات و تیــراژ را حفظ کند. تحقق وعده  تحویل 
شاهین با سختی های فراوان و در اوج تحریم ها در روزهای پایانی 
سال ۹۹ ، یکی از نشانه های سایپای نوین است که در آریا و اطلس 
و دیگر محصولات نیز ادامه خواهد داشت . تحول در این خودروساز 
بزرگ تنها یک شــعار نیســت بلکه با تصمیمات بزرگ مدت هاست 
که آغاز شده اما نخستین ثمره ملموس آن برای مردم شاهین است. 
راه شــاهین از مســیر تحول کیفیت ، تحول در ایمنی و تحول در 
طراحی بدون نیاز به شــرکت های خارجی بر اســاس نیاز مشتریان 
بازار ایران می گذرد . راهی که به نظر می رســد ، مســیر جدید ، 
ســایپای نوین باشــد ، مسیری که گذشته را پاک و آینده ای جدید 

را ترسیم می کند.


